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Protokół Nr LXVII/2023 

z obrad Sesji Rady Miejskiej w Ćmielowie odbytej w dniu 27 lutego 2023 r. 

 

Posiedzenie LXVII Sesji Rady Miejskiej w Ćmielowie odbyło się w sali konferencyjnej budynku 

Domu Senior+ w Ćmielowie. Obrady rozpoczęto w dniu 27 lutego 2023 r. o godzinie 9:10. 

 

Ad. 1. Otwarcie Sesji i zapoznanie z proponowanym porządkiem obrad. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Otwieram LXVII Sesję Rady Miejskiej w 

Ćmielowie. Przypominam, że obrady Sesji Rady Miejskiej są nagrywane i transmitowane. 

Witam Panią Burmistrz Joannę Suskę, Pana Skarbnika, nie widzę chciałam przywitać, Pana 

Sekretarza też nie ma, witam Radnego Powiatowego Przewodniczącego Rady Powiatu Pana 

Mariusza Pasternaka, witam Radnego Powiatowego Pana Mirosława Rogozińskiego, witam 

Dyrektorów i Kierowników Jednostek Radnych Rady Miejskiej, Pracowników urzędu, Państwa 

Sołtysów i wszystkich obecnych na sali obrad.  

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad ( quorum ). 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Proszę Radnych o potwierdzenie obecności 

na obradach Sesji Rady Miejskiej w Ćmielowie poprzez przyciśnięcie przycisku.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję, stwierdzam, że na dzisiejsze 

obrady przybyło 14 radnych na stan 15 co stanowi kworum zdolne do podejmowania 

prawomocnych uchwał.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Ćmielowie Krystyna Zdonek na podstawie sprawdzenia 

quorum uznała za prawomocne obrady Rady Miejskiej,  gdyż na  15 radnych, obecnych w chwili 

rozpoczęcia sesji było 14 radnych.  

 

Ad. 3. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Panie i Panowie Radni otrzymali porządek 

obrad z projektami uchwał do zapoznania się. Przedstawię proponowany porządek obrad.  

1. Otwarcie Sesji i zapoznanie z proponowanym porządkiem obrad. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad (quorum). 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z Sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 27 stycznia 2023 roku. 
5. Przyjęcie protokołu z Sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 13 lutego 2023 roku. 
6. Sprawozdanie Burmistrz Ćmielowa z działalności w okresie między sesjami. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie 
Ćmielów na lata 2023-2026. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 
w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Ćmielowie na lata 2023-2027. 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia 
wsparcia w ramach wieloletniego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-
2023. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania 
w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych 
dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na 
lata 2019-2023. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku 
na terenie Miasta i Gminy Ćmielów. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie prawa własności 
nieruchomości gruntowej, położonej w mieście Ćmielów, gm. Ćmielów, składającej się 
z działki ewidencyjnej nr 1881/2 o pow. 0,1672 ha. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie w drodze 
darowizny prawa własności nieruchomości gruntowej, położonej w Ćmielowie, gm. 
Ćmielów, składającej się z działki ewidencyjnej nr 1616/1 o pow. 0,1860 ha. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia innych sposobów udokumentowania 
wykonania obowiązku pozbywania się zebranych na terenie nieruchomości odpadów 
komunalnych oraz nieczystości ciekłych zgromadzonych w zbiornikach 
bezodpływowych. 

15. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej o złożonych interpelacjach. 
16. Wolne wnioski. 
17. Sprawy różne. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Czy są uwagi do przedstawionego 

porządku obrad? Proszę Pan Radny Bonarek Andrzej. 

Głos zabrał Radny Rady Miejskiej Andrzej Bonarek - Pani Przewodnicząca, Szanowna Rado, 

Pani Burmistrz stawiam oficjalny wniosek o zniesienie z dzisiejszego porządku obrad punktu 

11 i punktu 14 ze względu na to, że 24 lutego na Wspólnym Posiedzeniu Wszystkich Komisji 

Stałych nie wypracowaliśmy stanowiska, co do omawianych punktów; będzie jeszcze dalsza 

dyskusja nad tymi punktami dlatego stawiam taki wniosek.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo. Panie Emilu.  

Radny Rady Miejskiej Piotr Małek - Proszę zapoznać z tymi punktami.  

Głos zabrał Radny Rady Miejskiej Andrzej Bonarek - Oczywiście. Punkt 11 jest to podjęcie 

uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta 

i gminy Ćmielów. Punkt 14 jest to podjęcie uchwały w sprawie określenia innych sposobów 

udokumentowania wykonania obowiązków, pozbywanie się zebranych na terenie 

nieruchomości, odpadów komunalnych oraz  nieczystości ciekłych zgromadzonych w 

zbiornikach bezodpływowych.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Proszę Pan Radny Piotr Małek. 

Głos zabrał Radny Rady Miejskiej Piotr Małek - Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni 

Goście, Pani Burmistrz, na połączonych komisjach rzeczywiście obradowane były te punkty 

tylko mam takie jedne wątpliwości, bo tu słyszałem, że mieliśmy podjąć do końca lutego to 

jest jedna sprawa. Druga sprawa, ja pamiętam, tam wątpliwości budził tylko jeden zapis, 
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częstotliwość wywożenia odpadów ciekłych, więc uważam, że możemy zrobić poprawkę i 

przegłosować tę całą uchwałę, (niezrozumiałe) wyrzucić. Ja jestem za tym żeby te uchwały 

(niezrozumiałe).  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję wniosek Pana Radnego Bonarka 

o zniesienie z porządku obrad punktu podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie miasta i gminy Ćmielów. Panie Emilu proszę 

wprowadzić pod głosowanie.  

Informatyk Urzędu Miasta i Gminy Emil Stan - Są wprowadzone te dwa głosowania. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Obydwa są wprowadzone tak? 

Informatyk Urzędu Miasta i Gminy Emil Stan – Tak.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Panie Emilu każdy punkt osobno . 

Informatyk Urzędu Miasta i Gminy Emil Stan - Tak jest.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Pierwszy wniosek jest wprowadzenie 

zmiany do porządku obrad poprzez wycofanie punktu „Podjęcie uchwały w sprawie 

uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta i gminy”. Kto z Pań 

i Panów Radnych jest za zniesieniem tego punktu z porządku obrad. Kto jest za, kto przeciw, 

kto się wstrzymał. Głosujemy. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie wprowadzenie 

zmiany do porządku obrad poprzez wycofanie z porządku obrad punktu 11 tj. „Podjęcie 

uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta 

i gminy Ćmielów”  poprzez przyciśnięcie przycisku.  

Zmiana została przyjęta – 9 głosów „za”, 5 „przeciw”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję. Stwierdzam, że punkt „Podjęcie 

uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta 

i gminy Ćmielów” został zdjęty z porządku obrad. Panie Emilu proszę następny wniosek 

Radnego Bonarka. Wprowadzenie zmiany do porządku obrad poprzez wycofanie punktu 

„Podjęcie uchwały w sprawie określenia innych sposobów udokumentowania wykonania 

obowiązku pozbywania się zebranych na terenie nieruchomości odpadów komunalnych oraz 

nieczystości ciekłych zgromadzonych w zbiornikach bezodpływowych.” Kto z Pań i Panów 

Radnych jest za zdjęciem z porządku obrad wyżej wymienionego punktu? Kto za, kto przeciw, 

kto się wstrzymał?  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie wprowadzenie 

zmiany do porządku obrad poprzez wycofanie z porządku obrad punktu 14 tj. „Podjęcie 

uchwały w sprawie określenia innych sposobów udokumentowania wykonania obowiązku 

pozbywania się zebranych na terenie nieruchomości odpadów komunalnych oraz nieczystości 

ciekłych zgromadzonych w zbiornikach bezodpływowych.”  poprzez przyciśnięcie przycisku.  

Zmiana została przyjęta– 9 głosów „za”, 5 „przeciw”. 
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/Protokół z głosowania – załącznik/ 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Stwierdzam, że wniosek o zniesienie z 

porządku obrad punktu „Podjęcie uchwały w sprawie określenia innych sposobów 

udokumentowania  wykonania obowiązku pozbywania się zebranych na terenie 

nieruchomości odpadów komunalnych oraz nieczystości ciekłych zgromadzonych w 

zbiornikach bezodpływowych” został zdjęty z porządku obrad. Kolejny punkt, proszę Pan 

Radny Józef Nowak.  

Głos zabrał Radny Rady Miejskiej Józef Nowak - Pani Przewodnicząca, Szanowni Radni. 

(Niezrozumiałe) uchwały i macie podgląd na całą sytuację. Ci sami Radni chcą nam stworzyć… 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Panie Radny Nowak, czy Pan ma coś do 

zmiany porządku obrad?  

Radny Rady Miejskiej Józef Nowak - Ale niech Pani się wstrzyma. Powiem, jak będzie nie na 

temat to Pani powie, że nie na temat. Chcą nam urządzić skansen i jeszcze oprócz tego, żeby 

ten skansen był śmierdzący. Dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Kolejnym punktem do zmiany porządku 

obrad jest prośba Pani kierownik OPS-u Pani Joanny Borkowskiej o wprowadzenie do porządku 

obrad sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

oraz Ofiar Ochrony Przemocy w Rodzinie na lata 2018-2022 za rok 2022. Szanowni Państwo to 

sprawozdanie miało być na sesji styczniowej ze względu, że to była sesja budżetowa z Panią 

Burmistrz my ustaliliśmy, że niektóre rzeczy przekładamy na sesję lutową. Jeżeli jest taka wola 

Państwa Radnych to prosiłabym o wprowadzenie do porządku obrad sprawozdania z realizacji 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w 

Rodzinie na lata 2018-2022 po punkcie „Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego 

Programu Profilaktyki I Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii w gminie Ćmielów na lata 2022-2023”. Panie Emilu proszę wprowadzić wniosek o 

głosowanie. 

Informatyk Urzędu Miasta i Gminy Emil Stan - Jest wprowadzone.   

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Jest wprowadzone. Dziękuję bardzo. Kto z 

Pań i Panów Radnych jest za wprowadzeniem zmiany do porządku obrad poprzez dodanie 

punktu „Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2018-2022 za rok 2022. Kto jest za, kto 

przeciw, kto się wstrzymał?  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie wprowadzenie 

zmiany do porządku poprzez dodanie do porządku obrad punktu „Sprawozdania z realizacji 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ofiar Ochrony Przemocy w 

Rodzinie na lata 2018-2022 za rok 2022.”  poprzez przyciśnięcie przycisku.  

Zmiana została przyjęta jednogłośnie – 14 głosów „za”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję, stwierdzam, że wniosek o zmianę 

został wprowadzony jednogłośnie 14 głosami za. Przeczytam Państwu proponowany porządek 

obrad dzisiejszej sesji.  

1. Otwarcie Sesji i zapoznanie z proponowanym porządkiem obrad. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad (quorum). 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z Sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 27 stycznia 2023 roku. 
5. Przyjęcie protokołu z Sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 13 lutego 2023 roku. 
6. Sprawozdanie Burmistrz Ćmielowa z działalności w okresie między sesjami. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie 
Ćmielów na lata 2023-2026. 

8. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy W Rodzinie 
Oraz Ochrony Ofiar Przemocy W Rodzinie na lata 2018-2022 za rok 2022. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 
w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Ćmielowie na lata 2023-2027. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia 
wsparcia w ramach wieloletniego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-
2023. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania 
w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych 
dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na 
lata 2019-2023. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie prawa własności 
nieruchomości gruntowej, położonej w mieście Ćmielów, gm. Ćmielów, składającej się 
z działki ewidencyjnej nr 1881/2 o pow. 0,1672 ha. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie w drodze 
darowizny prawa własności nieruchomości gruntowej, położonej w Ćmielowie, gm. 
Ćmielów, składającej się z działki ewidencyjnej nr 1616/1 o pow. 0,1860 ha. 

14. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej o złożonych interpelacjach. 
15. Wolne wnioski. 
16. Sprawy różne. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Czy są uwagi co do przedstawionego 

porządku obrad? Nie widzę. Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem porządku obrad? 

Kto jest za, kto przeciw, kto się wstrzymał?  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała porządek obrad sesji pod głosowanie 

poprzez przyciśnięcie przycisku. Porządek obrad sesji został przyjęty „jednogłośnie” – 14 

głosów „za”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję stwierdzam, że porządek obrad 

został przyjęty jednogłośnie 14 głosami za. 
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Ad. 4. Przyjęcie protokołu z Sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 27 stycznia 2023 roku. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Kolejny punkt porządku obrad jest 

przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 27 stycznia 2023 roku. Informuję, że 

protokoły zostały wyłożone do zapoznania się z treścią. Czy są uwagi co do treści protokołu? 

Nie widzę. Kto jest za przyjęciem protokołu z sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 27 stycznia 

2023 roku proszę o przyciśnięcie przycisku kto jest za, kto przeciw, kto się wstrzymał. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu 

z poprzedniej Sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 27.01.2023 r. 

Protokoły z obrad sesji został przyjęte jednogłośnie – 14 głosów „za”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję. Stwierdzam, że protokół z sesji 

Rady Miejskiej odbytej w dniu 27 stycznia 2023 roku został przyjęty 14 głosami jednogłośnie. 

Dziękuję.  

 

Ad. 5. Przyjęcie protokołu z Sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 13 lutego 2023 roku. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Kolejny punkt porządku obrad jest 

przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 13 lutego 2023 roku. Informuję, że 

protokół był wyłożony do zapoznania się z treścią. Czy są uwagi co do treści protokołu? Nie 

widzę. Kto jest za przyjęciem protokołu z sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 13 lutego 2023 

roku proszę o przyciśnięcie przycisku. Kto jest za, kto przeciw, kto się wstrzymał?  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu 

z poprzedniej Sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 13.02.2023 r. 

Protokoły z obrad sesji został przyjęte jednogłośnie – 14 głosów „za”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję stwierdzam, że protokół z sesji 

Rady Miejskiej odbytej w dniu 13 lutego 2023 roku został przyjęty jednogłośnie 14 głosami za.  

 

Ad. 6.  Sprawozdanie Burmistrz Ćmielowa z działalności w okresie między sesjami. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Kolejny punkt posiedzenia sesji jest 

sprawozdanie Burmistrz Ćmielowa z działalności w okresie między sesjami. Bardzo proszę 

Panią Burmistrz.  

Głos zabrała Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska - Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, 

Szanowni Państwo sprawozdanie obejmuje czasookres od 28 stycznia do 27 lutego i oczywiście 

numer 1. Prowadzenie spraw bieżących dotyczących zakresu działalności urzędu gminy, 

ustalanie z kierownikami jednostek, z kierownikami poszczególnych referatów kierunków 
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działania. Udzielanie odpowiedzi na pytania, wnioski, interpelacje, poparte wnikliwą analizą 

merytoryczną, przyjmowanie interesantów w sprawach społecznych, w sprawach pracy, 

bytowych, własnościowych i innych. 26 stycznia również, chciałam się tu cofnąć, udział w 

naradzie w Komendzie Powiatowej Państwowej Straży w Ostrowcu podczas, której 

przedstawiciele Państwowej Straży we współpracy z samorządami podsumowali swoją pracę 

w roku 2022 i omówili plany na rok 2023. 28 stycznia udział w wernisażu Pani Ewy Bieleckiej 

zorganizowanej przez Radną Rady Miejskiej Ewelinę Cieślikowską oraz KGW Piaskowe Babki w 

świetlicy wiejskiej w Piaskach Brzóstowskich. 28 stycznia udział w zebraniu członków Koła 

hodowców gołębi na zaproszenie Pana Jacka Bryły. 29 stycznia udział w 31 Finale Wielkiej 

Orkiestry Świątecznej Pomocy Domu Kultury, podczas którego udało nam się zebrać kolejny 

raz rekordową kwotę 13 253,36 złotych w tym z licytacji 10 860 zł a w ramach tutaj inicjatywy 

Pań z Koła Gospodyń Wiejskich z terenu Gminy Ćmielów 2 297,30 zł. 31 stycznia wydane 

zarządzenie w sprawie realizacji postanowień Gminnego Regulaminu utrzymania czystości i 

porządku w gminie Ćmielów dotyczących opieki nad zwierzętami bezdomnymi. 31 stycznia 

zarządzenie w sprawie zmian w budżecie na rok bieżący. 1 luty spotkanie z Panią (imię i 

nazwisko), która tego dnia obchodziła swoje 101 urodziny. Jest to najstarsza mieszkanka 

naszej gminy. 1 luty - złożyliśmy wniosek o usuwanie azbestu do Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska, wniosek ten był prowadzony, przepraszam, nabór ten był prowadzony 

w dniu od 1 lutego, pojawił się wobec tego złożyliśmy ten wniosek bardzo wcześnie rano, bo 

przed tak naprawdę 8:30, gdzie nabór środków finansowych z tego, co nam wiadomo 

wyczerpał się o godzinie 11:30 więc myślę, że te środki zostaną nam w kwocie 35 000 

przyznane. 4 luty udział w spotkaniu sprawozdawczym za ubiegły rok OSP Ćmielów. 2 luty 

spotkanie w Powiatowym Urzędzie Pracy odnośnie zasad współpracy na rok bieżący. 4 luty 

udział w spotkaniu sprawozdawczym za ubiegły rok OSP Wólka Wojnowska. 7 lutego 

Zarządzenie Burmistrza w sprawie zmian w budżecie na rok 2023. 11 luty udział w spotkaniu 

sprawozdawczym za rok 2022 OSP Wojnowice. I 11 luty udział w spotkaniu sprawozdawczym 

OSP Grójec. 13 luty Zarządzenie Burmistrza w sprawie ogłoszenia naboru wniosków o 

udzielenie dotacji z budżetu Urzędu Gminy Ćmielów na realizację zadań w zakresie rozwoju 

sportu dla Klubów Sportowych działających na terenie Gminy Ćmielów na rok 2023. 18 luty 

udział w spotkaniu sprawozdawczym za ubiegły rok OSP Wola Grójecka. 18 luty udział w 

spotkaniu sprawozdawczym za ubiegły rok OSP Jastków. 18 luty udział w organizowanym balu 

"baw się z nami rodzicami". 21 luty uroczyste podpisanie umowy w siedzibie Urzędu 

Wojewódzkiego w Kielcach na finansowanie zadań realizowanych w ramach funduszu 

solidarnościowego programu "Opieka wytchnieniowa" edycja 2023 oraz "Asystent osobisty 

osoby niepełnosprawnej" Edycja 2023- jakże ważne zadania nakierowane właśnie na niesienie 

pomocy tym osobom, które sprawują całodobową opiekę osób niepełnosprawnych, więc jak 

sama nazwa mówi jest to opieka wytchnieniowa, wobec tego będą też zatrudnieni asystenci 

osoby niepełnosprawnej, które w tym czasie, kiedy dana osoba będzie rzeczywiście 

sprawować inne swoje choćby wyjście do lekarza, czy też inne swoje obowiązki, czy też nawet 

i załatwienia, czy przyjemności czy odpoczynek wobec tego te osoby będą zastępować, aby ta 

opieka była ciągła przy danej osobie niepełnosprawnej. 22 luty spotkanie z Julią Bednarczyk 
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mieszkanką Piasków Brzóstowskich, która dostała się do najnowszej edycji Masterchef Junior, 

emisja programu z jej udziałem rozpocznie się 5 marca o godzinie 20.00. Zapraszamy 

oczywiście wszystkich do oglądania, jesteśmy dumni, że Julka spośród bardzo wielu dzieciaków 

dostała się z całej Polski do właśnie tego programu. 25 luty udział w spotkaniu 

sprawozdawczym za rok 2022 OSP Buszkowice, dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo Pani Burmistrz.  

 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie 

Ćmielów na lata 2023-2026. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Kolejny punkt posiedzenia sesji jest 

podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii w gminie Ćmielów na lata 2023-

2026. Bardzo proszę Panią Annę Brudkowską pracownika urzędu.  

Głos zabrała Pracownik Urzędu Miasta i Gminy Anna Brudkowska - Szanowna Pani 

Przewodnicząca, Wysoka Rado, Pani Burmistrz, Szanowni Państwo, gminny program 

profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii w 

tym roku w nieco odmiennej wersji niż przez wiele, blisko 20, poprzednich lat, a to za sprawą 

dynamicznie zmieniających się w ostatnich latach przepisów. Co się zmieniło? Już od ubiegłego 

roku (niezrozumiałe) co do zakresu obowiązywania programu profilaktyki na okres do 4 lat, a 

nie jak dotychczas program był uchwalany corocznie. Program, który Państwo otrzymali do 

zapoznania się jest opracowany także na podstawie przeprowadzonej w ubiegłym roku 

diagnozy lokalnych zagrożeń społecznych, które to badanie gminy są obowiązane 

przeprowadzać co 4 lata. Także od ubiegłego roku poszerzono także zakres problemów, nad 

jakimi należy pochylić się przy realizacji działań profilaktycznych, mam tu na myśli profilaktykę 

uzależnień behawioralnych i o nich także w naszym gminnym programie jest mowa. Jakie 

jeszcze istotne zmiany? Od 2021 roku pojawiło się nowe źródło finansowania działań 

profilaktycznych oprócz dotychczasowych środków pochodzących z opłat za korzystanie z 

zezwoleń na detaliczną sprzedaż napojów alkoholowych. Nowe źródło to środki pochodzące z 

opłat od sprzedaży napojów alkoholowych w opakowaniach jednostkowych o ilości 

nominalnej nieprzekraczającej 300 mililitrów. Środki te gmina przeznacza na działania mające 

na celu realizację tak zwanej "międzysektorowej polityki przeciwdziałania negatywnym 

skutkom spożywania alkoholu". Opłaty te zgodnie ze stanowiskiem Ministerstwa Zdrowia 

mogą być przeznaczone na zadania wykraczające poza gminny program profilaktyki, jednakże 

zadania te muszą mieć związek z przeciwdziałaniem negatywnych skutkom spożywania 

alkoholu. Związek ten każdorazowo będą musiały wykazywać i uzasadnić gminy. W opinii 

Krajowego Centrum Przeciwdziałania uzależnieniom związek taki występuje między innymi 

przy finansowaniu rekomendowanych programów profilaktycznych dlatego to na ich 

realizacje będziemy kłaść szczególny nacisk co wyraźnie zaznaczone jest w naszym gminnym 

programie, gdyż są to programy o naukowych podstawach i potwierdzonej skuteczności. 

Gminny program profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania 
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narkomanii na lata 2023-2026 24 lutego tego roku uzyskał pozytywną opinię Komisji Stałych 

Rady Miejskiej w Ćmielowie. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo Pani Annie Brudkowskiej. 

Na Wspólnym Posiedzenie Wszystkich Komisji Stałych Rady Miejskiej Ćmielowie tu w dniu 24 

lutego 2023 roku Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Otwieram dyskusję. Czy 

są jakieś pytania uwagi co do projektu uchwały? Proszę Pani Radna Ewelina Otolińska.  

Głos zabrała Radna Rady Miejskiej Ewelina Otolińska - Pani Przewodnicząca, Pani Burmistrz, 

Wysoka Rado, Pani Aniu chciałam tylko zapytać jak by Pani mogła powiedzieć na co są 

przeznaczane środki z tego projektu, tak żeby mieszkańcy wiedzieli, czy to są jakieś zajęcia 

organizowane dla dzieci, czy jakieś spotkania z psychologiem, bo nie każdy wie.  

Głos zabrała Pracownik Urzędu Miasta i Gminy Anna Brudkowska - Proszę Państwa wszystko 

jest opisane w Gminnym Programie profilaktyki, który Państwo otrzymali. Oczywiście do końca 

czerwca tego roku musimy przedstawić Radzie Miejskiej dokładne sprawozdanie z realizacji 

zadań profilaktycznych, jakie były realizowane na przykład w ubiegłym roku prawda i takie 

sprawozdanie Państwo otrzymacie w tym terminie, aczkolwiek no najważniejsze działania, 

jakie są realizowane w ramach gminnego programu corocznie, to już w zasadzie od kilkunastu 

lat, mamy takie sztandarowe działanie, którym jest prowadzenie punktu konsultacyjnego dla 

osób z problemem alkoholowym, w punkcie tym zatrudnionych mamy 2 specjalistów. Od 

momentu wybuchu pandemii punkt działa praktycznie codziennie oczywiście w dniach 

roboczych, jest czynny 3 razy w tygodniu, ale w okresie pandemii wprowadziliśmy coś co się 

nazywa konsultacja telefoniczna i to cieszy się ogromnym powodzeniem. Konsultacje takie 

prowadzi nasza Pani Terapeutka (imię i nazwisko). W zasadzie jej telefon udostępniony jest 

praktycznie całodobowo. Co jeszcze jest realizowane w ramach gminnego programu? Jak 

Państwo wiecie od wielu, wielu lat organizujemy szereg pozalekcyjnych zajęć sportowych. 

Takie zajęcia są prowadzone na hali sportowej przy Szkole Podstawowej w Ćmielowie. Takie 

zajęcia są prowadzone w Szkole Podstawowej w Brzóstowej; pozalekcyjne zajęcia sportowe 

też są prowadzone w siedzibie Domu Kultury w Ćmielowie a także od kilku lat uruchomiliśmy 

także punkt taki świetlicowy w Rudzie Kościelnej. No też z tamtej odległej części naszej Gminy 

nie wszystkie dzieci, czy dorośli, mają możliwość dotrzeć do szkoły podstawowej w Brzóstowie 

czy w Ćmielowie. Ponadto proszę Państwa tak, jak wspominałam wcześniej w zadaniach, jakie 

mamy zaplanowane na ten rok, prowadzimy od wielu lat wiele warsztatów, wiele programów 

profilaktycznych w szkołach. Wybór takich warsztatów nigdy nie odbywa się samodzielnie, od 

wielu lat współpracujemy ze szkołami, z Paniami Pedagog w naszych szkołach i to głównie na 

ich opiniach opieramy się przy wyborze właściwych programów profilaktycznych. 

Organizujemy także różnego, współorganizujemy wspólnie z Domem Kultury, wspólnie z 

placówkami oświatowymi, wspólnie z Ośrodkiem Pomocy Społecznej, różne imprezy głównie 

są to imprezy o charakterze profilaktycznym, gdyż nieważne, czy jest to Dzień Dziecka, czy są 

to Mikołajki czy jakaś inna impreza o charakterze sportowym, zawsze podczas takiej imprezy 

organizujemy taki punkt konsultacyjny, gdzie ma dyżur jedna z osób prowadzących punkt 

konsultacyjny dla osób z problemem alkoholowym, rozpropagowywane wśród mieszkańców 

są materiały profilaktyczne typu ulotki, plakaty i każdy wtedy już poza tym punktem 
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konsultacyjnym, podczas takiej imprezy może skorzystać z pomocy, może porozmawiać z 

psychologiem, no i to chyba tyle. Dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję Pani Brudkowskiej. Czy są jeszcze 

jakieś pytania, uwagi do projektu uchwały? Nie widzę. Kto z Pań i Panów Radnych jest za 

przyjęciem uchwały proszę o przyciśnięcie przycisku, kto jest za, kto przeciw, kto się 

wstrzymał.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie „Podjęcie uchwały 

w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Ćmielów na lata 2023-2026.” 

poprzez przyciśnięcie przycisku.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję, stwierdzam, że uchwała została 

podjęta jednogłośnie 14 głosami za. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie – 14 głosów „za”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

 

Ad. 8. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

oraz Ochrony Ofiar Przemocy W Rodzinie na lata 2018-2022 za rok 2022. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Kolejny punkt posiedzenia sesji jest 

sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ofiar Ochrony Przemocy w Rodzinie na lata 2018-2022 za rok 2022. Pani Kierownik kto w 

skrócie omówi sprawozdanie? Pani Kierownik kto w skrócie omówi sprawozdanie? Proszę 

bardzo Pani Kierownik Sobańska. 

Głos zabrał Kierownik Dziennego Domu Seniora Agnieszka Sobańska - Pani Przewodnicząca, 

Wysoka Rado, Pani Burmistrz, Szanowni Państwo. Zespół interdyscyplinarny to grupa ludzi, 

specjalistów różnych dziedzin działających w obszarze przeciwdziałania przemocy w rodzinie. 

Zajmują się oni realizacją zadań na rzecz pomocy osobom indywidualnym, rodzinom, grupom 

problemowym bądź środowisku. Są to osoby z różnych grup zawodowych - przedstawiciele 

jednostek organizacji pomocy społecznej, członkowie Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych, przedstawiciele Policji, Oświaty, przedstawiciel Ochrony Zdrowia, 

Kuratorskiej Służby Sądowej i przedstawiciele organizacji pozarządowych. W skład zespołu 

mogą wejść również prokuratorzy oraz przedstawiciele innych niż wyżej wymienione 

podmioty działających na rzecz przeciwdziałania przemocy w rodzinie. Gminny zespół 

interdyscyplinarny do spraw przeciwdziałania przemocy w rodzinie i pomocy ofiarom 

przemocy w Gminie Ćmielów działa na podstawie następujących aktów prawnych - ustawa z 

dnia 29 lipca 2005 roku o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie, ustawa z dnia 30 kwietnia 

2020 roku o zmianie ustawy kodeks postępowania cywilnego oraz niektórych innych ustaw, 

Rozporządzenie Rady Ministrów z dnia 13 Września 2011 roku w sprawie procedury 

niebieskiej karty oraz wzorów formularzy niebieska karta, uchwała Rady Miejskiej w 

Ćmielowie z dnia 14 lipca 2020 roku w sprawie uchwalenia regulaminu Zespołu 
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Interdyscyplinarnego do spraw przeciwdziałania przemocy w rodzinie określającego tryb i 

sposób powoływania i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz 

szczegółowych warunków jego funkcjonowania, uchwała Rady Miejskiej w Ćmielowie z dnia 8 

listopada 2018 roku w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2018-2022, zarządzenie Burmistrza Ćmielowa 

dnia 21 lutego 2019 roku w sprawie powołania Zespołu Interdyscyplinarnego do spraw 

przeciwdziałania przemocy w rodzinie w Ćmielowie, uchwała Rady Miejskiej w Ćmielowie z 

dnia 8 listopada 2018 roku w sprawie uchwalenia gminnego programu przeciwdziałania 

przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie na lata 2018-2022, zarządzenie 

Burmistrza Ćmielowa dnia 20 lipca 2020 roku w sprawie zmiany zarządzenia Burmistrza 

Ćmielowa z dnia 21 lutego 2019 w sprawie powoływania Zespołu Interdyscyplinarnego do 

spraw przeciwdziałania przemocy w rodzinie w Ćmielowie,  zarządzenia Burmistrza Ćmielowa 

z dnia 19 października 2022 roku w sprawie zmiany zarządzenia Burmistrza Ćmielowa z dnia 

21 lutego 2019 roku w sprawie powołania Zespołu Interdyscyplinarnego do spraw 

przeciwdziałania przemocy w rodzinie w Ćmielowie. W ramach Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w rodzinie na lata 2018-

2022 zrealizowano następujące założenia – systematyczne spotkania Zespołu 

Interdyscyplinarnego i grup roboczych, upowszechnianie programów i metod psychologicznej, 

terapeutycznej samopomocy dla ofiar przemocy w rodzinie poprzez ulotki informacyjne, 

poprawa dostępu do służb medycznych w zakresie wydawania zaświadczeń dotyczących 

ubytków na zdrowiu i podejmowaniu leczenia, informowanie przez członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego osób, wobec których istnieje podejrzenie stosowania przemocy o 

możliwości uzyskania bezpłatnego zaświadczenia na mocy Rozporządzenia Ministra Zdrowia z 

dnia  22 października 2010 roku w sprawie wzoru zaświadczenia lekarskiego o przyczynach i 

rodzaju uszkodzeń ciała związanych z użyciem przemocy w rodzinie, upowszechnianie 

informacji na temat oddziaływań korekcyjnych i edukacyjnych dla osób stosujących przemoc 

wobec najbliższych, podczas spotkań zespołu poprzez ulotki oraz udział w lokalnych 

przedsięwzięciach, prowadzenie kampanii informacyjnej poprzez policję w czasie interwencji 

na temat praw przysługujących osobom, wobec których stosowana jest przemoc, jak również 

podczas spotkań Zespołu Interdyscyplinarnego, rozdawanie broszur informacyjnych, udział w 

spotkaniach, imprezach, eventach lokalnych, organizowanie zabaw dla dzieci, edukacja i  

informacja, prowadzono działania mające na celu upowszechnianie standardów pracy na rzecz 

przeciwdziałania przemocy w rodzinie, w ramach realizacji programu upowszechniono 

materiały edukacyjne w postaci ulotek, broszur, poradników z treścią dotyczącą przemocy. 

Materiały te zostały zakupione na kwotę 2954,45 zł. W 2022 roku w odpowiedzi na potrzeby 

mieszkańców gminy Ćmielów zrealizowano w ramach posiadanych środków finansowych 

poradnictwo psychologiczne między innymi dla osób doświadczających przemocy w rodzinie. 

W ramach tego poradnictwa odbyło się 107 indywidualnych konsultacji psychologicznych, z 

których skorzystało 35 osób, w tym 19 dzieci. Koszt realizacji poradnictwa wyniósł w 2022 roku 

7878,01 zł. Liczba wypełnionych w 2022 roku niebieskich kart to 8. Wszystkie karty 

sporządzone zostały przez policję. Liczba osób w rodzinach 23 w tym kobiet ofiar przemocy 

zakładających niebieskie karty, żony, matki, partnerki w związkach nieformalnych - 5, w tym 

nieletnie dzieci - 6. Liczba rodzin z niepełnosprawnością objętych procedurą niebieskiej karty 

dotkniętych przemocą - 1. Liczba spraw zakończonych w 2022 roku – 8, przy czym dodać 
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należy, że na terenie gminy brak jest ośrodków wsparcia, specjalistycznych ośrodków 

wsparcia, ośrodków interwencji kryzysowej, placówek pomagających ofiarom przemocy w 

rodzinie oraz organizacji niosących pomoc osobom i rodzinom w kryzysie. Statystyka Zespołu 

Interdyscyplinarnego: Liczba spotkań Zespołu Interdyscyplinarnego - 5. Liczba spotkań grup 

roboczych w związku z realizacją procedury - 14. Wydatki poniesione w związku z realizacją w 

2022 roku Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy W Rodzinie. Tu macie Państwo na przedstawionym sprawozdaniu dane z 

wydatkowanych środków, zadania w zakresie przeciwdziałania przemocy w rodzinie, wydatki, 

o których mowa w ustawie o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie, rodzaj kosztu, zakupu 

materiałów biurowych i środków czystości wyniósł w 2022 roku 727,07 zł. Zakup artykułów 

spożywczych na potrzeby imprez, festynów i eventów 2087,22 zł, zakup materiałów 

promocyjnych dotyczących przeciwdziałania przemocy 2954,46 zł. Zabezpieczenie medyczne 

na festynie z okazji Dnia Dziecka w Ćmielowie 492 zł. Organizacja zabaw rekreacyjnych podczas 

eventu "Ćmielowskie Dzieci Stop Przeciwko Przemocy" 731,26 zł. Wynagrodzenie 

zatrudnionego psychologa przez cały 2022 rok opiewa na kwotę 7878,01 zł. Razem 

wydatkowano w 2022 roku 14 870,02 zł. Dziękuję.  

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Ćmielowie na lata 2023-

2027. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję Bardzo Pani Kierownik. Kolejny 

punkt posiedzenia Sesji jest podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2023-

2027. Bardzo proszę Panią Przewodniczącą, jeszcze raz Panią Agnieszkę Sobańską.  

Głos zabrała Kierownik Dziennego Domu Seniora Agnieszka Sobańska - Więc jeszcze raz Pani 

Przewodnicząca, Wysoka Rado, Pani Burmistrz, Szanowni Państwo, przedstawiony Państwu 

Gminny Program Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie Oraz Ochrony Ofiar Przemocy w 

Rodzinie na lata 2023-2027 jest zbiorem informacji i danych, czym Zespół Interdyscyplinarny 

zajmował się w ciągu minionych 5 lat i czym będzie zajmował się przez kolejne 5 lat. Został 

sporządzony w celu niwelowania skali przemocy i jej skutków w Gminie Ćmielów. Jest 

kontynuacją programu obowiązującego w latach 2018-2022. Program zawiera obowiązujące, 

oprócz obowiązujących, aktów prawnych, które regulują pracę Zespołu Interdyscyplinarnego 

oraz wszystkie działania na rzecz ofiar i sprawców przemocy, zawiera informacje wyjaśniające, 

czym jest zjawisko przemocy, form przemocy i skutków, jakie wywołuje przemoc w rodzinie. 

Wyjaśnia szczegółowo mechanizmy przemocy oraz definiuje charakterystykę ofiar i sprawców 

przemocy. W przedstawionym Państwu programie zawarte zostały informacje odnośnie skali 

problemu przemocy na terenie gminy Ćmielów sporządzonej na podstawie danych 

zgromadzonych przez zespół na przełomie ostatnich 5 lat. Tytułem może nawiązania do 

poprzedniego programu powiem, że skala przemocy w Gminie Ćmielów jest na podobnym 

poziomie, aczkolwiek widoczne są tendencje spadkowe i tych przypadków jest nieco mniej. 

Program zawiera również dokładne informacje dotyczące instytucji działających na terenie 

gminy Ćmielów w obszarze przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz sposobu ich 

reagowania na zjawisko przemocy i wzajemnej współpracy celu skutecznego działania 
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odpowiednich służb. W programie są również ujęte założenia,  które będą kierowały pracą 

specjalistów przez kolejne 5 lat i program ten wskazuje cele główne, jakie sobie założyliśmy i 

cele szczegółowe oraz w jaki sposób będziemy je realizować podczas pracy Zespołu 

Interdyscyplinarnego i dodam jeszcze, że program został pozytywnie zaopiniowany na 

Posiedzeniu Komisji Stałych w dniu 24 lutego 2023 roku. Dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo Pani Kierownik. Na 

Wspólnym Posiedzeniu Wszystkich Komisji Stałych Rady Miejskiej w Ćmielowie  w dniu 24 

lutego 2023 roku Komisje pozytywnie jednogłośnie zaopiniowały projekt uchwały. Otwieram 

dyskusję. Czy są jakieś uwagi lub pytania co do projektu uchwały? Nie widzę. Kto z Pań i Panów 

Radnych jest za przyjęciem uchwały proszę o przyciśnięcie przycisku, kto jest za, kto przeciw 

kto się wstrzymał. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie „Podjęcie uchwały 

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 

Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2023-2027.” poprzez przyciśnięcie przycisku. 

  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję stwierdzam, że uchwała została 

podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie – 14 głosów „za”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego w celu 

udzielenia wsparcia w ramach wieloletniego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 

2019-2023. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Kolejny punkt posiedzenia jest podjęcie 

uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia wsparcia w 

ramach wieloletniego programu posiłek w szkole i w domu na lata 2019-2023. Bardzo proszę 

Panią Kierownik OPS-u Panią Joannę Borkowską.  

Głos zabrała Kierownik OPS Joanna Borkowska - Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Pani 

Burmistrz, Szanowni Państwo. Jedną z pierwszych uchwał jakie Państwo podejmowaliście w 

sprawie programu "Posiłek w szkole i w domu" to była ta właśnie w 2018 roku, która mówiła 

kto będzie zajmował się tym programem "Posiłek w szkole i w domu" tam były 

wyszczególnione 3 moduły. Dziś wracamy po raz kolejny z "Posiłkiem w Szkole i w Domu". Jest 

to jeden ze sztandarowych programów, jakimi gmina zawsze wspiera się w przypadku  pomocy 

finansowej dla mieszkańców Gminy Ćmielów. W tym roku zarządzeniem zmieniliśmy stawkę z 

5 do 7 złotych jeżeli chodzi za osobę, za dzień, mało tego w ramach "Posiłków w Szkole i w 

domu" dożywiamy dzieci w przedszkolach, szkołach, w ośrodkach i szkołach średnich również 

są to zasiłki celowe i do tej pory kryterium dochodowe podnosiliście Państwo, z uwagi na 

poprzednią ustawę, do 150 procent. Teraz ustawodawca dał możliwość każdej Radzie 

Miejskiej, możliwość podniesienia kryterium dochodowego do (niezrozumiałe) kryterium 
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ustawy o pomocy społecznej. Z czym to się wiąże? Otóż jak sami Państwo wiecie najniższa 

krajowa wzrosła również, jeżeli chodzi o wysokość emerytur, za chwilę nastąpi zmiana w 

miesiącu marcu, więc mnóstwo osób już rzeczywiście nie kwalifikowałoby się do tego 

programu Posiłek w szkole i domu przy 150 procentowym kryterium dochodowym, teraz 

będzie taka możliwość, jeżeli Państwo Radni, Wysoka Rada, podniesie uchwałę w sprawie 

podniesienia kryterium do 200% będzie możliwość ponad 1500 złotych na osobę samotnie 

gospodarującą ubiegać się o program Posiłek w szkole i w domu, natomiast dla osób w 

rodzinach 1200 zł. Również jeżeli chodzi o zasiłki, które rzeczywiście wypłacamy, ale możemy 

je również wypłacać w formie tak zwanej zwrotnej, więc jeżeli w chwili obecnej komuś dajemy 

zasiłek celowy zwrotny to znaczy, że również możemy dochodzić swojej prośby, jest też mowa 

o uchwale tej drugiej, również z podwyższonym kryterium dochodowym w związku z 

powyższym z uwagi na dobro mieszkańców Gminy Ćmielów wnosimy do Państwa Radnych o 

podjęcie uchwały w sprawie zwiększenie kryterium dochodowego w ramach posiłku w szkole 

i w domu do 200%. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo Pani Kierownik. Na 

Wspólnym Posiedzeniu Wszystkich Komisji Stałych Rady Miejskiej w Ćmielowie w dniu 24 

lutego 2023 roku komisje pozytywnie jednogłośnie zaopiniowały projekt uchwały. Otwieram 

dyskusję, czy są jakieś uwagi lub pytania co do projektu uchwały? Nie widzę. Kto z Pań i Panów 

Radnych jest za przyjęciem uchwały proszę o przyciśnięcie przycisku kto jest za, kto przeciw, 

kto się wstrzymał. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie „podjęcie uchwały 

w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia wsparcia w ramach 

wieloletniego programu posiłek w szkole i w domu na lata 2019-2023.” poprzez przyciśnięcie 

przycisku.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję, stwierdzam, że uchwała została 

podjęta jednogłośnie 14 głosami, za. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie – 14 głosów „za”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 

dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w 

domu” na lata 2019-2023. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Kolejny punkt posiedzenia jest podjęcie 

uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w okresie dożywiania w formie posiłku 

albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem "Posiłek W Szkole I W Domu" na lata 2019-2023 bardzo 

proszę Panią Kierownik Joannę Borkowską.  
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Głos zabrała Kierownik OPS Joanna Borkowska - Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Pani 

Burmistrz, Szanowni Państwo, jak już wcześniej wspomniałam wynika to z podniesienia 

kryterium dochodowego a więc jeżeli podnosimy kryterium dochodowe do 200 procent tak 

jak Państwo przed chwilą podjęliście uchwałę, tak więc jeżeli chodzi o zwrot zawsze jest 

możliwość w Ośrodku Pomocy Społecznej wydania decyzji o (niezrozumiałe) zasiłku 

zwrotnego. Jeżeli byśmy przyznali to z 200 procentowym kryterium w danej sytuacji, który 

również jest w Radzie wtedy będziemy musieli mówić, żeby ta sytuacja miała odzwierciedlenie 

w zwrocie do 200 % kryterium dochodowego w przypadku zwrotu zasiłków celowych. Dziękuję 

bardzo.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo Pani Kierownik. Na 

Wspólnym Posiedzeniu Wszystkich Komisji Stałych Rady Miejskiej w dniu 24 lutego 2023 roku 

Komisje pozytywnie jednogłośnie zaopiniowały projekt uchwały. Otwieram dyskusję. Czy są 

jakieś uwagi lub pytania co do projektu uchwał? Nie widzę. Kto z Pań i Panów Radnych jest za 

przyjęciem uchwały proszę o przyciśnięcie przycisku kto jest za, kto przeciw, kto się wstrzymał.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie „Podjęcie uchwały 

w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023.” poprzez przyciśnięcie 

przycisku.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję, stwierdzam, że uchwała została 

podjęta jednogłośnie 14 głosami za. Ogłaszam 10 minut przerwy. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie – 14 głosów „za”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek ogłosiła 10 minut przerwy. 

Po przerwie wznowiono obrady. 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie prawa własności 

nieruchomości gruntowej położonej w mieście Ćmielów, Gmina Ćmielów składającej się z 

działki ewidencyjnej numer 1881/2 o powierzchni 0,1672 hektara. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Szanowni Państwo wznawiamy obrady po 

przerwie. Kolejnym punktem Posiedzenia Sesji jest podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na nabycie prawa własności nieruchomości gruntowej położonej w mieście Ćmielów, 

Gmina Ćmielów składającej się z działki ewidencyjnej numer 1881/2 o powierzchni 0,1672 

hektara. Bardzo proszę Pana Kierownika Dawida Gawłowskiego o przedstawienie projektu 

uchwały. Pani Burmistrz proszę.  

Głos zabrała Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska - Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, 

Szanowni Państwo, myślę, że Pan Kierownik przedstawiał pokrótce intencje wprowadzenia 

tejże uchwały pod dzisiejsze obrady, wiem, że dyskusje trwały podczas prac Komisji w piątek, 
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natomiast intencją właśnie tutaj zaistnienia tejże uchwały jest to, aby zakupić teren przy Szkole 

Podstawowej numer 1 w Ćmielowie Szanowni Państwo, bo temat tutaj, jako numer 1, był 

stworzenia zatoki autobusowej, żeby autobusy wożące dzieci, miały bezpieczny swój 

przystanek, miejsce postoju, przywózki dzieci i odwozu, żeby to nie działo się na ulicy, przy 

ulicy Długiej. Takie tutaj sugestie, takie oczekiwania, takie wnioski były składane od rodziców, 

wobec tego też na tej części, jak wchodzimy do szkoły po prawej stronie, gdzie są drzewa, gdzie 

jest zieleń, tam niestety nikt nie wyraził zgody, ponieważ tam są drzewa, na wycinkę dzisiaj 

nikt się nie zgodzi, wobec tego szukaliśmy tutaj alternatywnego rozwiązania. Takie rozwiązanie 

nam przyszło i tutaj osoba będąca właścicielem tejże nieruchomości, przyległej do właśnie 

Szkoły Podstawowej numer 1 w Ćmielowie, wyraziła zgodę na podział geodezyjny tejże działki 

i możemy poszerzyć ten teren właśnie nieruchomości gminnej o tą działkę. To jest ponad, 

Szanowni Państwo, 17 arów, to jest bardzo dużo, tak jak mówię, cel numer jeden stworzenie 

tam zatoki autobusowej. Ja o tym Państwu mówiłam już dużo wcześniej, natomiast Szanowni 

Państwo na tyle teren jest duży, że możemy również sobie pozwolić, i takie też były 

oczekiwania i rodziców i dzieciaków, aby nie na terenie obiektu sportowego typu stadion 

powstał skate park, ale żeby to było właśnie przy szkole. Jest to uzasadnione uważam, 

ponieważ cały ten teren sportowy w postaci boiska, które teraz jest budowane w ramach 

programu Polski Ład, za ponad kwotę 1 300 000, będzie również ten kompleks służył wszystkim 

tak naprawdę dzieciom i młodzieży, każdemu, jako miejsce rekreacji, stąd też prośba do 

Państwa Radnych, aby dzisiaj przegłosować ten projekt uchwały, bo jest to cel bardzo ważny 

tym bardziej, że został ogłoszony już przetarg na modernizację obiektów sportowych na 

terenie gminy Ćmielów, między innymi na stadion, między innymi tutaj właśnie budowa tego 

skate parku, żebyśmy mogli wykonać, musimy mieć prawa władania do nieruchomości. I stąd 

był uprzednio wcześniej ten podział, bo osoba nie chciała się zgodzić, aby cała działka, zresztą 

ona jest częściowo zabudowana, aby została wykupiona, więc ten teren poszerzymy jako 

własność Gminy Ćmielów. Wiem, że burzliwa była dyskusja na Komisji, był wniosek stawiany 

przez Panią Radną Nikodem, aby wycofać to z porządku obrad. Powiem szczerze, dobrze, że 

się zadziało, że Pani wycofała swój wniosek, bo naprawdę dopięliśmy wszystko na ostatni 

guzik, żeby ten przetarg ogłosić, żeby kupić tą nieruchomość, żeby to wykonać. Więc to było 

poważne zagrożenie dla inwestycji, dla skateparku, dla tej zatoki autobusowej, stąd też nasze 

działania są nakierowane na to, aby ta nieruchomość była w zasobach gminnych, stąd też ten 

wniosek przedstawiamy Państwu Radnym z prośbą o akceptację.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję Pani Burmistrz. Proszę Pan 

Kierownik Dawid Gawłowski. 

Głos zabrał Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska Dawid 

Gawłowski - Dzień dobry Szanowna Rado, Pani Przewodnicząca, Drodzy Goście, Pani 

Burmistrz, jestem Wam Państwo winien wyjaśnienie, otóż w materiałach, które Państwo 

dostaliście do sesji rzeczywiście wkradł się błąd redakcyjny w stosunku do pierwotnej treści tej 

uchwały. Chodzi o zapis dotyczący publikacji. Niestety niefortunnie rzeczywiście w pierwotnej 

wersji uchwały znalazł się zapis, że ta uchwała jest publikowana, a publikowane są tylko 

uchwały, które stanowią prawo miejscowe. Natomiast uchwała zezwalająca na nabycie 

nieruchomości, jest uchwałą porządkową, dającą zgodę Burmistrzowi do działania. Oczywiście 

projekt uchwały został przesłany dzisiaj do biura prawnego, biuro prawne jak Państwo 
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doskonale widzicie w korespondencji dołączonej zaakceptował treść tej uchwały. Także 

prosiłbym o wyrażenie zgody na nabycie w treści określonej uchwały, którą Państwo dzisiaj 

dostaliście teraz. Za rzeczywiście błąd przepraszam ze swojej strony. Nie powinien się znaleźć 

w pierwotnej wersji tej uchwały.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo Panu Kierownikowi 

Dawidowi Gawłowskiemu. Na Wspólnym Posiedzenie Wszystkich Komisji Stałych Rady 

Miejskiej w Ćmielowie w dniu 24 lutego 2023 roku Komisje 12 głosami „za” pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały. Otwieram dyskusję, czy są jakieś uwagi pytania co do projektu 

uchwały? Proszę Pani Przewodnicząca. 

Głos zabrała Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Nikodem - Pani Przewodnicząca, 

Panowie Radni Powiatowi, Szanowni Państwo Radni, Państwo Sołtysi, Kierownicy Jednostek, 

proszę Państwa, zdrowie, bezpieczeństwo i edukacja to tak naprawdę priorytety, które każdy 

samorząd powinien stawiać na pierwszym miejscu i myślę, że nasz samorząd właśnie do tego 

się przyczynia i stawia na pierwszym miejscu. Ja również jestem za tym, żeby właśnie to 

zdrowie, bezpieczeństwo było i edukacja była jednym z najważniejszych punktów działalności 

naszego samorządu. Pani Burmistrz powiedziała, że postawiła wniosek odnośnie wycofania 

punktu. Pokierowane to było tym, że Pani Burmistrz nie była obecna na spotkaniu, na 

posiedzeniu Komisji 24 stycznia, mieliśmy dany projekt uchwały i ja tutaj przytoczyłam, że w 

projekcie uchwały, który mamy dany w tej chwili do procedowania w uzasadnieniu pisze, że 

wykup działki jest niezbędny pod budowę miejsca umożliwiającego nawracanie autobusów 

wożących dzieci do szkoły i to się zgadza. Natomiast na sesji w dniu 27 stycznia Pani Burmistrz 

w swojej wypowiedzi powiedziała, że faktycznie na rok 2023 planujemy wykup działki, która 

przy szkole, która ma być przeznaczona na zajezdnie autobusową i jednocześnie na skatepark, 

ponieważ nie było Pani Burmistrz na Komisji, nie miałam możliwości dopytania na co ta działka 

będzie przeznaczona, bo mamy, więc ona tak jakby, uchwała kolidowała z Pani wypowiedzią, 

która była 27 stycznia na sesji. Więc teraz rozumiem, że Pani sprecyzowała, że ta działka, którą 

będziemy teraz, mam nadzieję, że wszyscy Państwo zagłosujecie za tym, żeby jednak nabyć tą 

działkę do zasobów Gminnych, że ta działka zostanie przeznaczona na zajezdnię autobusową 

i na skate park. Czy dobrze to zrozumiałam? Bo w zapisie mamy tylko zajezdnię autobusową, 

tylko przepraszam tak, zajezdnię, miejsce umożliwiające nawracanie autobusów. I tylko Pani 

Burmistrz i Szanowni Państwo, tylko o to chciałam dopytać na dzisiejszej sesji. Absolutnie 

powtarzam nie jestem przeciw zakupieniu działki, która będzie w zasobach gminy, i która 

będzie służyła przede wszystkim dzieciom i dbała o bezpieczeństwo dzieci. Chodzi mi tylko o 

dokładne sprecyzowanie na co działka zostaje zakupiona, żeby była transparentność i 

przejrzystość sytuacji. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję, proszę Pani Burmistrz. 

Głos zabrała Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska - Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, 

Szanowni Państwo skoro Pani tak artykułuje, że nie było mnie na Komisji ja Państwu 

przypomnę może, że według przepisów Burmistrz nie ma obowiązku uczestniczyć w 

komisjach, ponieważ są to Komisje Stałe Rady, to Państwo Radni decydują sobie, wypracowują 

sobie stanowiska na poszczególnych komisjach. Burmistrz według ustawy o samorządzie 

gminnym uczestniczy w sesjach łącznie ze skarbnikiem, czy też sekretarzem w razie potrzeb, z 
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głosem doradczym. Natomiast na komisjach jeśli jest taka potrzeba to oczywiście jestem. 

Natomiast w kwestii tutaj tejże tego opisu projektu uchwały to tak, jak Pani mówiła 27 stycznia 

powiedziałam, że i zatoka autobusowa i projektant określił, że zmieścił się tam skatepark 

zgodnie z życzeniem mieszkańców. Jeśli trzeba Pani powtórzyć, bo czasami trzeba Pani Radnej 

3 razy tłumaczyć, to ja jeszcze raz powtarzam, że ta uchwała po prostu to skatepark i 

oczywiście zatoka autobusowa. Dziękuję.  

Mieszkanka Gminy Ćmielów wchodząca do sali - Dzień dobry, czy ja mogę dołączyć na sesję? 

Jest Pani Burmistrz na sali? 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Tak. Dziękuję Pani Burmistrz. Proszę Pani 

Radna Przewodnicząca Nikodem. 

Głos zabrała Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Nikodem - W takim razie zadaje 

pytanie, czy w uzasadnieniu nie powinniśmy proszę Państwa mieć zapisane, że działka jest 

niezbędna do wykupu w celu przeznaczenia pod jej budowę miejsca umożliwiającego 

nawracanie autobusów wożących dzieci do szkoły i na budowę skateparku. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo. Proszę Pan Kierownik 

Dawid Gawłowski. 

Głos zabrał Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska Dawid 

Gawłowski - Proszę Państwa podstawowym celem nabycia jest nabycie pod tak zwaną 

zajezdnią autobusową, w mojej ocenie to w zupełności wystarczy, a to, że, jak się okazuje, 

zmieści się jeszcze również tam, ta powierzchnia tej nieruchomości pozwala na wybudowanie 

dodatkowej infrastruktury technicznej, to jest cel drugorzędny także spokojnie biorę za to 

odpowiedzialność, ta uchwała o takiej treści spokojnie wystarczy do nabycia do zasobu tej 

nieruchomości, ale jak Państwo sobie żądacie to w każdej chwili mogę również ponownie 

wysłać treść zmienionej uchwały do naszej kancelarii prawnej z prośbą o zaopiniowanie i 

odesłanie, aczkolwiek to jest moim zdaniem zbędne.  

Głos zabrała Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Nikodem - Panie Kierowniku to 

już było zgłaszane na Komisji i miał to być już, z resztą przy Panu Radcy Prawnym, nie ma w tej 

chwili też Pana Radcy prawnego, który by nam powiedział, czy faktycznie podejmowanie w tej 

chwili uchwały z przeznaczeniem tylko na zajezdnię nie będzie kolidowało później z budową 

skateparku i czy nie będziemy musieli zrobić jakichś dodatkowych zmian. Akurat nie wiem 

dlaczego dziś nie ma, chyba, że Pani Przewodnicząca ma jakieś informacje, dlaczego na 

dzisiejszej sesji nie ma obsługi prawnej. 

Głos zabrała Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska - Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, 

Szanowni Państwo, to ja nie potrzebuję Radcy Prawnego, myślę, że to jest sprawa oczywista, 

bo wielokrotnie Państwo Radni podejmowali takie uchwały. Najważniejszym jest, aby do 

zasobów Gminnych trafiła nieruchomość na własność. I żeby była ta nieruchomość to 

inwestycja, jaka planowan,a żeby była zgodna z Miejscowym Planem Zagospodarowania 

Przestrzennego. Dodatkowo proszę Państwa też wysyłamy, czy zgłoszenie, czy zezwolenie na 

budowę do Starostwa Powiatowego. Najważniejsze jest zgodność z Planem 

Zagospodarowania Przestrzennego a zgodność taka widnieje, a z przeznaczeniem na co 
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Szanowna Pani Radna, na przykład gdy nam się zmienią priorytety i możemy po prostu coś 

innego tam wybudować, też będzie to możliwe. Natomiast my jak nawet piszemy wnioski o 

pozyskanie środków unijnych staramy się, przepraszam nie unijne, tylko z rządowego 

programu Polski Ład, piszemy w sposób ogólnikowy, dlatego, że potem są sytuacje, które 

mogą nam kolidować, bo są nieprzewidywalne i wtedy mamy elastyczność w tym działaniu. 

Dlatego ta nieruchomość najważniejsze, żeby była w zasobach i najważniejsze, że jej zgodność 

celu publicznego poprzez budowę zatoki autobusowej, poprzez budowę skateparku to jest 

możliwe na tej działce, wobec tego nie ma potrzeby tutaj odwlekania w czasie Szanowni 

Państwo, bo ja Państwu mówię, że to jest po prostu priorytet do tego, abyśmy w ramach tego 

postępowania przetargowego, które właśnie ogłosiliśmy, żebyśmy mieli w zasobach tą 

nieruchomość. Ten podział geodezyjny trwał 8 miesięcy, bo tyle trwają i nie mogliśmy 

wcześniej dać, natomiast tak, jak mówię chcemy realizować, żeby nam pieniążki nie przepadły 

także, czy to będzie zatoka tak, jak Pan Kierownik numer jeden, bo taki był cel numer jeden 

zakupu tejże działki, a potem skoro przyszli rodzice dzieci i młodzież, że jednak by chcieli to 

przy szkole, więc z Panem Projektantem udaliśmy się w teren i powiedział, że tutaj jak 

najbardziej zmieści się też skatepark. Wobec tego czy to będzie pumptrack czy skatepark 

Szanowni Państwo na pewno kolejne miejsce nakierowane na uprawianie sportów na terenie 

Gminy Ćmielów. Dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Dziękuję bardzo Pani Burmistrz. Kto jest 

za przyjęciem uchwały? Jeszcze ktoś przepraszam? Pan Radny Maruszczak proszę jeszcze.  

Głos zabrał Radny Rady Miejskiej Dariusz Maruszczak - Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, 

Pani Burmistrz, ja mam takie pytanie, bo tu ma być zatoka autobusowa i skatepark. Czy to nie 

będzie zagrażało bezpieczeństwu dzieci i czy w ogóle autobusy, rozumiem, że autobus będzie 

wjeżdżał na plac szkolny?  

Głos zabrała Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska - Panie Radny ja Panu odpowiem. A czy 

według teraz tych obecnych zasadach, że dzieci wysiadają na ulicy jest bezpiecznie? Jest 

niebezpiecznie Szanowni Państwo, i nikt tego nie uporządkował przez tyle lat, tylko ja 

musiałam po prostu się nagłowić, żeby zakupić ten grunt, początkowo mówię, planowaliśmy 

tam, gdzie jest po prawej stronie zieleń, nie dało się, teraz to są fachowcy, to są projektanci, 

którzy wypowiadają się na temat zasad bezpieczeństwa. Państwu, jak tworzymy w ramach 

funduszu sołeckiego projekt usytuowania placu zabaw, to projektant nie podpisze tego dopóki 

nie jest to zgodne z przepisami bezpieczeństwa. Także zdajmy się na wiedzę fachowców w tej 

dziedzinie; tak, jak mówię odbyłam spotkanie z Panem Projektantem powiedział, że jest 

możliwe, aby te 2 inwestycje tam się znalazły w sposób bezpieczny, bo przecież ja za to 

odpowiadam Panie Radny i nie wyobrażam sobie inaczej jakbym mogła nie zachować tego 

bezpieczeństwa w trosce o dobro dzieci i młodzieży.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo Pani Burmistrz. Proszę Pan 

Radny Józef Nowak. 

Głos zabrał Radny Rady Miejskiej Józef Nowak - Chcę odpowiedzieć Panu Radnemu 

Maruszczakowi. Pan sobie chyba zdaje sprawę co to jest 16 arów pola i do tego jeszcze 

dochodzi około 5 arów, które możemy pozyskać z urządzeń do gimnastyki, które zostaną 
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przesunięte. Zyskujemy ponad 20 arów pola. To mogą być autobusy, skatepark, jeszcze by 

było.  

Głos zabrała Radny Rady Miejskiej Dariusz Maruszczak - Pan wie wszystko tylko ja nie 

wiedziałem, także dziękuję za informację. 

Głos zabrała Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska - Zapraszam Państwa Radnych do tego, żeby 

odwiedziali Burmistrza w urzędzie i żeby rozmawiali. Będziecie Państwo mieli pełną wiedzę. 

Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję czy są jeszcze jakieś pytania co do 

projektu uchwały? Nie widzę. Kto z Pań i Panów radnych jest za podjęciem uchwały proszę 

przycisnąć przycisk kto za, kto przeciw, kto się wstrzymał. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie „Podjęcie uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie prawa własności nieruchomości gruntowej położonej 

w mieście Ćmielów, Gmina Ćmielów składającej się z działki ewidencyjnej numer 1881/2 o 

powierzchni 0,1672 ha” poprzez przyciśnięcie przycisku.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję stwierdzam, że uchwała została 

podjęta jednogłośnie 14 głosami za. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie – 14 głosów „za”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie w drodze 

darowizny prawa własności nieruchomości gruntowej, położonej w Ćmielowie, gm. 

Ćmielów, składającej się z działki ewidencyjnej nr 1616/1 o pow. 0,1860 ha. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Kolejny punkt posiedzenia obrad jest 

podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie w drodze darowizny 

prawa własności nieruchomości gruntowej położonej w Ćmielowie Gmina Ćmielów składającej 

się z działki ewidencyjnej numer 1616/1 o powierzchni 0,1860 hektara. Bardzo proszę Pana 

Dawida Gawłowskiego o omówienie projektu uchwały.  

Głos zabrał Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska Dawid 

Gawłowski - Ja swój głos bym chciał Pani Burmistrz oddać, która widzę zgłasza się. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Bardzo proszę Pani Burmistrz. 

Głos zabrała Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska - Dziękuję Pani Przewodnicząca, Wysoka 

Rado, Szanowni Państwo, kolejna nieruchomość, która, chciałabym, aby zasiliła zasoby 

gminne, jeśli chodzi o własność, jeśli chodzi o majątek gminny. Jest to Szanowni Państwo 

nieruchomość, którą chciałam pozyskać nieodpłatnie, bo zawsze jak jest możliwość pozyskania 

nieodpłatnie gruntu, co uczyniłem i na stokach i na Rudzie Kościelnej, od KOWR-u. Niektórzy z 

Państwa też nie mieli wiedzy, że ta działka, którą akurat widzimy zza okna za boiskiem jest we 
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władaniu Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolniczego. Więc tutaj taki akces złożyłam do Pana 

Dyrektora, aby KOWR przekazał nieodpłatnie tą działkę, abyśmy mogli też poszerzyć tutaj, 

choć ten parking jest widoczny jeśli chodzi o właśnie cmentarz, w okolicy cmentarza, ale 

chcielibyśmy to później zagospodarować właśnie budową pod parking kolejne tutaj miejsce, 

bo tych miejsc naprawdę wokół jest mało jeśli mamy Dom Seniora, Klub Seniora, jeśli mamy 

boisko, jeśli mamy cmentarz to chciałabym, żeby ten teren również należał do gminy, wobec 

tego potem możemy realizować wszelkie inwestycje. Stąd prośba do Państwa Radnych, taki 

akces został już przez KOWR zaakceptowany, kwestia rozpoczęcia procedury od decyzji 

Państwa Radnych, tu też 19 arów, dość spory obszar do tego, żeby Gmina akurat miała go w 

swym władaniu stąd prośba do Państwa Radnych o przegłosowanie na dzisiejszej sesji. 

Dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję Bardzo Pani Burmistrz. Na 

Wspólnym Posiedzeniu Komisji Stałych w dniu 24 lutego 2023 roku Komisje pozytywnie 

jednogłośnie zaopiniowały projekt uchwały. Otwieram dyskusję. Czy są jakieś uwagi pytania 

co do projektu uchwały?  

Ja może tak tylko od siebie i Pani Radnej Haliny Wójtowicz. Pani Burmistrz myśmy byli na 

walnym zebraniu Świętokrzyskiej Izby Rolniczej, też z Panią Radną Haliną rozmawiałyśmy z 

Panem Dyrektorem (nazwisko), że mówię Panie Dyrektorze prosimy o przychylenie się do 

prośby, z tego wiemy, że Pani Burmistrz złożyła tą uchwałę, żebyśmy tą nieodpłatnie działkę 

dostali, Pan Dyrektor zawsze jest za, jeżeli Gmina coś powie to nie ma problemu, pyta się a co 

wy tam chcecie budować? Mówię, że nic, mamy pobudowane za ścianą, a tu chcemy tylko 

parkować samochody. Także mówię oczywiście Pani Halina jest świadkiem, we dwie żeśmy 

rozmawiały z Panem Dyrektorem mówi tak, z tego co wiem, rzeczywiście Pani Burmistrz 

złożyła, przychylam się do tej prośby, no i mamy tą działkę. Ja tylko tyle w tej kwestii.  

Czy są jeszcze jakieś pytania? Nie widzę. Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem uchwały 

proszę o przyciśnięcie przycisku, kto jest za kto przeciw, kto się wstrzymał.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek poddała pod głosowanie „Podjęcie uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie w drodze darowizny prawa własności 

nieruchomości gruntowej, położonej w Ćmielowie, gm. Ćmielów, składającej się z działki 

ewidencyjnej nr 1616/1 o pow. 0,1860 ha” poprzez przyciśnięcie przycisku.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję. Stwierdzam, że uchwała została 

podjęta jednogłośnie 14 głosami za. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie – 14 głosów „za”. 

/Protokół z głosowania – załącznik/ 

 

Ad. 14. Informacja Przewodniczącej  Rady Miejskiej o złożonych interpelacjach. 
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Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska Dawid Gawłowski - 

Przepraszam Pani Przewodnicząca mamy jeszcze uchwałę w sprawie alternatywnych 

sposobów dokumentowania wywozów nieczystości. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Zostało zdjęte. Panie Kierowniku. Pana nie 

było. 

Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska Dawid Gawłowski – A 

Przepraszam. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Do Burmistrza Ćmielowa za 

pośrednictwem Przewodniczącej Rady Miejskiej w okresie od 24 stycznia do 24 lutego 2023 

roku wpłynęło 4 interpelacje Radnych Rady Miejskiej w Ćmielowie. Interpelacje złożyli Radni 

Piotr Małek złożył dwie interpelacje, na jedną została udzielona odpowiedź, termin 

odpowiedzi na interpelację złożone w dniu 24 lutego upływa termin 10 marca 2023 roku. 

Radna Ewelina Otolińska złożyła interpelację, na którą została udzielona odpowiedź. Radna 

Ewelina Cieślikowska złożyła jedną interpelację, termin udzielenia interpelacji upływa 6 marca 

2023 roku. Treści interpelacji i zapytań oraz treści odpowiedzi zostały umieszczone na stronie 

gminy.  

Ad. 15. Wolne wnioski 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Kolejny punkt porządku obrad są wolne 

wnioski. Proszę Pan Radny Piotr Małek.  

Głos zabrał Radny Rady Miejskiej Piotr Małek - Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Pani 

Burmistrz. Kierując się odpowiedzialnością za finanse gminy oraz ogólnie mówiąc budżet 

jednostki, składam wniosek o zawieszenie Funduszu Sołeckiego na 24 rok. Do tego celu 

potrzeba jest 3 podpisy. Deklarację złożyło mi 2 radnych, znaczy z moją osobą. Ufam, że 

przynajmniej 3 osoba, jeśli nie znajdę, to będzie to Pani, Pani Przewodnicząca, bo w ten sposób 

umożliwi Pani debatę na ten temat, gdyż termin podjęcia tej decyzji upływa z dniem 31 marca. 

Jeżeli chodzi o omówienie dlaczego ten wniosek no to, jeśli będzie taka okazja no to wtedy 

będziemy omawiać przyczyny i potrzebę takiego wniosku przyjęcia. Dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję. Czy są jeszcze wolne wnioski?  

Radny Rady Miejskiej Zbigniew Kolasa - Jeżeli chodzi o mnie to ja popieram wniosek Pana 

Piotra Małka. 

Radny Rady Miejskiej Jacek Bryła - Ja też popieram. Myślę, że warto doprowadzić do debaty.  

Radny Rady Miejskiej Piotr Małek - To taki wniosek przygotujemy. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Bardzo proszę przygotować taki wniosek 

na piśmie. Czy są jeszcze jakieś wnioski? Pani Burmistrz proszę. 

Głos zabrała Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska - Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, 

Szanowni Państwo, jestem tą osobą, która przewróciła Fundusz Sołecki w 2019 i chciałabym, 

żeby nadal był kontynuowany, tym bardziej, że są to pieniądze z nakierowaniem na właśnie 

mieszkańców, to oni wyznaczają sobie, co mam robić w danej miejscowości w choćby 
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najmniejszej i choćby w największej, więc te środki służą rozwojowi i wtedy jest poczucie, że 

tak naprawdę mieszkańcy są zauważalni przez Urząd Gminy, bo jest realizowanych dużo 

przedsięwzięć z Funduszu Sołeckiego podyktowanych przez mieszkańców i wtedy Gmina tylko 

realizuje. Stąd też dla mnie Pan Radny postawił taki wniosek, to oczywiście jego prerogatywa, 

natomiast moim zadaniem jest utrzymać ten fundusz i ja niestety nie mogę się przychylić do 

takiego wniosku, bo ja tak, jak próbuję odczytać intencje Pana Radnego troska o budżet 

natomiast nie kosztem tych miejscowości, po prostu, które dzięki tym środkom mówią, bo tak 

sprawozdanie dają mi sołtysi, że dzięki tym środkom mogą te choćby najmniejsze inwestycje 

wykonywać. Oczywiście nie popieram takich działań zapisów właśnie w budżecie, jeśli chodzi 

o Fundusz Sołecki, które są nakierowane choćby na właśnie zakup kiełbasy czy artykułów 

spożywczych. Zresztą to już zauważyła Regionalna Izba Obrachunkowa i takie rzeczy są 

niemożliwe. Te pieniądze mają służyć dla właśnie mieszkańców na tak zwane twarde 

inwestycje czyli kruszywo, czyli place zabaw, nie na po prostu w ślad za tym faktury na artykuły 

spożywcze, żeby tutaj było to jak się to mówi spożytkowane na przejedzenie. Dlatego no ja, 

oczywiście Państwo Radni decydują i pewnie Pan Radny chce wywołać tutaj dyskusję, może 

nie w tym momencie, może później, natomiast moje zdanie jest niezmienne co do 

funkcjonowania Funduszu Sołeckiego nadal. Dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo Pani Burmistrz. Proszę Pan 

Radny Jerzy Sykała.  

Głos zabrał Radny Rady Miejskiej Jerzy Sykała - Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Pani 

Burmistrz. Nie wiem o co tu chodzi, jaka to troska o finanse, o budżet, jeżeli jedna miejscowość 

może w jednym roku ubiegać się o tysiące złotych na świetlice, tysiące złotych na drogę, na 

most, to wszystko w jednej miejscowości. No to już ten Fundusz Sołecki jest niepotrzebny, ale 

większość miejscowości ma jedyne środki takie i debatować można, trzeba, ale z 

odpowiedzialnością. Dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo Panu Radnemu Jerzemu 

Sykale. Ja idąc w ślad za Panią Burmistrz też jestem zaskoczona wnioskiem, ale siedzą tu 

Szanowni Państwo Sołtysi, z tego, co wiem Pan Skarbnik uczulał, żeby do tego Funduszu 

Sołeckiego, jak nadmienia Pani Burmistrz nie artykuły spożywcze, kiełbaski, inne rzeczy tylko 

rzeczy stałe praktycznie, żeby były zakupione z tego funduszu i przecież jest Komisja 

Weryfikacyjna, która weryfikuje złożone przez sołectwa wnioski z Funduszu Sołeckiego. No 

widzę po minach sołtysów, że są niezadowoleni chyba z tego wniosku.  

Radny Rady Miejskiej Piotr Małek - Pani Przewodnicząca… 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Ale to jeszcze, już momencik, momencik, 

momecik, skończę, momencik Panie Radny skończę, oddam Panu głos.  

Radny Rady Miejskiej Piotr Małek - To są wolne wnioski to nie dyskusja. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dlatego właśnie Pan mi nie pozwolił 

skończyć. Ja chciałam skończyć właśnie. Wniosek złoży Pan na piśmie, Pan złoży, Pan Piotr 

Radny dzisiaj ustnie, będziemy to procedowali na komisjach w przyszłości. Chciałam to właśnie 
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Panie Piotrze zakończyć tą dyskusję już. Dziękuję. Czy są jeszcze jakieś wolne wnioski? Pan 

Radny Dawid Gawłowski. Nie radny, Boże, Pan Kierownik.  

Głos zabrał Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska - Dziękuję, 

kto wie może w przyszłości. Dziękuję Pani Przewodnicząca ja tak troszkę inaczej tutaj zwracam 

się do Sołtysów tym razem. Dostaliście Państwo ode mnie wykaz podmiotów, które mają 

możliwość wywożenia nieczystości…  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Ale Panie Dawidzie to może w sprawach 

różnych, bo teraz są wolne wnioski.  

Głos zabrał Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska - Aha to 

przepraszam. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Proszę, czy są jeszcze jakieś wolne wnioski? 

Proszę. 

Głos zabrał mieszkaniec – Prosty wniosek mam, żeby nie było ukraińskiej flagi, jesteśmy w 

Polsce, nie chcę żeby ukraińska flaga stała na przed prezydium.  

Radny Rady Miejskiej Józef Nowak - Pani Przewodnicząca proszę odpowiedzieć, czy to się 

godzi na takie coś. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Panie Radny mogę się zastanowić 

chwileczkę?  

Radny Rady Miejskiej Józef Nowak – To jest obraza Państwa.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Mogę zabrać głos? 

Radny Rady Miejskiej Piotr Małek - Niech Pani nie zabiera, w sprawach różnych proszę, do 

spraw różnych.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Po prostu niech Pan może…, Pani Burmistrz 

jeszcze proszę. 

Głos zabrała Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska - Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, 

Szanowni Państwo, skoro Pan ma taką inicjatywę, chce zabłysnąć za wszelką cenę, za cenę 

właśnie solidarności z Ukrainą, niech złoży taki wniosek oficjalnie do urzędu. Pani 

Przewodnicząca nikt nie mówi, żeby odpowiadać ad hoc prawda, po to są składane wnioski na 

piśmie, żeby ustosunkować się na piśmie, nie na gorąco. Każdego targają emocje prawda, ja 

też mam na ten temat swoje zdanie od początku dlatego ta flaga stoi, jeśli komuś przeszkadza, 

to jest bardzo przykre. Dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję Pani Burmistrz, właśnie się 

chciałam zwrócić do Pana, żeby taki wniosek złożył na piśmie, a poza tym no, nie ja 

przygotowuję salę obrad, my tylko tu obradujemy. Przepraszam bardzo, Pani Burmistrz ma 

głos.  
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Głos zabrała Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska - I jeszcze Pani Przewodnicząca pragnę tylko 

zaakcentować, że wolne wnioski są tylko dla Państwa Radnych. O tym stanowi ustawa o 

samorządzie gminnym. Trzeba ją znać. Dziękuję. 

Mieszkaniec –  Mogę odpowiedzieć? 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Nie, w sprawach różnych. 

Ad. 16. Sprawy różne. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Kolejny punkt posiedzenia Sesji są sprawy 

różne. Proszę Pan Radny Mirosław Rogoziński.  

Głos zabrał Radny Powiatowy Mirosław Rogoziński - Pani Przewodnicząca, Pani Burmistrz, 

Wysoka Rado, Szanowni Państwo, wiecie Państwo, że w ostatnim czasie na terenie Ćmielowa 

nastąpiła masowa fala podpaleń. Jest to już historia zauważalna. Miało to miejsce kiedyś i 

znowu to się stało, że w ostatnim czasie jest szereg tych podpaleń i tutaj jest prośba 

mieszkańców do mnie, bo nawet jak wczoraj uczestniczyłem przy akcji ratowniczej, jak straże 

podjechały, 3 jednostki. Są to pustostany i mieszkańcy zadają pytanie i prosili w ogóle żebym 

się zwrócił tak samo na sesji w ogóle o to, co robi gmina jeżeli chodzi o te pustostany, które 

znajdują się w fatalnym stanie a budowa szeregowa no stwarza niebezpieczeństwo w ogóle, 

że to się rozszerzy i to jest naprawdę bardzo niebezpieczny proceder. I drugie pytanie również 

było w kierunku policji, czy policja w ogóle coś w tym sensie robi w ogóle, czy nie ma psa 

tropiącego w ogóle, czy to jest jakiś profesjonalista ten piroman, który dokonuje tych 

podpaleń, bo to są pustostany, i po kolei w ogóle, jest młyn, są inne budynki mieszkalne, gdzie 

są opuszczone, ja wiem, że to jest problem natury takiej, że jest wielu być może 

współwłaścicieli, ale musimy pod tym kątem tak samo coś robić, bo znowu staniemy się 

niechlubnym przykładem w skali kraju. Dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo Panu Radnemu. Proszę 

Pani Burmistrz może.  

Głos zabrała Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska - Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, 

Szanowni Państwo, ja chciałam odnieść się do wypowiedzi Pana Radnego, tak samo ubolewam 

nad tym tematem jak Pan, bo myślę, że nikt nie chce tu powiedzieć, że wina Burmistrza, że są 

podpalenia prawda? Bo tak to niektórzy zaraz będą ugrywać politykę, natomiast te pustostany, 

które zagrażają, jeśli Państwo zgłaszacie, czy też jeśli my widzimy, są zgłaszane do nadzoru 

budowlanego. Podkreślam, nigdy gmina nie może zabrać komuś własności nawet jak jest 

nieuregulowany stan prawny. My dążymy do tego, aby te pustostany uzyskały status 

spadkobiercy, który będzie po prostu płacił podatki, które ewentualnie sprzeda bądź 

zabezpieczy. Natomiast co do tej konkretnej nieruchomości, pustostanu, tam jest jeden Pan 

żyjący a reszta jest nieżyjąca, Pan nie chce przeprowadzić postępowania spadkowego, bo to 

kosztuje po prostu. W związku z tym jest jak jest Szanowni Państwo i my nie mamy podstaw 

prawnych, żeby tam po prostu wkroczyć. Natomiast rozmawiałam tutaj z Panem 

Komendantem Policji na ten temat przy drugim bodajże podpaleniu, Pan Komendant 

powiedział, że niestety nie są w stanie udowodnić po prostu, że to ta osoba podpala. Ta osoba 

jest osobą podejrzaną, ale nie ma dowodów na to, że akurat ona to podpaliła, no i koło się 
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zamyka. Także duża rola teraz po prostu komendy policji, aby po prostu złapać najlepiej na 

gorącym uczynku. Czy się tak uda? Nie wiem, to już mówię zakres działalności policji, żeby 

skutecznie po prostu rozwiązać ten problem, taki problem też był poruszany na zebraniach z 

OSP, że są ciągłe podpalenia, w związku z tym myślę, że policja skutecznie rozwiąże ten 

problem, natomiast tak, jak mówię, mamy związane ręce, ponieważ tam jest jeden właściciel, 

współwłaściciel, który nie chce przeprowadzić postępowania, bo po prostu go na to nie stać. 

Takie sytuacje też się Proszę Państwa zdarzają, bo te pustostany stoją od wielu, wielu lat a 

dopiero ja wzięłam się za porządkowanie tychże wokół rynku i tychże bliższych, dalszych, tam, 

gdzie gmina powtarzam według prawa ma tak zwany interes prawny, tam możemy wtedy 

działać.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo. No okazało się wczoraj 

właśnie czytałam, że to już 6 pożar. Bardzo Proszę Pani nie wiem godność Pani.  

Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska – Tylko to są wolne wnioski czy sprawy różne? 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Sprawy różne, tak już już. Proszę Panią nie 

wiem godność Pani w okularach. 

Głos zabrała Mieszkanka Gminy Ćmielów - Godność moja (imię i nazwisko). Pani 

Przewodnicząca, Wysoka Rado, Pani Burmistrz, ja przychodzę tutaj do Was z samego końca 

gminy Ćmielów, naszej pięknej gminy, z Borii. Jestem numerem 3 więc jest to początek 

miejscowości, natomiast koniec gminy graniczymy z Maksymilianowem. Kocham to miejsce. 

Mieszkam tu od urodzenia. Byłam bardzo dumna z tego, jaką mamy Panią Burmistrz, jak 

bardzo rozwija się nasza gmina, obdarzyłam ją ogromnym zaufaniem, cieszyłam się, że 

rozwijamy się turystycznie, że jest ekologia, że jest natura, czyli wszystkie moje priorytety i 

wszystkie moje wartości mogą w tym miejscu wzrastać. To było dla mnie niezwykle ważne. 

Mam dwoje dzieci. Jestem osobą, dla której rodzina, przyroda, dla której świat jest naprawdę 

ważny, dla której ważni są ludzie. Ja wiem, że świat idzie do przodu. Ja wiem, że musimy iść za 

tym światem do przodu, ja nie chciałam, bardzo długo nie chciałam, wolałam się schować w 

lesie, natomiast przyszedł czas, kiedy musiałam wyjść do ludzi, musiałam wyjść do świata, bo 

dostrzegłam, że jedność w ludziach jest naprawdę ważna. Cieszyłam się też, że mieszkam na 

końcu tej gminy i, że tych ludzi tam nie ma zbyt wiele, bo czasami mam ich dosyć, bo ich 

kocham, kocham wszystkich ludzi, naprawdę. I chciałabym, żeby ci ludzie przypływali do mnie, 

przyjeżdżali, żeby mogli podziwiać tą naszą piękną okolicę. Natomiast niedawno dowiedziałam 

się, że być może, w którymś czasie wyjdę z moimi dziećmi na spacer i nie będzie już ptaków, 

nie będzie już takich drzew, nie będzie tego widoku, który codziennie daje mi siłę, ta natura 

jest moim powiernikiem. W momencie kiedy nie było przy mnie ludzi, była przy mnie natura. 

Ja szłam w to pole i tam znajdywałam spokój. I mam wewnętrzną ogromną obawę. Dla mnie 

to jest bardzo trudne, że ja muszę przed wami występować. To jest wyjście ze strefy komfortu 

moje ponad wszystko. Nie wiem, czy robię to profesjonalnie, czy nikogo nie urażę, nie chcę 

tego. Obdarzam ogromnym szacunkiem każdego z Was, każdego mieszkańca choć czasami 

niektórzy mnie denerwują, ale wysyłam do nich miłość i wysyłam do nich życzliwość. I 

dowiaduje się, że w moim bliskim sąsiedztwie ma powstać nie fotowoltaika na dachu 

sąsiadów, nie fotowoltaiczna mała farma, choć to też w pewnej chwili sprawiło, że poczułam 

lekki zawód, że już nie będę mogła podziwiać zachodu słońca na tle rosnącego prosa tylko na 
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tle paneli fotowoltaicznych, jakie niosą się wzdłuż autostrad do Niemiec. Poczułam lekki żal. 

Natomiast wiem, że idziemy do przodu i wiem, że są różne sposoby na zagrabienie pieniędzy, 

na dywersyfikację, ja to wszystko staram się zgłębiać, tylko ja wiem, przekonałam się o tym, 

jak bardzo ważna jest etyka w tym wszystkim, co my robimy, jako państwo, jako małe lokalne 

społeczności, jako rodziny, etyka, bo o tym zapominamy każdego dnia. Naprawdę dzieją się 

różne rzeczy na świecie, możemy się spierać o wojny, o to, o tamto, ale skupmy się na naszych 

małych społeczności na tym, żeby nam dobrze było tutaj. Ja wiem, że jest wiele terenów 

zdegradowanych, poinwestycyjnych, których nikt nie chce nic robić, bo co tam robić? Są 

miejsca po śmietniskach i tam można postawić. Ja nie mówię o samej fotowoltaice. Do mnie 

dotarło ostatnio, że mają być magazyny, magazyny energii elektrycznej tuż obok mojego 

domu. I wiecie ostatnio w moim domu wydarzył się mały pożar, trochę z mojej winy ,natomiast 

to było w nocy. Ja się przez 2 tygodnie musiałam dochodzić do siebie, bo to byłam sama w 

domu z dziećmi. Ja mam obawy, choć miałam te obawy odrzucać, bo przecież to są nowe, OZE, 

idziemy do przodu nie ma co się bać, wszystko jest ogarnięte, ale co jeśli się to zapali? Jeśli to 

pójdzie na lasy? Obok jest dom moich sąsiadów, kilka metrów dalej jest mój dom, ludzie mają 

dookoła działki, niedawno Pan, który będzie chciał kupować dom. Czy Wy chcielibyście z 

waszego okna patrzeć na wielkie kontenery? Ja nie neguję, energia jest nam potrzebna, my o 

to walczymy, wiem co się dzieje z węglem, wiemy co się dzieje z energią, wiemy jak to wszystko 

wygląda, wiemy ile z tego jest prawdą, a ile nie. Natomiast mamy takie zasoby, mamy planetę, 

mówi się o tym, że przeludnienie, że depopulacja, cuda się mówi, nie wiadomo w co wierzyć. 

Natomiast mamy dużo terenów, w których się nie dzieje nic. Tam można to zrobić. A tu? A tu 

możemy wspierać naszą turystykę, wspierać naszą ekologię, przecież można kupić te ziemię, 

można postawić domki, można je sprzedać, te pieniądze można robić, ja nikomu nie żałuje, że 

będzie zarabiał. Ja chcę, żeby ludzie mieli pieniądze, bo jak ludzie mają pieniądze to są 

szczęśliwi, a jak ludzie są szczęśliwi to dobrą energię wysyłają dalej, o to mi chodzi, bo my się 

ciągle skupiamy na pierdołach, przepraszam za wyrażenie, ale naprawdę, toczą się boje, o 

takie rzeczy, a ludzie zapominają o energii, a energia jest najważniejsza, i ja nie mówię tu o 

energii w magazynach. Ja tu mówię o energii, jaką wysyła każdy człowiek, bo odłączyliśmy się 

od ducha, odłączamy się od natury, przyjdzie taki czas, że nie będzie człowieka, będą roboty. 

Jeśli Wam, bo niektórzy może już powiedzą, że niedługo z tego świata odejdą, jest to obojętne, 

okej, ale ja mam dzieci. Dopóki nie miałam dzieci mówiłam, że mogę umrzeć i jutro, bo w sumie 

ja wierzę w życie po śmierci więc co mi tam. Ale mam dzieci. Nie wiem w co one będą wierzyć. 

Jeśli oni będą wierzyć w to, że mamy tylko to życie tutaj i chcą je spożytkować jak najlepiej, ja 

chcę żyć w zgodzie z naturą. Chcę te wartości przekazywać moim dzieciom, chcę żeby dbali o 

planetę, żeby nie śmiecili, co możemy zrobić z tym, żeby droga, która prowadzi do mojego 

domu, od Farmy Świętokrzyskiej oczyściła się ze śmieci? Ja się zbieram mentalnie, jak już się 

ogarnę z moimi dziećmi to wezmę woreczek, wezmę kijek i to posprzątam tylko, że to jest 

rozwiązanie sprawy na moment, i to też jest kwestia globalna, bo ludzie śmiecą i mówią o 

ekologiczne postawimy tutaj i wyrzucają butelkę. No ale to wszystko się kumuluje, no my się  

podłączaliśmy strasznie. Ja przyszłam tutaj to się chyba za bardzo rozgadałam. Za bardzo 

emocjonalnie, nie chce Wam zabierać czasu, muszę odebrać moje dzieci, chciałabym zostawić 

pismo do Pani Burmistrz osobiście, żeby to potraktować poważnie, bo ja naprawdę chciałabym 

strasznie ten teren rozwinąć. Mi zależy, żeby tam było życie, żeby tam były dzieci, żeby tam 

była wartość. Magazyny dla mnie owszem, ja też mam prąd, ktoś mi napisał dzisiaj, że jeżdżę 
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autostradą owszem, jeżdżę, ja nie mówię, że z tego nie korzystam, ale podchodźmy do tego 

etycznie, jeśli ktoś obok ma dom to wiem, że burzyli domy, bo były autostrady, wiem, wiem, 

argumentów jest dużo, mi zależy na tym, tam mam dom, tam mają dom moi sąsiedzi, ja buduję 

tę małą moją  sąsiedzką społeczność. Nas jest 3 domy. Ja chcę tę społeczność zbudować, bo 

dla mnie to jest ważne. To co się dzieje na Borii, jeśli chodzi o podziały mnie przeraża, ja się od 

tego odłączałam, nie chciałam, ale się po prostu wkurzyłam mówiąc delikatnie, wkurzyłam się 

i przyszłam tu do Was powiedzieć za przeproszeniem, żeby się wszyscy ogarnęli i żeby znaleźli 

jakieś porozumienie, bo przecież ludzie mają być dla siebie, mają być dla ludzi, a nie przeciwko 

ludziom. Chyba tyle, bo już za bardzo się rozgadałam.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo Pani. Proszę Pani 

Burmistrz. 

Głos zabrała Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska - Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, 

Szanowni Państwo, ja dziękuję Pani za to piękne wystąpienie rzeczywiście jest to duży głos 

rozsądku. I głos przede wszystkim jednego z mieszkańców. Natomiast chcę wyjaśnić jedną 

najważniejszą kwestię Szanowni Państwo. Czy to będę ja Burmistrzem, czy ktoś po mnie 

będzie, każdy, jeśli złoży wniosek jako inwestor, Burmistrz z imienia Urzędu musi 

przeprowadzić postępowanie. To nie jest tak, że ja mogę wniosek odrzucić Szanowni Państwo, 

występuję wtedy jako urząd i to postępowanie jest procedowane. To o czym Pani mówi 

rzeczywiście w styczniu, jak mnie poinformował kierownik, taki wniosek wpłynął o budowę 

właśnie takich magazynów. Ja nie wiem na jakiej zasadzie Szanowni Państwo, bo to 

ostatecznie Starostwo Powiatowe potencjalnie,  ewentualnie i być może wydawało by po 

prostu zezwolenie na taką inwestycję. Natomiast musi Pani pojąć jedno, że ja jestem w 

obowiązku tak samo jak i w obowiązku byłam przeprowadzić postępowanie odnośnie 

inwestora kopalni. To jest ten sam tryb Szanowni Państwo, i możemy się lubić, nie lubić ja to 

muszę przeprowadzić. Mało tego Szanowni Państwo, również w pewnym odwołaniu było dość 

ciekawe uzasadnienie, że jako Burmistrz, z resztą każdy organ, muszę zgodnie z artykułem 9 

czy 9a ustawy o samorządzie, przepraszam kodeksu postępowania administracyjnego, muszę 

zachować bezstronność. To jest w dzisiejszych czasach Szanowni Państwo, przepisy prawa i 

przestrzegania, obligatoryjne, bo wiecie, że z drugiej strony ktoś czyha, żeby tylko się Burmistrz 

potknął na czymkolwiek, więc ja mogę być z Państwem natomiast muszę przeprowadzić to 

postępowanie. Tak, jak Państwo mówią tutaj piękna przyroda, ja się z tym wszystkim zgadzam, 

bo kto inny jak nie Suska rozpoczęła pozyskanie 99 działek o zasiedzenie, żeby ta droga Boria 

Maksymilianów była kiedyś zrobiona, to ja zaczęłam, 48 000 wydatkowanych środków 

budżetu za państwa zgodą, na regulacje geodezyjne, sprawa jest w sądzie o zasiedzenie 99 

działek, po to żeby naprawdę miło sympatycznie tamtędy się jeździło, żeby nie było śmieci, 

żeby było zadbane i taki cel mi przyświeca. Natomiast w świetle tego postępowania 

chciałabym, bo też Pan Sołtys z Borii właśnie chciał rozmawiać, umówić się na spotkanie, 

zapraszam Panią na to spotkanie, szczegółowo po prostu prześledzimy całość dokumentacji 

jaka jest, ponieważ tak, jak mówię, nie umiem powstrzymać kogokolwiek, żeby nie złożył 

wniosku. Każdy ma prawo złożyć wniosek. Czy to w ogóle ma rację bytu po prostu ja nie wiem, 

dlatego, że ja się na tym nie znam, to o tym mówią urbaniści, czy w ogóle jest możliwe, a 

przede wszystkim po prostu również DOŚ; tutaj chciałabym, żeby się odniósł Pan Kierownik 

Gawłowski, który szczegółowo bada te sprawy, Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska jak 
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wydaje opinie prawda, to my w ślad za tym opisujemy właśnie w uzasadnieniu kwestie, czy to 

jest możliwe, czy nie. Dlatego na ten moment ja nie potrafię powiedzieć, natomiast to, co Pani 

powiedziała Szanowni Państwo, ja spotkałam się z takim zarzutem, że Gmina Ćmielów nic nie 

robi, żeby powstawały te farmy, żeby mieszkańcy mieli tańsze światło. Takie głosy też są 

Szanowni Państwo, ja to muszę wszystko wyważyć i po prostu zdystansować się, bo tak, jak 

mówię w świetle KPA muszę być w postępowaniu bezstronna, nie mogę wyrażać swojej opinii, 

to ma być czysto proceduralne administracyjne postępowanie i takowe po prostu będzie 

przeprowadzone. Natomiast jeśli jest cień wątpliwości, jeśli po prostu jest to niemożliwe, to 

wydam decyzję, że jest to po prostu niemożliwe. Dziwię się, że osoba, która tam ma grunty 

notorycznie, pod najem po prostu wydzierżawia i stąd rozpoczyna się ten cały problem, nie 

zdając sobie sprawy, że Państwa macie obok budynki, są zagospodarowane, więc będziemy to 

w taki sposób prowadzić, abyśmy byli zadowoleni. Tak jak mówię zgodnie z literą prawa. 

Proszę mnie też zrozumieć, że ja nie będę mówić, że jestem za czy przeciw tym bardziej, że 

jest to nagrywane, bo potem ktoś wyciągnie, że jestem stronnicza a jako urzędnik muszę być 

bezstronna. Jestem Burmistrzem dla ludzi to sobie niech Pani odpowie za kim jestem 

natomiast mówię w postępowaniu tutaj proceduralnym Pan Dawid Gawłowski jako Kierownik 

uwypukli te aspekty, które będą po prostu tutaj wzięte pod uwagę w ramach tego 

postępowania. Bardzo proszę Panie Kierowniku o kontynuację mojej wypowiedzi.  

Głos zabrał Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska - Dziękuję 

bardzo, Pani Burmistrz, Szanowna Rado, Drodzy Goście, otóż jak już Pani Burmistrz 

wspomniała, Pani Burmistrz jest organem wykonawczym. Swoje działania opiera na kodeksie 

postępowania administracyjnego, który wyznacza ramy procedury i rzeczywiście mamy różne 

postępowania na różnym stadium zaawansowania. Wydajemy w ramach ustawowych 

delegacji decyzje o środowiskowych uwarunkowaniach, w następstwie potem decyzje o 

warunkach zabudowy. Chciałbym tu rzeczywiście to, co Pani Burmistrz wspomniała już 

podkreślić również, że właściciele gruntów dogadują się bardzo często z firmami, które 

realizują inwestycje w postaci budowy farm fotowoltaicznych i na podstawie zawartych 

między sobą umów później taka firma występuje do danego urzędu gminy,no tutaj wiadomo 

Ćmielów, o przeprowadzenie procedury albo środowiskowej, jeżeli jest to inwestycja, która 

może potencjalnie bądź zawsze znacząco oddziaływać na środowisko, bądź o warunki 

zabudowy w przypadku, kiedy jest inwestycja tak zwanego mniejszego kalibru mówiąc 

kolokwialnie. I faktycznie, o czym tutaj Pani wspomniała, to w tutejszym urzędzie są obecnie 

2 wnioski o warunki, o wydanie warunków zabudowy na budowę magazynów energii na jednej 

z działek w Borii, tuż przy granicy z Gminą Bałtów. Owszem takie decyzje są, znaczy takie 

wnioski są, jednakże podkreślam to właściciel gruntu porozumiał się najprawdopodobniej z 

firmą, i ta firma po prostu wystosowała po prostu do nas takie wnioski. My z proceduralnego 

punktu widzenia jeżeli jest wniosek formalnie złożony prawidłowo nie mamy prawa odmówić 

wydania takiej decyzji. Natomiast w przypadku decyzji o warunkach zabudowy jeszcze tylko 2 

słowa, takie decyzje przygotowuje osoba z uprawnieniami budowlanymi, architekt 

budowlaniec, który ma w swoim doświadczeniu wiadomo wiedzę specjalistyczną.  

Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska - Ale Panie Kierowniku, ja chcę wiedzieć, czy właśnie w tym 

konkretnym postępowaniu mamy obowiązek zwrócić się do RDOŚ-u, bo dobrze, by było 

żebyśmy mieli ten obowiązek zwrócenia się i wtedy RDOŚ określa właśnie czy ta inwestycja 
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może być realizowana, czy też nie ma prawa bytu, tak, jak w przypadku kopalni Szanowni 

Państwo. No wszystko co mówię, jestem Burmistrzem a wszystko czego nie było wcześniej jest 

teraz i po prostu ja też bym sobie życzyła, żeby takiego wniosku nie było i nie byłoby rozmowy, 

ale taki wniosek po prostu wpłynął i musimy po prostu tak zrobić, żeby usatysfakcjonować 

przede wszystkim mieszkańców. Czy tak się da, myślę, że RDOŚ jako organ wiodący, który 

wydaje właśnie taką opinię wręcz wiążącą dla nich to ja się dostosowuję zawsze do tej opinii 

RDOŚ. Ochrona Środowiska czuwa nad tym wszystkim i stąd właśnie to postępowania, tylko 

pytanie, czy w ramach tego postępowania będziemy zwracać się, czy procedura to przewiduje 

Panie Kierowniku.  

Głos zabrał Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska Dawid 

Gawłowski - Już tłumaczę. Tak jak słusznie zauważyła Pani Burmistrz projekty decyzji są 

opiniowane. Są opiniowane przez różne instytucje, między innymi przez RDOŚ, aczkolwiek za 

każdym razem ocenia to autor projektu decyzji o warunkach zabudowy, przynajmniej w 

przypadku tych decyzji. W przypadku decyzji środowiskowych zawsze opiniuje to RDOŚ. I ta 

opinia jest wiążąca. W przypadku warunków zabudowy nie zawsze, aczkolwiek tutaj 

musiałbym sprawdzić, czy w tym akurat, w tych dwóch konkretnych sytuacjach RDOŚ się 

wypowiadał, bo nie pamiętam teraz z głowy. Natomiast rzeczywiście, jedna decyzja o 

warunkach zabudowy została już wydana na budowę magazynów energii, jednakże od niej 

odwołały się strony. Stroną w takim postępowaniu jest, są, właściciele nieruchomości 

przyległej. I tu rzeczywiście zostało złożone odwołanie, obecnie sprawa jest w Samorządowym 

Kolegium Odwoławczym, który sprawdzi, czy decyzja została wydana zgodnie z przepisami, czy 

jednakże nastąpiły jakieś powiedzmy błędy w jej opracowaniu. Druga decyzja jest w trakcie 

przygotowywania, zobaczymy, również od każdej, jak od każdej decyzji zgodnie z KPA 

przysługuje odwołanie. Natomiast jak już wspomniałem, jeżeli jest zaopiniowana przez 

instytucje współdziałające pozytywnie, my nie mamy podstaw prawnych do wydania decyzji 

negatywnej. Tak niestety przepisy są skonstruowane. W mojej prywatnej ocenie 

proinwestycyjnie, jakkolwiek by to nie zabrzmiało, no niestety sprzyjają jednak inwestorom, 

którzy chcą coś zrobić, niekoniecznie zawsze, niekoniecznie jest to nieraz dobre, słuszne. 

Natomiast rzeczywiście w mojej ocenie przepisy są tak skonstruowane, żeby ułatwić realizację 

niektórych inwestycji.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję Bardzo. Panie Dawidzie to takie 

pytanie kto wydał decyzję o warunkach zabudowy Pan mówił?  

Głos zabrał Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska Dawid 

Gawłowski - Tak jak każdą decyzję na terenie Gminy wydaje Burmistrz w ramach, jako organ 

wykonawczy.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję, Pan Radny Maruszczak Darek. 

Proszę Pan Sykała.  

Głos zabrał Radny Rady Miejskiej Jerzy Sykała - Pani Przewodnicząca, Pani Burmistrz, Wysoka 

Rado, Szanowni Państwo, za chwilę tutaj kolega Darek przybliży charakterystykę, co to za 

budowla, ja próbowałem dla własnej wiedzy poszukać już takiej gdzieś istniejącej w Polsce, 

okazuje się, że tej wielkości są dopiero planowane. Nie wiemy nic, nie możemy się dowiedzieć, 
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co nam grozi, niebezpieczeństwo, tylko pokazują, jak jest w Niemczech, ale raczej takie małe, 

które są przydomowe i co się dzieje ewentualnie taka szafka, taki magazyn wybuchnie, ale 

żeby tutaj nie mówić w kierunku straszenia, to po prostu chcę powiedzieć jedną rzecz. W tym 

wszystkim Panie Dawidzie wspomniał Pan właśnie przed chwilą, ale ludzie nie wiedzą dlaczego 

zastosowane jest tutaj prawo budowlane, które jest całkowicie inne niż jak do tej pory chodziło 

o fotowoltaikę. W fotowoltaice, mam tutaj nawet mapkę, jest wokół terenu 100 metrów teren 

i każda działeczka, czy to jest łąka, las, pole, każdy  kto tam znajduje się w tych 100 metrach 

jest stroną. Tutaj się okazuje, droga dzieli ludzi od tej potężnej inwestycji i oni nie mogą być 

stroną. Nie wiem, my już, przepraszam mówię my, bo poprosili mnie mieszkańcy, byli u mnie, 

spotkaliśmy się i tak wstępnie, co można z tym zrobić i zwracamy się do prawników, również 

do samorządów innych wyższej instancji, żeby uzyskać odpowiedź, czym ta różnica jest, że tych 

ludzi się pomija, tak jak Pani mówiła, droga raptem ma 4 metry, już nie chcę mówić takiej 

awarii to sobie Państwo zdacie sprawę, i części, i przecież tam normalną rzeczą i gazy i inne 

rzeczy w tym będą, więc nie rozumiem, jak prawo eliminuje, ja nie wiem, czy prawo jest jak 

ogólnobudowlane, jak sąsiedzi, że graniczymy przez miedzę prawda i na wszystko się pozwala, 

bo powiedzmy tam szambo i inne rzeczy, że od okna tam ileś 15 czy 20 metrów taki odstęp 

natomiast, to jest moim zdaniem, i chyba Państwo się zgodzicie, jest to inwestycja 

niebezpieczna. I czy można stosować prawo budowlane takie zwykłe, ja się na tym nie znam 

dlatego prosiłem Panie Dawidzie, a jeżeli no po prostu nie wiem, jak to wygląda i dlaczego nie 

wszystkie strony są, znaczy mieszkańcy są stronami; ja powiem tak, jest tam Pani, bo to jest 

taki, część Borii, gdzie po jednej stronie jest Boria, a już naprzeciwko po 2 stronie jest 

Maksymilianów. Pani jeździ do Wójta jeździ, już też szuka prawników a tutaj nie ma statusu 

strony, nie może się tutaj nawet dowiedzieć prawda? Dlatego proszę się też tutaj no 

ustosunkować do tego tematu i chyba na razie to tyle bo, no chyba, że Darek tą 

charakterystykę przybliży, żeby po prostu wiedzieć, o czym mówimy.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Bardzo proszę Pan Radny Darek 

Maruszczak.  

Głos zabrał Radny Rady Miejskiej Dariusz Maruszczak - Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, 

Pani Burmistrz, Sołtysi to jest nieprawda, że jeśli powstaną panele fotowoltaiczne na 

Wiktorynie, na Podgórzu, na Stokach to Wiktoryn będzie miał prąd za darmo. To jest 

nieprawda. Ale ja chciałem to powiedzieć, bo po prostu jest fałszywe przekłamanie w 

społeczeństwie i przed tym bym chciał uchronić. Proszę Państwa, chciałbym powiedzieć 

jeszcze jedną sprawę tutaj przybliżyć, bo bardzo ważne, że są Sołtysi tutaj nas oglądają, co jest 

szykowane tam właśnie w sąsiedztwie Pani Oli, jaka inwestycja, bo może tutaj Radni nawet nie 

wiedzą o tym. Decyzja o warunkach zabudowy, to jest właśnie tam obok Pani Oli na działce, 

budowa magazynów energii o mocy do jednego giga wata i pojemności do jednego giga wato 

godziny wraz z infrastrukturą towarzyszącą i co się tam znajduje? Charakterystyka inwestycji: 

budowa magazynów energii o mocy do jednego giga wata i pojemności do jednego giga wato 

godziny do 700 sztuk kontenerowych magazynów energii, 700 sztuk, stacji 

transformatorowych o ilości 200 sztuk, stacji WNS/SN, nie wiem o co chodzi, wraz z niezbędną 

infrastrukturą techniczną w tym transformatory WNS/SN do 30 sztuk, maszty podmiotowe o 

wysokości do 25 metrów 10 sztuk, maszty odgromowe, gdzie 25 metrów wysokości do 10 

sztuk, budynki kontenerowe transformatora o powierzchni zabudowy do 100 m² 5 sztuk, 
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rozdzielnie elektroenergetyczne do 2 sztuk. Proszę Państwa to się szykuje za płotem tej Pani. 

Na gruncie rolnym. Dziękuję bardzo. Na powierzchni 5,60. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Proszę Pan Dawid Gawłowski Kierownik.  

Głos zabrał Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska Dawid 

Gawłowski - Dziękuję Pani Przewodnicząca, Drodzy Goście, Szanowni Radni, już tłumaczę, 

tutaj było zadane pytanie przez Pana Radnego Jerzego Sykałę w sprawie, kto jest stroną w 

jakim postępowaniu administracyjnym. Otóż, jak wspomniałem wcześniej mamy 2 rodzaje 

postępowań administracyjnych, które są prowadzone właśnie w moim referacie. W przypadku 

decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach, może jeszcze zacznę troszeczkę inaczej… Jest 

takie rozporządzenie ministra, które stanowi o tym, że pewne inwestycje zaliczane są do 

kategorii inwestycji, które mogą oddziaływać na środowisko i jeżeli taka inwestycja jest 

zaliczona do, uwzględniona w tym rozporządzeniu, wówczas wobec takiego przedsięwzięcia 

należy najpierw przeprowadzić procedurę uzyskania decyzji o środowiskowych 

uwarunkowaniach. Jeżeli nie, to się występuje bezpośrednio najpierw o warunki zabudowy w 

przypadku braku planu miejscowego. I teraz w przypadku decyzji o środowiskowych 

uwarunkowaniach, kiedy inwestycje oddziałuje na środowisko w jakiś tam sposób, czy 

potencjalnie, czy zawsze, to stroną w tym postępowaniu jest każdy właściciel nieruchomości 

w promieniu 100 metrów od granic realizacji inwestycji. I tutaj, to co właśnie Pan Jerzy 

wspomniał, wtedy wnioskodawca składa taką mapę z wyznaczonym obszarem oddziaływania 

inwestycji, która obejmuje te 100 metrów, i wtedy każdy w tym promieniu jest stroną i ma 

prawo składać wnioski, wypowiadać się etc.  

Natomiast w przypadku warunków zabudowy już tak nie jest. I to stanowią wprost przepisy po 

prostu, które na których pracujemy. W przypadku warunków zabudowy, kiedy te inwestycje 

mają są mniejsze i nie są zaliczone do tych kategorii wymienione w rozporządzeniu tym 

środowiskowym, stroną jest tylko właściciel nieruchomości przylegającej. Już ten krąg, jak 

Państwo widzicie się znacznie zmniejsza, i tak jak w Pani przypadku może być tak, może, że 

rzeczywiście będzie przedzielać zabudowę od inwestycji tylko jakaś wąska droga, ale już wtedy 

Państwo nie są stronami w tym postępowaniu i nie są zawiadamiani, chyba, że jest powyżej 

20 osób wtedy zawiadamiamy poprzez stosowne obwieszczenia. Jeżeli nie no to niestety 

prawo tutaj jest chłodne tym momencie i stricte traktuje wyłącznie, nie właścicieli bądź osoby, 

które mają jakieś prawa rzeczowe do nieruchomości przyległej- w przypadku warunków 

zabudowy. W przypadku decyzji środowiskowych uwarunkowaniach obszar ten jest 

wyznaczony szerzej, jest to jak wspomniałem 100 metrów od granic inwestycji. I druga kwestia 

tu już to, co wspomniałem również, rzeczywiście taka decyzja o warunkach zabudowy na 

budowę tych magazynów energii została wydana natomiast od niej odwołały się osoby, które 

są stronami w tym postępowaniu i zobaczymy teraz jak samorządowe kolegium do tego 

podejdzie, więc będziemy mieli jasność, jednakże tak, jak mówię jesteśmy urzędnikami i 

musimy przepisy stosować wprost. Jeżeli nie mamy podstawy do możliwości wydania decyzji 

negatywnej, no to musimy wniosek rozpatrzyć. Tutaj KPA stanowi wyraźnie, że urząd jest 

związany wnioskiem. Także no niestety chociaż byśmy może i nie chcieli, bo wewnętrznie 

czujemy, że jest to coś negatywnego no to nasza taka rola, Pani Burmistrz musi taką decyzję 

podjąć i jest związana wnioskiem.  
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo. Proszę Pani Burmistrz. 

Głos zabrała Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska - Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, 

Szanowni Państwo, jeśli Państwo pozwolą, to w czwartek o godzinie 9:00 chciałabym zaprosić 

Państwa zainteresowanych tą tematyką, żebyśmy przystąpili do wspólnych rozmów, 

natomiast w kwestii uzupełnienia powiem, Szanowni Państwo, pamiętacie na początku 

prawda, jak inwestor złożył wniosek o budowę kopalni prawda, było wiele głosów 

przeciwnych, prawda i ugrywanie polityki przy okazji, że być może po prostu w tym moja duża 

rola, ja Państwu udokumentowałam, udowodniłam, że jestem przeciwko, mówię 

administracyjnie to przedsięwzięcie nie mogło być w ogóle zrealizowane. Państwo składali 

przeciw prawda do wniosku, niemniej jednak wiodącym było to, że na tej inwestycji takie coś 

nie mogło powstać w wyniku tego postępowania, które przeprowadziłam. I Szanowni Państwo 

również chcę Państwu powiedzieć, że pod koniec tamtego roku również kolejny inwestor 

złożył kolejny wniosek o budowę kopalni. Szanowni Państwo ręce mi opadły. Sobie 

pomyślałam, czy wszystko podczas tego, że ja jestem Burmistrzem po prostu, też kolejna 

próba, ale na szczęście już się tak wyspecjalizowaliśmy w tych postępowaniach, jeśli chodzi o 

budowę  kopalni, że z mocy prawa, z mocy prawa, bo zawsze pamiętajmy, że druga strona jako 

inwestor również ma mocnych prawników prawda, i oni nad tym czuwają, żeby to było tak 

dobrane, żeby to zrealizować a bynajmniej zwiększyć szanse na realizację. I Szanowni Państwo, 

ten drugi wniosek, gdzie zastosowałam siedmiodniowy termin uzupełnienia dokumentacji, 

rzeczywiście firma, w najkrótszy jaki był możliwy, firma nie wywiązała się z tego terminu, 

jeszcze tam były pewne uchybienia też, jeśli chodzi o mapę, o zarys inwestycji, więc 

odrzuciliśmy, bo znaleźliśmy podstawę prawda, prawną do tego, i postępowanie w ogóle nie 

zostało rozpoczęte. Tutaj kolejny nakierowany na właśnie budowę tychże wielkich 

magazynów, myślę, że bardzo dużą rolą i ogromną będzie miał ten RDOŚ, instytucja, która 

naprawdę jest umocowana do tego, żeby określić, jakie zagrożenia niesie ze sobą ta 

inwestycja. Stąd też chciałam Państwa zaprosić, zainteresowane osoby o 9:00, podyskutujemy 

sobie, pragnę przypomnieć, że w jednej kwestii tutaj w tym postępowaniu był u mnie 

interesant, Pan nie dochował terminu odwołania się od decyzji i pisaliśmy wspólnie pismo o 

przywrócenie tego terminu, żeby SKO przywróciło, żeby pomóc temu człowiekowi, bo tak jak 

mówię jesteśmy w tym momencie, zamieniamy się w urzędników i też nie chcemy, żeby po 

prostu jakieś konsekwencje prawne ktoś nam zarzucił, że działamy stronniczo, o czym mówi 

KPA. Dlatego porozmawiamy w szczegółach, jak rozwiązać ten problem prawda, a jeśli będzie 

opinia RDOŚ-u to ja się zawsze stosuję, w głos mieszkańców i mówiąc, że ta inwestycja nie jest 

możliwa. Także tak, jak mówię z dużej chmury czasami jest mały deszcz, tak myślę w tym 

przypadku będzie, aczkolwiek to postępowanie tak, jak Pani mówię, musimy tutaj 

przeprowadzić, tak? Dlatego tak jak mówię kto jest zainteresowany o godzinie 9:00 w czwartek 

zapraszam do mnie na szczegółowe dyskusje.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo Pani Burmistrz jeszcze 

najpierw Pan Sołtys podnosi rękę. 

Głos zabrał Sołtys Rafał Zugaj - Chciałem przedstawić charakterystykę tej inwestycji. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – To proszę. 
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Sołtys Rafał Zugaj - Ale Pan Darek już przedstawił. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – A już przedstawił, tak? To proszę Pan 

Radny Sykała. 

Głos zabrał Radny Rady Miejskiej Jerzy Sykała - Szanowni Państwo ja mam pytania tutaj do 

Pani Burmistrz od siebie, ale chciałem jeszcze w tym temacie dopytać, czy Panie Dawidzie, czy 

zmieniły się przepisy, ponieważ był człowiek, który rzeczywiście jest stroną, żeby zapoznać się 

z tymi dokumentami. Wcześniej było możliwe, ktoś miał przy sobie telefon, robił zdjęcia i 

potem miał ciągłość tego, tych dokumentów i mógł na spokojnie to rozczytać. Drodzy Państwo 

te akta, które są w gminie, nie jest człowiek tego w kilka godzin, bo nawet, jeżeli przeczyta je 

w kilka godzin całe, to nic z tego nie zrozumie, bo nie jest fachowcem, ale są takie rzeczy 

logiczne, które można by wyłapać, gdyby faktycznie było udostępniany ten materiał, on miał 

przed sobą, prawda? Kogoś zapytał, z jakiejś pomocy fachowej by skorzystał; w tej chwili to 

jest niemożliwe, dlatego tak mi tłumaczył ten człowiek, że nie wolno mu było zdjęć. No co ja 

przepiszę te tomy to mi tu zejdzie miesiąc, i proszę w tym temacie.  

Głos zabrał Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska Dawid 

Gawłowski - Panie Jerzy to zdecydowanie jest nie prawda, że komuś odmawiamy 

udostępnienia dokumentów, zwłaszcza gdy jest stroną w postępowaniu i tym bardziej nie 

mamy podstaw prawnych do tego, żeby komuś zabronić robienia fotokopii z tych 

dokumentów. Także wydaje mi się, że tu nastąpiło jakieś przekłamanie. 

Radny Rady Miejskiej Jerzy Sykała -  Pytanie, czy może Panie Dawidzie? 

Głos zabrał Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska Dawid 

Gawłowski  - Już Panie Jerzy, proszę mi dać się wypowiedzieć. Natomiast w przypadku decyzji 

o środowiskowych uwarunkowaniach, faktycznie jest to określone w procedurze wprost, że 

wyznaczamy pewne terminy, kiedy można się zapoznać z aktami sprawy, i kiedy można składać 

uwagi, i poza tymi terminami wyznaczonymi nie można tego robić, po prostu. Dlatego być 

może akurat ktoś był w terminie, w którym nie jest możliwe zapoznanie się z aktami sprawy, 

składanie wniosków, natomiast jest to rzeczywiście wprost napisane w ustawie - wyznacza się 

najpierw 30 dniowy termin, w przypadku decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach, od 

momentu wszczęcia postępowania na zapoznanie się z dokumentacją, następnie my tę 

dokumentację przesyłamy do zaopiniowania do jak wspomniała już Pani Burmistrz RDOŚ, 

Wody Polskie i Sanepid, i później jak już mamy te opinie, przed wydaniem decyzji, również 

wyznaczamy 21 dniowy termin na zapoznanie się z aktami sprawy i możliwość wypowiedzenia. 

I to są ściśle określone procedurą terminy, których musimy przestrzegać i w tym czasie strony 

mają możliwość, bo w przypadku decyzji o warunkach zabudowy nie ma tego. Tutaj strona 

może się zapoznawać tak, jak w każdym innym postępowaniu w każdym czasie od momentu 

wydania decyzji, natomiast rzeczywiście w przypadku decyzji o środowiskowych 

uwarunkowaniach, jak już podkreślam, jeszcze raz jest wprost napisane, że wyznaczamy dwa 

różne te terminy, w których strony mogą się wypowiedzieć, zapoznać się z aktami sprawy i 

absolutnie po tych terminach ani uwagi złożone, chociaż byłyby słuszne, prawidłowe, nie wiem 

nie mogą być przez nas brane pod uwagę.  
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Radny Rady Miejskiej Jerzy Sykała - Tylko bym doprecyzował w tym pytaniu, Panie Dawidzie 

to było to najnowsze postępowanie, a więc dopiero się rozpoczęło, jest w terminie, tylko Pana 

nie było wtedy, Panie powiedziały, że nie wolno Panu robić i tyle, jeżeli można, to Pan Sołtys 

powiadomi Pana Grzegorza i uznajemy sprawę za zakończoną. 

Głos zabrał Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska Dawid 

Gawłowski - Musiałbym wiedzieć konkretnie, do której nieruchomości tutaj, o której 

nieruchomości mówimy, to wtedy ja sprawdzę.  

Radny Rady Miejskiej Jerzy Sykała - O tym, co mówiliśmy, nowe postępowanie z drugiej 

strony. 

Głos zabrał Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska Dawid 

Gawłowski - Rozumiem, to nie, być może, jest koleżanka, która ma mniejsze doświadczenie, 

bała się, nie było mnie, dlatego akurat być może tak powiedziała, także zapraszamy w 

przypadku warunków zabudowy, jeżeli ktoś jest stroną to ma pełny wgląd w akta sprawy, 

może je zapoznać, może robić fotokopie, inaczej jest w przypadku decyzji o środowiskowych 

uwarunkowaniach, o czym wspominałem.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo Pan Radny Józef Nowak. 

Szanowni Państwo po kolei.   

Głos zabrał Radny Rady Miejskiej Józef Nowak - Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, 

bardzo proszę, bo zawsze mam odbierany głos, albo przeszkadzany, abym mógł do końca 

swoją kwestię powiedzieć. Dziękuję bardzo. Poruszam tą sprawę, bo tu na tej sali była 

poruszona,  bo inaczej bym ją nie poruszał. 21 lutego 2019 roku złożyłem do Pani Burmistrz 

następujące pismo. Dotyczy łącznika drogi ulicy Kolejowej do ulicy Łąkowej. Jest to odcinek 

długości około 144 metry bieżące i szerokości od 2 metrów do 3,5. Droga ta nigdy nie była 

utwardzana, na znacznej części nawierzchni jest gruntowa. Ponadto na całej długości nie ma 

żadnej lampy oświetleniowej. Uważam i mam nadzieję, że ta inwestycja powinna być 

priorytetem i nawierzchnia tej drogi powinna zostać wykonana z kostki betonowej bądź 

brukowej. Dziękuję Pani Burmistrz, łącznik jest wykonany tylko ja w kwestii takiej: na jednej z 

komisji Pani Radna Wójtowicz z oburzeniem, że ten łącznik jest niepotrzebny. Druga sprawa, 

Pan Radny Maruszczak nazwał tą drogę drogą wstydu. Pan nie wie, że Pan obraził… ale 

chwileczkę, ja mówię, Pan obraził ludzi. Wie Pan, co oni powiedzieli? Że Pan nigdy nie powinien 

być radnym. To jest ich słowo nie moje, to jest ich opinia, ale niech Pan pójdzie zobaczy tą 

drogę czy ona jest.  Następna sprawa, dziękuję Pani Burmistrz w imieniu moim, mieszkańców, 

że taka inwestycja była (niezrozumiałe). Nie tak szybko, bo wyście sugerowali, że Nowak to ma 

z marszu robione. 19 sty rok.  

Radny Rady Miejskiej Dariusz Maruszczak – Wyprostujemy, bo to jest kłamstwo… 

Radny Rady Miejskiej Jerzy Sykała – Spokojnie, bo jeszcze będzie ciągnął… 

Radny Rady Miejskiej Józef Nowak - Następna sprawa Szanowni Państwo, Pan Radny Sykała 

wszem i wobec, wszem i wobec.  Oskarżam Pana, że Panią Burmistrz o zmarnowane pieniądze 

dla rewitalizacji rynku. Ale niech Pan teraz słucha.  
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Radny Rady Miejskiej Jerzy Sykała – Czytał Pan już to. 

Radny Rady Miejskiej Józef Nowak – Nie czytałem. Radny Rady Miejskiej Józef Nowak i 

mieszkańcy Ćmielowa. W imieniu mieszkańców miasta Ćmielowa i własnym wnioskujemy o 

złożenie wniosku w ramach programu rządowego dla gmin popegeerowskich, do których 

należy także Ćmielów, jako miasto wyludniające się, zdegradowane i od lat zapomniane.  

Miasto Ćmielów od wielu lat traci swoją atrakcyjność, dlatego wnosimy o jego kompleksową 

rewitalizację części centralnej tj. Rynku, gdzie powinna stanąć fontanna wraz z małą 

infrastrukturą, park powinien nabrać bardziej atrakcyjnego wyglądu wraz z poprawą krzywych 

i starych chodników. Ponadto Stadion Leśny to bardzo atrakcyjne miejsce, więc przydałoby się 

go ożywić i postawić nową muszlę koncertową, bo ta jest z lat 60 i tylko straszy swym 

wyglądem. Należałoby stworzyć kompleks atrakcji dla dzieci, młodzieży w postaci 

(niezrozumiałe) parku, aby zachęcać do uprawiania sportów, ruchu i do poderwania od 

komputerów, laptopów, czy telefonów, które często uzależniają. Prosimy o przeanalizowanie 

naszej prośby i zawnioskowanie o środki finansowe w maksymalnej wysokości 5 milionów 

złotych, by żyło się lepiej nam wszystkim. Jestem bardzo zadowolony, że mieszkańcy te 5 

milionów otrzymali, nie ja, nie Burmistrz, dla mieszkańców. Będzie rewitalizacja, będzie boisko 

przy szkole numer 1 i będzie skatepark, tylko będzie przeniesiony. A Pan Panie Radny Sykała 

jak Pan oskarża, to niechPan poda do sądu. Tylko  bardzo proszę o jedno, tym bardziej, że to 

jak dostanę wyrok, żebym siedział w jednej celi z Panią Burmistrz.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Szanowni Państwo proszę o uspokojenie, 

proszę Pan Radny Jerzy Sykała. 

Głos zabrał Radny Rady Miejskiej Jerzy Sykała - Drodzy Państwo w tym momencie chciałem 

przypomnieć to, co mówiłem, czyli Pan Radny to już przedstawiał i co odpowiedziałem, i 

wszystkie edycje, jakie były popegeerowskie, i czy faktycznie, co się stało z 5 milionami, o tym 

mówiłem i mówiłem o tych, gdzie nie ma przekonania, z Panem, może Panią Burmistrz i 

częścią, bo cały Ćmielów nie jest zgodny do tego Proszę Pana. I mówiąc to, co Pan mówił przed 

chwilą o Radnym o koledze Darku, to samo myślą na Północy o Panu, więc, nie tylko na 

Północy. Nie tylko, widzi Pan. Ale wracając do tego, nie chcę, bo przedłużamy tylko czas Drodzy 

Państwo, nie jest dobrze. Dobrze, że Pan podjął ten temat. To są brudy. I nie tak powinno być 

podzielone, przytoczę tylko jedną sprawę, gdzie Pani Wiceprzewodnicząca powiedziała "Pani 

Burmistrz w drugiej edycji, niech Pani da na wioski, a rewitalizację może zrobimy z innego 

programu". Było to posłuchać. 5 milionów Gmina Ćmielów by nie straciła i tyle zakończę tylko 

tym. Więc nie wiem, czemu Pan odgrzebuje ten kotlet, który jest śmierdzący Proszę Pana.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję Bardzo, Pani Jolanta Madioury 

proszę. 

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Osiedla w Ćmielowie Jolanta Madioury - Pani Burmistrz, 

Szanowna Rado, Drodzy Państwo. Tu padło wiele słów i szczerze mówiąc wielokrotnie z ust 

Pani Burmistrz słyszę, że uprawia się politykę, że jakikolwiek sprzeciw, jakiekolwiek zdanie 

innego Radnego, czy jakiejkolwiek innej osoby to już polityka. A powiem tylko tyle, Pani Radny 

z Pani Klubu, Józef Nowak, jest tego najlepszym przykładem, jak tu jest właśnie uprawiana 

polityka. Jesteście w prymisie wszystkiego tego, jak się tu uprawia politykę. Dziękuję.  
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo, proszę Pani Radna Halina 

Wójtowicz. 

Głos zabrała Radna Rady Miejskiej Halina Wójtowicz - Pani Przewodnicząca, Pani Burmistrz, 

Wysoka Rado, zwrócę się do Pana Radnego Józefa Nowaka. Może nie wie Pan, dlaczego ja 

rzucałam się o tą niby ścieżkę, przejście. Jest problem tego rodzaju Pani Burmistrz, zna Pani 

przejście, ścieżkę koło torów, byliśmy tam, robione były zdjęcia, co jest koło kapliczki. Pan 

Mirek może też powiedzieć to samo, jest zrobione, są schodki i obok przejazd dla rowerów. W 

tej chwili, co robią remonty torów, ten nasyp się osypuje i ja bym bardzo prosiła, żeby zwrócić 

się do kolegi, czy by można to może czymś osiatkować lub te cementowe, te ażury położyć i 

zrobić odprowadzenie wody, bo gdy jest naprawdę mokro jest tam tragedia. Pan wie prawda, 

i tam nie chodzi 4 osoby. Tam chodzą dzieci do autobusów, ludzie do autobusu, także tam jest 

dużo osób. A u Pana Panie Nowak może chodzi 4-5 osób, a tu jest naprawdę bardzo duża ilość 

i proszą mnie mieszkańcy o to, ja rozmawiałam z Panem Pawłem Cieleckim, ja napiszę 

stosowne pismo do tego, bo zima też jest tragiczna, nie ma kto posypać chociaż piasek jest, 

jest Pan, który posypuje to, bo jest ślisko i trzeba tamtędy zejść, on z własnej woli to robi 

prawda, trzeba mu za to pogratulować, ale trzeba ten problem jakoś rozwiązać, bo jak jest 

sucho to nie ma problemów, ale jak przyjdzie deszcz i jest zima to jest naprawdę tragicznie, 

już tam jedna Pani złamała nogę. No, ale co w tej kwestii zrobimy, no naprawdę wiem, że kolej 

jest ciężka, w tej kwestii, żeby coś dostać, jakieś porozumienie, ale może akurat teraz co oni 

robią te remonty, może da się, uda coś zrobić. Dziękuję Bardzo.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo Pani Radnej. Pani 

Burmistrz. 

Głos zabrała Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska -  Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, 

Szanowni Państwo, ten temat powraca rzeczywiście, aczkolwiek jest to teren kolejowy, całości 

tej drogi, która jest taką dziką drogą, rozmawialiśmy prawda. Natomiast inwestycja kolejowa 

na szeroką skale, pismo oczywiście wystosujemy na wniosek Państwa Radnych, bo obawiam 

się Szanowni Państwo, że wtedy kolej może zamknąć tą drogę dlatego, że jest to dzikie 

przejście i wtedy uwypuklimy po prostu, że jednak nie można tam przechodzić. Kolej to jest 

inwestor, który rządzi się swoimi prawami. Oczywiście pismo wystosujemy, tylko w tyle głowy 

trzeba mieć, żebyśmy nie wylali dziecka z kąpielą, bo mają do tego prawo, że jeżeli zamkną to 

przejście, po prostu nie zezwolą, to będzie to dzikie przejście i nikt za nie nie weźmie 

odpowiedzialności. Dziękuję.  

Głos zabrała Radna Rady Miejskiej Halina Wójtowicz - To może jeszcze Pani Burmistrz, myślę, 

że nie będzie tak strasznie źle, ponieważ ci teraz, co oni robili ten remont, nikt na to naprawdę 

bardzo uwagi nie zwracał, nic nie powiedzieli, że tam są schodki, nic nie było rozmawiane na 

ten temat, po prostu, no puścili to płazem tak, oby to się udało w tej kwestii coś zrobić. 

Dziękuję bardzo.  

Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska -  Pan Dyrektor. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Nie. Pan Radny Zbigniew Kolasa jeszcze. 

Pani Burmistrz ja tu widzę z tej strony jeszcze.  
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Głos zabrał Radny Rady Miejskiej Zbigniew Kolasa - Ja chciałem poinformować Pana 

Kierownika Cieleckiego, że PKP uszkodziło słup drogi, a mianowicie ten króciec kolejowy, wjazd 

od ulicy Sandomierskiej po przejście. Pobocza są uszkodzone i generalnie powinni za to 

zapłacić, ewentualnie wyremontować. To nie jest mój okręg, no ale (niezrozumiałe). Dziękuję. 

Żeby Pan samochodem się tylko przejechał i obejrzał.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo, proszę Pan Paweł 

Cielecki.  

Głos zabrał Zastępca Kierownika Referatu Techniczno- Inwestycyjnego Paweł Cielecki - Pani 

Przewodnicząca, Szanowni Państwo Radni, Pani Burmistrz, chciałbym tylko dopytać tutaj Pana 

Radnego Zbyszka, no, bo oczywiście zajmę się tym tematem, pojadę na miejsce, sprawdzę 

tylko w jaki sposób to zostało uszkodzone przez nich? 

Radny Rady Miejskiej Zbigniew Kolasa – Zarwane, spękane pobocza Panie Kierowniku. 

Zastępca Kierownika Referatu Techniczno-Inwestycyjnego Paweł Cielecki - Ale jeździli tam 

ciężkim sprzętem? 

Radny Rady Miejskiej Zbigniew Kolasa - Tak oczywiście. Wozili ziemię i zabierali. Ciężkie 

samochody.  

Radny Rady Miejskiej Józef Nowak - Może ja dopowiem, bo Zbyszek może nie dopowiedział. 

Pęknięty asfalt. Samo pobocze, nie ale trochę asfalt popękany.    

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Skończyli Panowie już? Pan Chamela 

proszę, Pan Dyrektor, po kolei, nie wiem, kto tam dalej.  

Głos zabrał mieszkaniec - Chciałem tylko powiedzieć, że nie została zakończona sprawa 

magazynów energii, a Pan Nowak wyskoczył z inną, żeby rozpłycić sprawę, nie dokończyliśmy 

tamtej sprawy, dyskutujemy o d... przepraszam marynie, a sprawa magazynów energii jest 

niedokończona. Ja chciałem się zapytać tylko taką rzecz, czy zmieniło się prawo w Polsce? Czy 

można wynająć grunt rolny i na gruncie rolnym prowadzić działalność gospodarczą inną niż 

rolna. Czy ten grunt, na którym się chce budować magazyny został odrolniony, czy nadal jest 

w papierach jako grunt rolny? Jeśli tak, to o czym tu jest gadka, jaka decyzja, wydawać na 

inwestycje na gruncie rolnym? Chyba, że prawo zostało w Polsce zmienione i teraz każdy robi, 

jak mu pasuje w zależności, czy jest dobry…  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję Bardzo, Proszę Pan Dawid 

Gawłowski. Proszę o ciszę.  

Głos zabrał Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska Dawid 

Gawłowski - Odpowiadając na pytanie, Szanowni Goście, otóż pod prawną ochroną znajdują 

się grunty rolne wysokiej klasy, czyli 1- 3. Grupy klas rolnych 4 - 6 nie są objęte jakąkolwiek 

prawną ochroną. Na północy natomiast  jak wszyscy wiemy  są grunty niższych klas, więc nie 

podlegają one prawnej ochroni e i tak  i można, wtedy można. Rzeczywiście w przypadku, 

gdyby to były grunty rolne chronione, trzeba spełnić dodatkowe wymogi, żeby w ogóle można 

było realizować inwestycje. Jest to zaostrzone, dlatego w większości tego typu inwestycji 

wnioski składane są, lokalizowane są tego typu inwestycje na gruntach rolnych niskich klas 
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właśnie tak, jak jest między innymi w Borii. Jeszcze korzystając, że mam właśnie przy sobie 

mikrofon zwracam się tutaj do Państwa Sołtysów. Dostaliście Państwo wykaz podmiotów 

wywożących nieczystości na terenie gminy, które mają prawo funkcjonować. Tutaj Radni 

prosili mnie o to w piątek na komisji, dlatego Państwu przekazałem. Wywieście bardzo proszę 

to u siebie na swoich tablicach ogłoszeniowych, żeby mieszkańcy wiedzieli o tym, jakie 

podmioty dokładnie mogą świadczyć tego typu usługi. I to, co Pan Dyrektor wspominał w 

piątek, chciałbym zaznaczyć, że nie tylko Gminny Zakład Gospodarki Komunalnej może 

świadczyć tego typu usługi, są również inne firmy gospodarcze. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję Bardzo Panu Dawidowi. Proszę 

Pan Dyrektor.  

Głos zabrał Dyrektor Samorządowego Zakładu Wodociągów i Gospodarki Komunalnej 

Jarosław Wilczyński - Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo Radni, Drodzy Państwo ja 

chciałem do Sołtysów się zwrócić i wszystkich Państwa z informacją. Do dnia 15 marca 

przyjmujemy ostatecznie, finalnie, opłaty za węgiel. Wnioski były przyjmowane do 17 lutego, 

z drugiej tury mamy do wydania jeszcze według tych różnych wniosków około 300 ton, w 

pierwszej turze mamy około 30, w sumie wydaliśmy ponad 1300 ton, już jest u mieszkańców, 

żeby zamknąć problem muszę wiedzieć dokładnie, ile osób bierze ten węgiel, bo część z 

Państwa jest niezdecydowanych, a jeszcze nie teraz, a później, jak będzie lepsza pogoda, jak 

jest mróz…  

Radny Rady Miejskiej Zbigniew Kolasa - A może pieniędzy nie mają?  

Głos zabrał Dyrektor Samorządowego Zakładu Wodociągów i Gospodarki Komunalnej 

Jarosław Wilczyński - Szanowni Państwo, jak nie mają to nie kupią. Do 15 marca to jest taki 

termin, że będzie po różnych świadczeniach, musimy zamknąć listę, bo my jako gmina musimy 

się rozliczyć z węgla do końca kwietnia z rządem, a ja bym nie chciał doprowadzić do tego, że 

zostanę na przykład, że 100 ton mi zostanie na placu, za które gmina będzie musiała w ciągu 

miesiąca zapłacić i później będziemy się z tym godzić. To tyle z mojej strony dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję Panu Dyrektorowi. Pani Radna 

Wójtowicz jeszcze.  

Głos zabrała Radna Rady Miejskiej Halina Wójtowicz - Panie Dyrektorze mam pytanie. Co 

będzie jeżeli no mieszkańcy nie kupią tego węgla prawda? I zostanie ten węgiel na tym placu 

to co będzie dalej z tym węglem?  

Głos zabrał Dyrektor Samorządowego Zakładu Wodociągów i Gospodarki Komunalnej 

Jarosław Wilczyński - Od razu odpowiem, na dzień dzisiejszy to trwają prace nad tym, co ma 

być. Do końca jasnych wypowiedzi nie ma, PGG za bardzo nie chce zwrotów, ma być 

umożliwione przetrzymywanie tego węgla i sprzedaż go lub zużycie na potrzeby Gminy. Akurat 

u nas potrzeb w gminie nie ma, bo wszystkie obiekty użyteczności publicznej zasilane są, 

ogrzewane są gazem, dlatego ja całości tego węgla jeszcze nie zwiozłem tu, ale to co już jest 

na placu muszę wydać. No myślę, że sobie z tym poradzę, bo umiem liczyć, ja liczę cały czas, 

mam troszkę problemów z groszkiem, którego mam więcej, bo mi przywieziono więcej niż 

zamawiałem, ale jakoś myślę, że z tego wszystkiego wyjdę. Tyle ode mnie w tym temacie.  



40 
 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo, proszę Pani Kierownik 

Joanna Borkowska. 

Głos zabrała Kierownik OPS Joanna Borkowska - Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, 

korzystając, że są z nami Sołtysi chciałabym przypomnieć o kolejnej edycji programu, z którym 

współpracujemy w ramach Świętokrzyskiego Banku Żywności, mieliśmy taką możliwość przez 

poprzednie lata, żeby Państwo przynosili deklaracje, od tego roku jest to niemożliwe, każda 

osoba, która chciałaby brać udział w programie, a spełnia kryteria dochodowe 1320 złotych 

dla osoby w rodzinie i 1707,20 zł dla osób samotnie gospodarujących musi przyjść do Ośrodka 

Pomocy Społecznej, ponieważ od razu te dane są wpisywane do takiego systemu, który 

nazywa się (niezrozumiałe) i z tego systemu jest drukowana taka deklaracja i dana osoba 

podpisuje umowę w obecności pracowników socjalnych, więc to idzie raczej tak szybciutko, 

bo mamy 4 pracowników socjalnych, systematycznie już przyjmujemy drugi tydzień, więc 

serdecznie Państwa zapraszamy. Również jest, przypominam o tak zwanym dodatku 

gazowym, tam kryteria więc serdecznie Państwa zapraszamy, również jest przypominam o tak 

zwanym dodatku gazowym, tam kryteria, to jest program rządowy, 2100 złotych dla osoby 

samotnie gospodarującej, 1500 zł na osobę w rodzinie i to jest dla tych Państwa, którzy nie 

korzystali ani z dodatku węglowego, ani ze źródeł ciepła, to są Szanowni Państwo, dla tych, 

którzy ogrzewamy mieszkania gazem, przypomnę, że do 31 grudnia VAT wynosił 0 zł, teraz 

23% i wówczas będziemy mieli możliwość Państwu dokonywać zwrotu podatku VAT w ramach 

tej opłat za gaz, najważniejsze są tutaj opłacane faktury, i to nie są faktury w proformach, i to 

nie są faktury takie, które przychodzą nam na zaś, lecz faktycznie rzeczywiście za zużyte metry 

sześcienne gazu, do tego Państwo przynosicie właśnie opłaconą fakturę plus wyciąg albo z 

ebooka, tak zwanego, bądź, jest taka możliwość, pojechania do grupy gazowej i wyciągnięcia 

rachunku i potwierdzenia go ewentualnie płatnością. Serdecznie zapraszamy wszystkich, 

którzy ewentualnie ogrzewali swoje mieszkania gazem, aby zgłaszali się do Ośrodka Pomocy, 

tam są wnioski, wniosek jest taki dość trudny, natomiast chętnie służymy pomocą i Państwu 

te wnioski pomożemy wypełnić. 

Radny Rady Miejskiej Józef Nowak - Jaki termin to jest? 

Głos zabrała Kierownik OPS Joanna Borkowska – Termin, składamy do października. 

Właściwie to tak, do października składamy pierwsze, natomiast, jeżeli Państwu przyjdą 

rozliczenia też w styczniu, i będą na miesiąc 31 grudnia, to 30 dni od daty otrzymania tutaj 

faktury właściwej, taka, która dotyczy 31 grudnia 2023 roku. Także dla tych, którym rachunek 

przyjdzie nieco później, bo Szanowni Państwo, każdy z Was ma inny cykl rozliczania, inni mają 

miesięczny, inni mają kwartalny, a dla niektórych przychodzą raz na rok inkasenci, ewentualnie 

spisują i przychodzą na przykład, 28 stycznia przyjdzie rachunek do 31 grudnia, wtedy Państwo 

od daty otrzymania tej faktury macie możliwość ubiegania się o zwrot w Pomocy Społecznej. 

Czasami dla niektórych to może być już luty 2024.  

Radny Rady Miejskiej Zbigniew Kolasa - A jak jest Pani Kierownik za energię elektryczną dla 

osób niepełnosprawnych? Jak to wygląda?  

Głos zabrała Kierownik OPS Joanna Borkowska - My nie mamy póki co za energię elektryczną 

dlatego, że przypomnę, że to Państwo tam rozliczacie się, ponieważ tam była możliwość 
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składania wniosków dla osób mających niepełnosprawności, to my akurat w to nie wchodzimy, 

bo nie mamy takiego programu refundujący koszt energii elektrycznej. To są sprawy związane 

z grupą energetyczną, a także wielokrotnie z orzeczeniem o niepełnosprawności oraz z kartami 

dużej rodziny, którą oczywiście też przyjmujemy.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo. Może Pan Radny Piotr 

Małek, Panie Dawidzie chwileczkę.  

Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak - Pani Przewodnicząca można zabrać głos? 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Pan Radny Małek, chwileczkę.  

Radny Rady Miejskiej Piotr Małek – Ja mogę oddać głos Panu Skarbnikowi. 

Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak – Godzinę już czekam. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – No nie szkodzi. Proszę Panie Piotrze. 

Głos zabrał Radny Rady Miejskiej Piotr Małek – Pani Przewodnicząca, (niezrozumiałe) na 

koniec, zwracam się do Pani z gorącą prośbą. Ile krotnie wypowiadam się na tej sali, ciągle 

słyszę wobec mnie atak na moje sołectwo i tak dalej. Proszę Panią, zasiadałem w różnych 

zarządach, różnych komisjach, byłem organizatorem naprawdę, nawet zakładu pracy, nie 

spotkałem się jeszcze z taką atmosferą. Ja jestem nauczony do innej kultury, do innych 

standardów, bardzo Panią Proszę, żeby Pani reagowała. Ja nawet w tej chwili nie odbijam 

piłeczki. Dla mnie, jako Radnego zasiadającego w tej Radzie jest każda miejscowość ważna, czy 

północ, czy południe, wschód czy zachód. Ja nawet nie chcę polemizować, czy tu jest więcej 

zrobione czy mniej, od tego są komisje, rozmawiamy, jest Burmistrz, która nakreśla standardy. 

Bardzo Panią proszę, żeby Pani reagowała na takie coś, bo ja słyszę, że to nie tylko do mnie 

takie rzeczy, ja wytrzymuję, nie odbijam piłeczki, najwyżej wyjdę. Ale bardzo Panią Proszę, bo 

ludzie słuchają i ludzie się z tego śmieją. Zachowajmy jakąś kulturę, jakieś standardy. Mówmy 

o sprawie, nie mówmy o człowieku, nie mówmy, że jeden okręg jest be, drugi jest lepszy, bo 

możemy polemizować godzinami na te tematy, bo nigdzie nie jest zrobione wszystko i długo 

jeszcze nie będzie. Bardzo Panią o to proszę, bo chciałbym być zadowolony, że ja tutaj, ta Rada 

niedługo tutaj dobiega końca. Chciałbym być zadowolony, bo dużo się dało w tej gminie zrobić 

i chciałbym mieć satysfakcję, że dobrześmy to zrobili, przez tutaj 5 lat przemęczyliśmy się z 

sobą, ale w dobrym koleżeńskim nastawieniu. Nie chciałbym z tej Rady wyjść z urazem do 

jednego radnego, drugiego. Jestem drugą kadencję. Pamiętam Radę byłą, nie ma niektórych 

radnych, ale do tej pory jesteśmy przyjaciółmi, znajomymi, nikt mnie nigdy nie obrażał, nikt mi 

nigdy nie dokuczał, a tu odbieram takie sygnały. Bardzo Panią proszę jako Przewodniczącą, 

żeby Pani reagowała na to dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Dziękuję bardzo Panu Radnemu Piotrowi 

Małkowi.  

Radny Rady Miejskiej Piotr Małek – A jeszcze jedno, bo to jest bardzo ważne, co chciałem 

powiedzieć Pani Przewodnicząca, mój wniosek, który dzisiaj podałem, ja zdaję sobie sprawę, 

mogę zapłacić nawet swoim mandatem, jeśli będę kandydował; wiem, co robię i naprawdę 
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proszę Radnych podejść do tego bardzo poważnie, bo nie wiem, czy ktoś by miał odwagę taką 

jak ja, dzisiaj to zrobić. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo Panu Piotrowi Małkowi. 

Panie Piotrze Radny oczywiście, ucięłam dyskusję, Pan powinien to zauważyć, że proszę złożyć 

wniosek, będziemy to procedować na Komisjach. Niektórzy Radni zabierają głos i mówią do 

mnie "tylko proszę mi nie przeszkadzać, bo ja będę mówił". Także no, żądamy kultury 

zachowajmy ją sami, tyle w tym temacie. Bardzo proszę Pani Radna, Przewodnicząca. 

Głos zabrała Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Ćmielowie Katarzyna Nikodem - Proszę 

Państwa, ja zapytam tutaj, bo to jest pytanie skierowane przez mieszkańca wczoraj do mnie, 

nie potrafiłam odpowiedzieć, a dotyczy podjęcia uchwały z dnia 22 lipca w sprawie wyrażenia 

zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej położonej w Ćmielowie, numer działki 1005/1 o 

powierzchni 0,1793. Myśmy taką, 22 lipca podejmowaliśmy taką uchwałę, gdzie wyraziliśmy 

zgodę na sprzedaż takiej działki w drodze przetargu ustnego nieograniczonego, i taka treść 

została opublikowana w dzienniku urzędowym. 24 lutego 2023 roku jest publikacja na BIP - 

informacja dla publicznej wiadomości,  to jest wykaz nieruchomości do sprzedaży na rok 2023. 

Informacja ta jest z dnia, pismo podpisane z dnia 9 listopada 2022 roku, a jest opublikowana 

przedwczoraj na BIP-ie. Obejmuje ona faktycznie działkę, którą myśmy procedowali w 

uchwale, czyli działkę numer 1000 05/1 o powierzchni  01 1793 ha cena 6800, tylko zadaję 

takie pytanie, bo takie miałam zadane pytanie, dlaczego numer księgi wieczystej, który był w 

uchwale, którą mieliśmy podaną w uchwale, zasadniczo różni się od tej, która jest podana na 

BIP-ie. I teraz jeszcze takie drugie pytanie, też mam to właściwie od tego mieszkańca, że jest 

tam informacja na piśmie, iż osoby, którym przysługuje prawo pierwszeństwa do nabycia 

mogą składać w terminie do 22 grudnia 2022, a publikacja jest 24 luty 2023. Proszę w takim 

razie o wyjaśnienie, bo ja naprawdę nie wiem, jak mam odpowiedzieć mieszkańcowi. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo. Proszę Panie Dawidzie. 

Głos zabrał Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska Dawid 

Gawłowski - Dziękuję Pani Przewodnicząca, rzeczywiście mój błąd, dziękuję za zwrócenie 

uwagi, faktycznie ten wykaz, który jest obowiązkowym elementem przed sprzedażą 

nieruchomości w drodze przetargu, przed jakąkolwiek sprzedażą, musi być zachowany, musi 

być on właściwy. Faktycznie popełniłem błąd w tym sensie, że kompletując dokumentację do 

przetargu ostatnio zwróciłem uwagę, że we właściwym terminie wówczas to Państwo nie 

zamieściłem tego na BIP-ie nie weryfikując pewnych danych po prostu zamieściłem to teraz. 

Aczkolwiek poproszę Panią Burmistrz ponownie o podpisanie, sprawdzę, zweryfikuję te dane 

także będą wyznaczone nowe terminy faktycznie i będzie nowy wykaz nieruchomości 

przeznaczonych do sprzedaży zamieszczony w sposób prawidłowy. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek -  Dziękuję bardzo Panu Dawidowi. Proszę. 

Głos zabrała Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Nikodem -  Ja nie mam jeszcze 

pełnej informacji dotyczących różnicy w księdze wieczystej.  

Głos zabrał Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska Dawid 

Gawłowski - Sprawdzę to i będzie to numer właściwy, jeżeli jest niewłaściwy. 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo, bardzo proszę Pan 

Skarbnik. 

Głos zabrał Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak - Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, 

akurat są to naprawdę pilne sprawy, stan zdrowia i rozwoju miał być na komisji w piątek, dzisiaj 

też się źle czuję, ale starałem się przyjść na sam koniec, nie spodziewałem się, że będzie tyle 

ważnych, bardzo ważnych, jeszcze bardziej ważnych spraw, ale tutaj chodzi o pewne sprawy 

związane z budżetem. Akurat wyjątkowo w tym programie nie zamieszczono spraw 

związanych ze zmianą w wydatkach czy dochodach budżetowych, też nie było zmian w WPF-

ie a no niestety później akurat powstało sporo takich spraw, które zmuszą mnie do tego, żeby 

wystąpić z wnioskiem o pilne zwołanie tylko w tej sprawie. No może jeszcze jakieś inne dojdą, 

tylko w tej sprawie kolejnej sesji, mianowicie dotarła informacja dotycząca zmiany subwencji 

oświatowej i też dotarły informacje dotyczące funduszu pomocy na oświatę, ale w tym 

wypadku przyszedłem przede wszystkim po to, żeby poznać Państwa opinie na temat tych 

spraw, które też się znajdą w tych zmianach, jeżeli oczywiście Państwo zdecydujecie się na taki 

krok, mianowicie 3 sprawy dotyczące naszego kontaktu i dofinansowania pewnych zagadnień 

dotyczących Samorządu Powiatu. Pierwsza sprawa dotyczy drogi, przebudowy drogi 

Powiatowej numer 0727T w miejscowości Przeuszyn. Wpłynęło pismo Starostwa 

Powiatowego dotyczące tego, że akurat zostało zakończone postępowanie o udzielenie 

zamówienia publicznego i chodzi o złożenie deklaracji jak najszybsze, czy w ten temat 

wchodzimy. Mianowicie wiemy, że tam około niewiele ponad 200 000 zostało 

zabezpieczonych na ten cel środków w budżecie. W tym momencie jest troszeczkę więcej tych 

Drodzy Państwo środków potrzeba, bo mianowicie cała inwestycja to jest ponad 753 000 

złotych a z tego 376 510,69 zł to byłaby połowa, którą my, jeżeli będziemy chcieli realizować 

to zadanie musimy zagwarantować w naszym budżecie. Chodzi o taką sprawę, że akurat no 

nie będzie w tym momencie to możliwe przy podejmowaniu kolejnych zobowiązań 

kredytowych, będzie trzeba szukać po prostu zmniejszeń innych inwestycji, które są do 

budżetu wpisane, ale które powiedzmy nie będą w pierwszej kolejności realizowane w tym 

roku budżetowym. Ale będę to robił, żeby przygotować materiały na najbliższą Komisję, jeżeli 

byście Drodzy Państwo taką aplikację przedstawili, mianowicie chodzi o zwiększenie tej 

inwestycji, bo była do tej pory 200 500 złotych, ale o konkretnie 176 010,79 zł. To jest pierwsza 

sprawa. Druga sprawa dotyczy pisma, które do mnie trafiło w dniu dzisiejszym, jeśli chodzi o 

takie pewne zobowiązania- Szpital Miejski w Ostrowcu wystąpił o dofinansowanie przez gminy 

z terenu powiatu takiej pomocy finansowej dla szpitala, która ma być przeznaczona na 

dofinansowanie zadania pod nazwą zakup specjalistycznego sprzętu medycznego i 

wyposażenie w celu poprawy dostępności do świadczonych usług medycznych w 

Wielospecjalistycznym Szpitalu w Ostrowcu Świętokrzyskim. Tutaj propozycja jest, żeby 

uzależnić to od wielkości gminy, mianowicie od wielkości mieszkańców, żeby przeznaczyć na 

ten cel 3 złote od każdego mieszkańca i też podjąć odpowiednią decyzję, jeśli chodzi o 

dofinansowanie tego przedsięwzięcia. W naszym wypadku byłoby to w okolicach 20 000 zł 

takie finansowanie, biorąc pod uwagę obecną liczbę mieszkańców gminy, i też, bo na razie to 

powiem o tym właśnie o tym trzecim zadaniu, tu zwróciła się Komenda Powiatowa Policji w 

Ostrowcu świętokrzyskim, też do wszystkich gminy z powiatu ostrowieckiego o 

dofinansowanie formy sponsoringu do zakupu samochodu osobowego typu SUV w wersji 
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nieoznakowanej, też zaproponowano żeby w naszym wypadku, w wypadku miasta i gminy 

Ćmielów była to kwota 4 950 zł. I tutaj Drodzy Państwo, chciałbym poznać w tych 3 zadaniach: 

droga Przeuszyn, dofinansowanie do sprzętu w Szpitalu i dofinansowanie pojazdu policyjnego 

Państwa zdanie, bo wtedy w zależności od takiej decyzji wstępnej będę mógł tak, czy inaczej 

przygotować materiały na najbliższą sesję. 

Radny Rady Miejskiej Jerzy Sykała - Jak Pan znajdzie Panie Skarbniku pieniążki to my 

przestawimy. 

Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak - To znaczy jeżeli będzie zielone światło na pewno 

wszystkich pieniędzy nie znajdziemy, ale kwestia, bo być może Rada zdecyduje się, żeby w 

ogóle tych pieniędzy nie szukać więc.  

Radna Rady Miejskiej Ewelina Otolińska - Ten samochód to do komendy w Ćmielowie, czy do 

Powiatowej?  

– Powiatowej. 

Radna Rady Miejskiej Ewelina Otolińska - No to przecież dopiero było wszędzie pisane, że 

dostali hybrydowy samochód.  

Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak - Ja przeczytam to zdanie - "mam nadzieję, że moja 

prośba znajdzie u Państwa zrozumienie, tym samym wpłynie znacząco na poprawę 

bezpieczeństwa mieszkańców oraz na jakość i szybkość podejmowanych interwencji przez 

funkcjonariuszy Powiatowej Komendy Policji w Ostrowcu i podległych komisariatach policji" 

Czyli dotyczy to również naszej. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Szanowni Państwo może proszę o ciszę, 

Panie Skarbniku tak tu właśnie mówimy z Przewodniczącą, że Pan odczytuje koncert życzeń. 

Wszyscy coś od nas chcą i to dużo. Ja rozumiem, że to po prostu, jeżeli będzie sesja, bo i tak 

musimy robić regulamin, także Pan Dawid tu prosił, żebyśmy się tu skonsolidowali i wcześniej 

tą sesję przygotowali, także ja dzisiaj się jeszcze udam, jeszcze wrócimy szybko do urzędu, 

porozmawiam z Panią Kasią, jak to ogarnąć, bo to Pan Dawid musi do Ostrowca wystąpić do 

inspektoratu, także będzie sesja, także to Pan nam przygotuje na komisje, a może 

najważniejsze, co Pani Burmistrz o tym sądzi? Pierwsze – Przeuszyn. Później następny szpital i 

policja. Nie no, bo Pan Skarbnik się prosi, aby się zastanowić dlatego mówię, będziemy się 

zastanawiali na komisjach, ale chcemy wiedzieć, co Pani Burmistrz.  

Głos zabrała Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska - Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, 

Szanowni Państwo, dziękuję, że jestem autorytetem, bynajmniej dla niektórych, że mój głos 

się jednak liczy. W świetle tych propozycji, które zostały wystosowane to powiem, zacznę 

może od tego tematu numer 1- od Przeuszyna. I Szanowni Państwo odbyłam rozmowy z Panią 

Starostą na jej zaproszenie, gdzie rzeczywiście ten przetarg ukształtował się w takich cenach 

nie satysfakcjonujących, aczkolwiek mamy na myśli to, że gdyby kolejne przetargi bliżej wiosny 

byłoby ogłoszone to będzie jednak ta cena po prostu tutaj tylko rosnąć. 200 000 środków 

zabezpieczonych, 176 brakuje Szanowni Państwo. Ja przychylam się do tego, aby to zadanie 

dla Przeuszyna było wykonane. Szanowni Państwo, nie raz i przez wiele lat było mówione, że 

Przeuszyn zapomniana wieś. Chciałabym, żeby ci mieszkańcy odczuli, że nie są zapomniani 
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przez Nas, przez Burmistrza, przez Powiat, bo to mówimy o inwestycji dofinansowanie do 

właśnie drogi, do chodnika przez właśnie wieś Przeuszyn, przez miejscowość Przeuszyn, gdzie 

tego bezpieczeństwa brak od wielu lat. Stąd też to zadanie bardzo istotne, bardzo ważne dla 

mnie, dlatego te pieniążki po prostu chciałabym, żeby w budżecie się znalazły, tak, jak Pan 

Skarbnik powiedział, kosztem innej inwestycji, no chyba, że zaciągnięcia kolejnych środków 

finansowych na zrealizowanie, a nie z kolei wykluczanie z tego projektu planu finansowego 

budżetu wykonania kolejnych inwestycji. Na pewno temat warty uwag, godny uwagi, bo 

mieszkańcy zasługują na tą godną, tutaj nową drogę, a czy to będzie przebudowa, tak to jest 

nazwane, więc tak jak mówimy, może to być w kredycie pokryte, może to być w poszukiwaniu 

środków z budżetu kosztem innej inwestycji, taki mamy czas, że Szanowni Państwo nawet Pan 

Skarbnik do mnie wielokrotnie też się zwraca, żeby ograniczać te wydatki bieżące, żeby 

również nakłady inwestycyjne były wykonane te, które są naprawdę priorytetem. Państwo 

przyjęli w zakresie tego planu, budżetu finansowego, bardzo dużo inwestycji w tak trudnym 

roku i w tak trudnych czasach. Dlatego ja będę chciała te środki znaleźć w budżecie, żeby te 

176 000 skądś wziąć, żeby móc realizować tą inwestycję. Jest po przetargu, więc jest szansa, 

że mieszkańcy jeszcze w tym roku mieliby tutaj wykonane to zadanie bardzo ważne. Wobec 

tego jeszcze jestem za tym, żeby po prostu się Państwo przychylili. W kwestii tutaj, ja celowo 

Państwu Radnym dałam temat właśnie do dyskusji, bo ku temu służy właśnie sesja Rady 

Miejskiej. Sesja rady miejskiej to obrady Państwa Radnych wobec tego decyzje Państwa 

Radnych, ale jeśli chodzi o właśnie dofinansowanie do szpitala, do zakupu sprzętu, zadanie też 

bardzo ważne Szanowni Państwo. Ważne tutaj, Pan Skarbnik był na spotkaniu w Starostwie 

Powiatowym, gdzie Pan Wójt Murzyn powiedział, że najlepiej, jakby to była stawka 3 zł od 

mieszkańca, 21 000. Szanowni Państwo, ja nie mogę dokończyć remontu pomieszczeń w 

gminie, bo jest mi potrzebna na zakup materiałów, wobec tego też wstrzymuję się z pewnymi 

pracami, robimy to systemem gospodarczym, bo myślę, że Państwo zauważyli, jak zmienia się 

na pierwszym piętrze ten urząd, żeby komfort mieszkańców był zachowany, i komfort też 

pracowników, i metraż przysługujący pracownikowi w związku z tutaj narzuconymi przepisami 

Państwowej Inspekcji Pracy też musi być zachowany, i ta boazeria miała zniknąć, bo również 

straż nie dopuszczała tego typu materiałów wykorzystanych w budynkach użyteczności 

publicznej. Szanowni Państwo też poszukuję pieniędzy. Po odbytym spotkaniu jeszcze w 

tamtym roku z Państwem Sołtysami, Przewodniczącymi Rady, odnośnie podwyższenia diety 

Sołtysa, Państwo tam wypowiadali się, Państwo Sołtysi, ustalona została ta stawka na 

poziomie 350 zł na miesiąc, jako tutaj ryczałt wypłacany, też Szanowni Państwo, powiedziałam 

Państwu, że postaram się znaleźć te pieniądze w budżecie, Panu Skarbnikowi zleciłam to 

zadanie, Pan Skarbnik rozkłada ręce, mówi, że nie ma po prostu skąd wziąć na to zadanie, a 

jest to w skali roku jak sobie policzyłam, już licząc, że przyszłoby to na sesję marcową do obrad 

Państwa Radnych, ta podwyższona dieta Państwa Sołtysów to z mocą obowiązującą w 

kwietniu to byłoby to rzędu 30 000. Więc mówimy każdy zwraca się do nas, prawda natomiast 

skąd my mamy brać na to wszystko, bo to by były środki bieżące na to potrzebne. Więc w 

moim oczekiwaniu tutaj Państwo Radni 21 000 no jest to pokaźna kwota tak jak mówię, bo 

jest wiele innych wydatków. Na pewno takim zasadnym działaniem jest wesprzeć tutaj 

starostwo poprzez zakup tego sprzętu, czy w takiej wysokości, czy w innej, Państwo będą 

decydować natomiast, no jest to dość pokaźna kwota. Może 5 000 nie wiem, jakaś 

symboliczna, żeby było na tyle, co nas stać Szanowni Państwo, bo to jest dopiero początek 
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roku, nie wiemy, co się zdarzy potem i potem ktoś powie no to jak oni zarządzają tym 

budżetem, że nie mają. Staramy się działać myślę wszyscy racjonalnie, co do zakupu 

samochodu Szanowni Państwo, no tutaj 4 950 zł. Myślałam, że chociaż 2 000 czy 3 000, 

Państwo Radni będą decydować i dlatego z Państwem o tym rozmawiamy, żebyście Państwo 

wypracowali swoje stanowisko, czy Gminę stać na po prostu wydatkowania tychże środków, 

bo potrzeb mamy naprawdę bardzo dużo w Gminie Ćmielów, i tak jak mówię, ja też mam wiele 

dylematów, wiele tutaj do zrobienia z Panem Skarbnikiem, żeby zabezpieczyć w budżecie te 

środki choćby na Przeuszyn, więc najpierw pomyślmy o swoim po prostu, a potem Państwo 

Radni będą decydować, jakie decyzje w konsekwencji podejmą, czy przekazać te środki, czy 

nie przekazać. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo. Ja może tak tylko, Panie 

Pawle Cielecki, no po prostu tu już Pan Radny Powiatowy poruszył te pożary, czytałam na 

internecie, szósty pożar w gminie Ćmielów,  w krótkim czasie, Pani Rzecznik napisała, między 

innymi pożar był u mnie w miejscowości Jastków w środku nocy, też pustostan, ale zadbany, 

piękny dom zapalił się w środku nocy, i po prostu Panie Pawle proszę o sprawdzenie 

hydrantów. Po prostu mamy niesprawne hydranty, przyjechało 3 jednostki, hydrant obok jest 

domu, w końcu dojechali, gdzie był remontowany u Pani Wieczorkowej, Pan Dyrektor to wie, 

u Wieczorkowej, tam nitka była zepsuta do domu, i tam był naprawiony hydrantu i z tego 

jednego hydrantu pobierali wodę, po prostu. No Pani Burmistrz wie, bo była na zebraniu 

strażackim. Pan, który mieszka na górze przespał pożar po prostu, rano miał robić sobie 

herbatę, patrzy, jaka woda leci mu z kranu, co się dzieje, dopiero później, że a no właśnie 

wyciągnięta była wszystka woda. Nie może tak być, żeby nie było czynnych hydrantów, w razie 

i u mnie, już też policja jeździła, sprawdzaliśmy pustostany, jest dużo pustostanów i tam 

praktycznie, gdzie pustostany też są hydranty, które są nawet niewidoczne i są niesprawne. 

Nie wiem, poszukiwali po prostu i jeden samochód cały czas był tankowany, bo mówią, że 

niektórzy mówią, że przyjechał jedną beczką 11 000 i ugasił, nieprawda, można to sprawdzić 

w Powiatowej Straży, 9 razy tankowany, 9 i już się więcej nie dało zatankować. Dziękuję.  

Głos zabrał Zastępca Kierownika Referatu Techniczno-Inwestycyjnego Paweł Cielecki - Pani 

Przewodnicząca ustosunkowując się do tej Pani informacji oczywiście nie chcę się tutaj, że tak 

powiem usprawiedliwiać, natomiast sieć wodociągowa jest przekazana w zarząd 

Samorządowego Zakładu Wodociągów i Gospodarki Komunalnej, Oczywiście Pan Dyrektor 

sukcesywnie stara się wymieniać hydranty nie działające, na pewno dokonuje ich przeglądu, 

bo to straż też do tego nas obliguje, stosowne pismo do Pana Dyrektora prześlemy z prośbą o 

zidentyfikowanie instalacji.  

Radna Rady Miejskiej Halina Wójtowicz - Szkolna - też proszę dopisać, bo teraz co był wczoraj 

to.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Panie Pawle, bo z tego co wiem, to Pan 

Dyrektor, bośmy tu rozmawiali w przerwie, że zlecenie, i Pani Burmistrz też mówiła na 

spotkaniu, że gmina płaci za hydranty Gospodarce Komunalnej.  
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Głos zabrał Zastępca Kierownika Referatu Techniczno-Inwestycyjnego Paweł Cielecki - No 

tak pomagamy też Gospodarce, bo to nie jest wina Gospodarki. Ale tak, jak mówię, w zarządzie 

cała sieć jest przekazana do gospodarki.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Ja rozumiem, tylko właśnie Pan Dyrektor 

kazał mi się zwrócić do inwestycji, żeby inwestycja zleciła wykonanie i sprawdzenie tych 

hydrantów. Ja tylko tyle w tym temacie. Proszę Pani Burmistrz.  

Głos zabrała Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska - Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, 

Szanowni Państwo, ja chcę właśnie zwrócić uwagę, że Państwo Sołtysi, czy Państwo Radni są 

oczami naszymi w terenie, wobec tego trzeba było czekać na pożar, żeby po prostu uaktywnić 

ten hydrant żeby był sprawny? Widać jak wiele lat zaległości, zaszłości, że to nie było robione, 

rzeczywiście sukcesywnie były pewnego czasu wymieniane te hydranty tam, gdzie były 

zgłoszenia. Więc bardzo proszę w ramach tego zgłoszenia Pani Przewodnicząca prawda podjąć 

Panie Kierowniku takie działania i Pani tutaj Radna Wójtowicz w tej chwili też zgłasza, po to  

żeby zlecenie dać do Gospodarki Komunalnej, Gmina za to płaci a osobą, która wykonuje tego 

typu zadania, jest oczywiście Samorządowy Zakład Gospodarki Komunalnej. Także no bardzo 

proszę o takie oczy w terenie, żeby po prostu nie czekać do pożaru, tylko, żeby rzeczywiście 

wcześniej monitorować, bo jest to też dla gospodarki pewien zastrzyk finansowy, że taki 

hydrant naprawia, dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo Pani Burmistrz. Pani 

Burmistrz nie to, że czekaliśmy na pożar w Jastkowie, mogę prosić o ciszę? Pani Burmistrz nie 

to, że teraz zgłaszamy, że się paliło. Swego czasu, kiedy Dyrektorem był Pan Wojciech 

Stachurski, był robiony przegląd hydrantów w Jastkowie. Jeżeli tak, to ja poproszę o jakiś 

protokół, bo to było też na sesjach, ja sobie odszukam, że  przegląd hydrantów w Jastkowie 

był. Okazało się, że nie, bo są nieczynne. No przepraszam bardzo, odszukamy, wrócimy do 

historii. Za czasów, gdy Dyrektorem był Pan Wojciech Stachurski dostali pieniądze na zasuwy, 

na hydranty, ja rozumiem, dlatego ja mówię, Pani Burmistrz mówi, że dopiero potrzeba było 

pożaru, żeby zgłosić nie, ja wtedy spytałam się "tak, był w Jastkowie sprawdzony, hydranty są 

sprawne" ja to odszukam ten protokół, naprawdę, bo to jest pomówienie w stosunku do mojej 

osoby, to było zgłaszane, to było robione, pytałam się jeszcze wtedy tak "czy wszystkie 

hydranty sprawdzone?" "tak, wszystkie", ja bym powiedziała sądzę, że nie.  

Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska - Pani Przewodnicząca, kto Panią pomówił?  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Nie, Pani Burmistrz mówi, nie pomówił, że 

trzeba było czekać do pożaru, żeby to zgłosić.  

Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska - To nie jest pomówienie. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - A nie, tylko stwierdzenie faktu, nieprawda. 

Dziękuję. Proszę Pan Dyrektor Wilczyński.  

Dyrektor Samorządowego Zakładu Wodociągów i Gospodarki Komunalnej Jarosław 

Wilczyński - Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo Radni, chociażby w ostatnich tych kilku 

zdaniach, słowach, poruszacie tematy, o których ja tutaj staram się mówić cały czas w takiej 

czy innej formie, bo hydranty, zasuwy to są elementy całej sieci. Sieć generalnie jest w złym 
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stanie technicznym. Sukcesywnie staramy się wymieniać hydranty, w zeszłym roku 

wymieniliśmy ich co najmniej kilkanaście, przeszły one kontrole, ale prawdą jest, że gro zasuw 

na przykład jest do wymiany. W tym roku w budżecie mamy 60 000 na hydranty i zasuwy, w 

projekcie budżetu, i sukcesywnie będziemy takie zasuwy i hydranty wymieniać, ale nie 

jesteśmy w stanie tego zrobić wszystkiego od razu, bo to powinno być sukcesywnie 

wymieniane rok w rok. W zeszłym roku było kawał dobrej roboty zrobione, chociażby na 

Przeuszynie, chociażby, już nie pamiętam, w różnych miejscowościach, na Borii, także 

Szanowni Państwo my te przeglądy będziemy robić. Czy 60 000 to jest dużo? To jest 

zdecydowanie za mało, jeżeli chodzi o potrzeby, tyle mogę powiedzieć, ja muszę tylko wiedzieć 

od czego mamy zacząć, które hydranty w pierwszej kolejności są do wymiany i zaczynamy 

robić, czyli musimy kupić i tak dalej i tak dalej.  

Radny Rady Miejskiej Jerzy Sykała - Tam już są zgłoszone i nierobione, już zgłoszone dwa lata 

temu.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo Panu Dyrektorowi. Proszę 

Pan Skarbnik jeszcze.  

Głos zabrał Skarbnik Miasta i Gminy Jarosław Nowak - Jeszcze wrócę do tej sprawy, bo w 

sumie tak za bardzo nie wiem, jakie jest stanowisko Rady, jeśli chodzi o te zmiany dotyczące 

dofinansowania powiatu. Pani Burmistrz przedstawiła swój wniosek, ale chodzi o to, żeby na 

tą komisję, która będzie się tym zajmować przedstawić już konkretne sprawy, konkretne 

liczby. Czy mam rozumieć, że również Rada chciałaby, żeby do szpitala dofinansować 5 000 zł, 

a zrezygnować z dofinansowania samochodu dla policji to jest raz. Druga sprawa tutaj, tak co 

Pani Burmistrz mówiła o Przeuszynie, w tym momencie to i tak będzie inwestycja związana z 

kredytowaniem, ale w tym momencie jest niemożliwe, żeby powiedzmy kolejne obciążenia 

kredytowe dotyczyły inwestycji gminnych. Ja postaram się może w między czasie już ogłosić 

przetarg na kredyt, żeby, jak będziemy decydować się o Przeuszynie, żebyśmy już mieli 

klepnięte sprawy związane z kredytem, ale Drodzy Państwo, będzie to cięcie w innych 

inwestycjach, i dlatego bardzo bym prosił, jeżeli będzie ustalony termin sesji, żeby Komisja nie 

była tego samego dnia, czy w przeddzień, tylko żeby przynajmniej jeden dzień był między 

komisją a sesją, no bo tutaj ta pierwsza dyskusja, która dotyczyła tego, że akurat jedna wioska 

czy jedno sołectwo jest tak obciążone, że tutaj w inny sposób obciążone, żeby znowu nie 

zaburzyła tego, co dotyczy właśnie tego ważnego zadania w Przeuszynie, żeby ktoś nie był 

zadowolony, że akurat dotyczy to tej wioski, czy tego sołectwa, bo gdzieś takie cięcia muszą 

nastąpić, żebyśmy zrobili to, o czym przed chwilą mówiliśmy, dofinansować tą drogę 

powiatową na terenie miejscowości Przeuszyn. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo. Panie Skarbniku 

wyraziłam się, że będziemy to procedowali na komisjach. Po prostu Pan przygotuje materiały 

na Komisje i będziemy procedowali na Komisjach. Nie będziemy dzisiaj w sprawach różnych, 

wystawiali swojej opinii, czy Radni są za czy przeciw. Dziękuję czy ktoś jeszcze? Proszę Pan 

Dawid jeszcze. 

Głos zabrał Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska Dawid 

Gawłowski - Dziękuję Pani Przewodnicząca, Szanowni Radni, drodzy Goście, tutaj ostatnio było 
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dosyć głośno w sprawie prowadzonych przez tutejszy urząd kontroli zbiorników 

bezodpływowych oraz wywozu nieczystości. Pozwólcie Państwo, że jeszcze tak jedno zdanie 

wrzucę do tego tematu. Otóż przyjęliśmy pewne rozwiązania i chciałbym je Państwu 

przedstawić. W ciągu 2 lat mamy obowiązek skontrolować każdego mieszkańca, który nie jest 

podłączony do kanalizacji, z wywozu nieczystości. Ale może chciałbym tutaj zwrócić się z 

apelem właśnie do Sołtysów, do Państwa Radnych z prośbą o przekazanie mieszkańcom w 

miarę możliwości takich informacji, że mieszkańcy nie czekając na wezwanie również mogą się 

sami do nas zgłaszać. Nie ominie to nikogo ten obowiązek prawny, każdy dostanie swojego 

czasu, w swoim czasie wezwanie, będą to sukcesywne wezwania, aczkolwiek jeżeli sami się 

mieszkańcy w ciągu powiedzmy, będzie ten termin wyznaczony, do nas zgłosi, to będzie miał 

już ten prawny obowiązek z głowy i do tego zachęcam, żeby mieszkańcy sami do nas 

przychodzili, okazywali dokumenty, nawet bez wcześniejszego wezwania. Jak wspomniałem, 

nie ominie to nikogo i każdy, kto nie jest podłączony do kanalizacji będzie się musiał 

wylegitymować przed nami dokumentami z wywozu nieczystości, także zachęcam śmiało do 

przychodzenia. Takie informacje przygotujemy jeszcze Państwu Sołtysom z prośbą o 

wywieszenie tam na tablicach ogłoszeń w swoich sołectwach z informacją właśnie o tym, że 

mieszkańcy sami mogą się do nas zgłaszać. Jak wspomniałem spisujemy później protokół z 

kontroli, zbieramy informację, ponieważ gminy są zobowiązane już w przyszłym roku, 

chociażby za ten rok sporządzić stosowne sprawozdanie do Wojewódzkiego Inspektora 

Ochrony Środowiska z przeprowadzonej Kontroli. Niestety przepisy się w tym, znaczy 

przepraszam w tamtym roku zmieniły, zaczęły obowiązywać już od nowego roku, gdzie 

nakładają na gminę dodatkowe obowiązki z tym związane i Państwo Polskie w ten sposób chce 

uszczelnić, chce mieć kontrolę, sprawować kontrolę nad systemem wywozu nieczystości z 

poszczególnych gmin, ze wszystkich gmin. To tyle z mojej strony dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo. Piotr Małek. 

Głos zabrał Radny Rady Miejskiej Piotr Małek - Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, 

rozmawialiśmy tutaj o tych pożarach, tak sobie wysłuchałem to wszystko i tak mi się to 

wszystko wraca do 95 roku i do czego miałem pretensje? Ja wtedy miałem pretensje do urzędu 

gminy, że gmina nic nie zrobiła, a co oczekiwałem wtedy? Oczekiwałem wtedy, że gmina, 

będzie jakaś nagroda za pomoc, chwycenie takiej osoby, że ta gmina mi pomoże. W tej chwili 

słyszymy tutaj 4 000 dach do samochodu policji, 5 000. Ja proponuję odpisać ten sposób - 

rozważamy możliwość, nie wiem, ufundowania nagrody, może nie wiem, czy dobre słowo, że 

rozważamy taką możliwość, jeśli te sytuacje będą się powtarzać, może to zmobilizuje policję, 

żeby zajęła się w tym terenie, a nie tak, jak ja bym podał inne przykłady na swojej osobie, ale 

to może kiedy indziej. I może to zmobilizuje i coś ruszy, bo proszę Państwa, nie wiem jak Wy, 

ja to przeżyłem. Nie życzę, żeby to się skończyło, później coś więcej oprócz pustostanów, bo 

tak jak ktoś mądrze napisał, przyjdzie lato, las, zboże, a jak już nie będzie pustostanów zacznie 

się gorzej. Ja to przeżyłem do dzisiaj, i ja cierpię o to, bo mam schorzenia, bo nie życzę komuś 

nie spać 2 lata i nie wiedzieć, czy się rano wstanie. Nie życzę to mieszkańcom u Pani Haliny, 

ani nikomu w mieście. Także proszę Państwa, pod rozważenie taką myśl daję, nie wiem,  czy 

to jest możliwe Panie Skarbniku, ale jeśli będzie się to powtarzać, to też taki wniosek uważam, 

że powinien być, że my jako Rada ufundujemy nagrodę i jeżeli ktoś pomoże policji zlokalizować 

taką osobę. 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek -  Dziękuję bardzo, Pan Radny Józef Nowak. 

Głos zabrał Radny Rady Miejskiej Józef Nowak - Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, 

Szanowna Opozycjo, a przede wszystkim Pani Przewodnicząca Osiedla Numer 2, Jeżeli Pani 

uważa, że każdy jeden Radny, który z nas coś chce zrobić dla ludzi to jest polityką to ja 

ubolewam. Jeszcze moje jedno pytanie do Pani Przewodniczącej: od października czekam na 

odpowiedź dwóch pism. Tam jest w protokóle konkretnie, jakie pisma. Ponawiam to, dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Panie Józefie są przygotowane, dostanie 

Pan na piśmie, są przygotowane, tak są przygotowane od dawna, są w teczce można sobie 

zobaczyć, dostanie Pan.  

Radny Rady Miejskiej Józef Nowak - Ja czekam do rąk własnych.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dobrze do rąk własnych Pan dostanie. Z 

Panią Katarzyną, jak damy radę, to jeszcze dzisiaj Panu odeślemy do rąk własnych, jeżeli 

skończymy szybko sesję. Ktoś jeszcze sprawy różne? Proszę Pan Radny Jerzy Sykała.  

Głos zabrał Radny Rady Miejskiej Jerzy Sykała - Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca ja mam 

pytanie do Pani Burmistrz. Pani Burmistrz chodzi o tą drogę, odcinek drogi w Rudzie Kościelnej, 

na który w ubiegłym roku było 200 tysięcy, to zostało przesunięte na drogę do Przeuszyna, ale 

obie nie zostały wykonane w poprzednim roku, a w tym roku już tych środków nie ma, jest 60 

000 na projekt i właśnie do tego zmierzam, bo chociaż były te pieniążki, to projekt projektant 

wyłoniony dopiero był w drugiej połowie poprzedniego roku i teraz z końcówką lutego upływa 

termin wykonania tego projektu. Wiem, że tam znowu jakieś problemy, ale już 4 lata tą kurcze 

tą drogę dopadają te problemy i nie wiem, jak to na dzień dzisiejszy Pani Burmistrz jest, czy 

faktycznie ta droga mieści się, bo się okazuje, że 0.5 metra brakło szerokości i droga nie może 

powstać, no już zdrowia brakuje do tego wszystkiego, ale może już pozytywnie jest coś Pani 

Burmistrz wiadomo, to jest tak w tym temacie. I kolejna sprawa, no tutaj bardzo ja wiem, że 

są różne odniesienia, co do powstania Parku Kulturowego na północy, ale Drodzy Państwo 

jesteśmy z Darkiem bombardowani, którzy ludzie z różnych względów, nie choćby przed tą 

inwestycją taką czy taką, wolą Park Kulturowy, i tutaj zapraszamy Panią Burmistrz na spotkania 

po to, żeby nie było, że gdzieś tam gadają po cichu, i tak doszliśmy do konsensusu, że trzeba 

by otworzyć, przynajmniej otworzyć tą drogę, aby można było wystąpić do Wojewódzkiego 

Konserwatora o opinię, no bo taka jest procedura. I tutaj dziękuję, że Pani Burmistrz 

przechyliła się i była mowa, że no pracownik, czy nie pracownik, jeżeli to jest w możliwości i 

gestii pracownika, no nie mamy do tej pory tego ruchu, powiem tak, jako ta grupa radnych, 

która składała wcześniej wnioski, mamy gotowy projekt, ale to też no, owszem zaopiniowany 

przez prawnika, można by iść drogą prób i błędów i sprawdzić, na ile on jest wart, ale jakby to 

wyszło z urzędu to tak bym powiedział wyższej rangi i przy współpracy, więc no może Pani 

Burmistrz się odniesie do tego tematu też, czy jest jakaś ta możliwość wspólnego działania czy 

nie? Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo Panu Radnemu Sykale. 

Proszę Pani Burmistrz 
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Głos zabrała Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska - Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, 

Szanowni Państwo, chciałam może tylko w aspekcie tego w uzupełnieniu, co powiedział Pan 

Kierownik Gawłowski, bo na dzisiejszej sesji w punkcie 14 było podjęcie uchwały w sprawie 

określenia innych sposobów udokumentowania wykonywania obowiązku pozbywania się 

zebranych na terenie nieruchomości odpadów komunalnych oraz nieczystości ciekłych 

zgromadzonych w zbiornikach bezodpływowych. Zdjęcie tego z porządku obrad dzisiejszego, 

Szanowni Państwo, jest bardzo przykre, ponieważ chcieliśmy Państwu zaproponować jako 

urząd, bo w świetle przepisów, które obowiązują na dzień dzisiejszy i nie sądzę, żeby nie 

obowiązywały jutro, mamy obowiązek wołania od mieszkańców udokumentowanych 

odbiorów nieczystości ciekłych w postaci zawartej umowy z wykonawcą tejże usługi i 

przedstawienie właśnie tychże kwitów odbioru. Chcieliśmy Państwu w tej uchwale 

zaproponować, bo tylko Rada jest władna zrobić odstępstwa od właśnie tego przepisu, 

żebyśmy nie musieli wołać od mieszkańców umowy, tylko sam kwitek odbioru nieczystości, 

stąd było nakierowanie na podjęcie takiej uchwały. Mam nadzieję, że Państwo Radni powrócą 

w niedługim czasie do tego tematu, żeby usprawnić, ulepszyć życie mieszkańców. Natomiast 

w kwestii tutaj to, co Pan Radny powiedział parku kulturowego, ja powiem całą genezę, bo 

uczestniczę rzeczywiście w tych spotkaniach, mając świadomość i jestem zapraszana na część 

Północną, na spotkanie z mieszkańcami, gdzie będąc na tych spotkaniach widzę tylko grono 

inicjatywne tworzenia parku kulturowego części północnej. Nieliczna grupa mieszkańców tam 

występuje i Szanowni Państwo, jak wszędzie zdania są podzielone. Po tym spotkaniu z kolei 

spotkałam się z mieszkańcami, przyszli do mojego gabinetu i mówili, dlaczego Pani jest za 

parkiem kulturowym, bo my jesteśmy przeciw, nie chcemy, to widmo kopalni już nie ma, Pani 

odsunęła, bo konserwatora i tak mamy na swoich plecach, więc jeszcze dodatkowe 

obostrzenie. I kwestia zapytania, czy Państwo Radni, Państwo Sołtysi rozmawiali z 

mieszkańcami tak, żeby wypracować konsensus, bo Szanowni Państwo, ja tak, jak mówię, 

chciałabym poznać głosy za, głosy przeciw, bo takowe są i zawsze społeczeństwo jest 

podzielone. Natomiast na tych spotkaniach, gdzie podpisałam się rzeczywiście na liście 

obecności, potem czytam protokół z tego spotkania, że protokół ze spotkania osób 

popierających park kulturowy to jest lista obecności. Lista obecności to jest lista obecności, 

dlatego ja się podpisałam, uczestniczyłam i tak Państwu przekazałam, jeśli Państwo macie taką 

inicjatywę, a wystarczy chyba 3 radnych do tego, żeby taką inicjatywę podnieść. W kontekście 

dlaczego urząd nie przygotował, Szanowni Państwo, Pani Przewodnicząca podczas tutaj mojej 

nieobecności pisemnie nakazała pracownikowi w postaci Pana Dawida Gawłowskiego 

przygotowanie projektu uchwały. I chce Państwu przeczytać tutaj teraz w skrócie może opinię 

prawną, bo jest to powołanie się na artykuł ustawy o samorządzie gminnym, żebyśmy mieli 

jasność w przyszłości, kto do kogo musi się zgłaszać i kto jest dla kogo pracodawcą i kto komu 

musi wydawać polecenia, kto może, a kto nie może. Więc w dniu 9 lutego, Przewodnicząca 

Rady Miejskiej w Ćmielowie Krystyna Zdonek zwróciła się na piśmie do Pana Dawida 

Gawłowskiego, Kierownika Referatu Zagospodarowania Przestrzennego o przygotowanie w 

terminie 7 dni projektu uchwały w sprawie ogłoszenia o podjęciu prac nad utworzeniem Parku 

Kulturowego w Północnej części Gminy Ćmielów pod nazwą "Rudzki Park Kulturowy na terenie 

7 sołectw Ruda, Stoki, Stoki Małe, Stoki Duże, Boria, Podgórze, Wiktoryn" powołując się na 

artykuł 21 ustawy o samorządzie gminnym. Zgodnie z artykułem 21a ustawy o samorządzie 

gminnym, Przewodniczący Rady Gminy w związku z realizacją swoich obowiązków może 
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wydać polecenia służbowe pracownikowi urzędu gminy wykonującym zadania organizacyjne, 

prawne oraz inne zadania związane z funkcjonowaniem Rady Gminy, Komisji i Radnych, w tym 

przypadku Przewodniczący Rady gminy wykonuje uprawnienia zwierzchnika służbowego w 

stosunku do pracowników, o których mowa w zdaniu pierwszym. I tutaj w podsumowaniu 

przeczytam, żeby już nie snuć daleko idących wywodów, że "Przewodniczący Rady Gminy nie 

może wydawać poleceń służbowych wszystkim pracownikom urzędu gminy, ale jedynie tym, 

którzy wykonują zadania organizacyjne, prawne oraz inne zadania związane z 

funkcjonowaniem Rady Gminy, Komisji i Radnych". Wobec tego to jest konkluzja opinii 

prawnej, dlatego Pani Przewodnicząca zwracam się na przyszłość, żeby Pani kierowała takie 

pisma po prostu do mnie, jako do Burmistrza i w kolejności ma Pani prawo wydawania poleceń 

pracownikowi z obsługi Rady, czyli Pani Kasi. W pozostałych innych przypadkach pracodawcą 

i bezpośrednim przełożonym jest Burmistrz Ćmielowa, dlatego chciałabym, żeby nie wkraczać 

tutaj w moje kompetencje, ale myślę, że po właśnie otrzymaniu przez Panią takie przypadki 

już nie będą miały miejsca, rozumiem, każdy popełnia błędy i pracownicy i inni, wobec tego 

żebyśmy mieli jasność. Natomiast powracając Szanowni Państwo do tematu przygotowania 

projektu uchwały, również widziałam u Państwa taki projekt uchwały odnośnie utworzenia 

parku kulturowego, gdzie od pewnego czasu Państwo sobie ten projekt uchwały przekazują. 

Dlatego niezrozumiałym jest dlaczego tak usilnie chcecie Państwo wymusić tym sposobem od 

Pana Gawłowskiego, żeby Pan Gawłowski przygotował ten projekt uchwały. Jeśli macie 

Państwo taką inicjatywę to po prostu macie prawo to zrobić. Tak jak mówię, społeczeństwo 

jest podzielone, o ile macie Państwo swoich zwolenników, macie też przeciwników, tak jak 

mówię, to zwykle bywa w nie jednym postępowaniu. Stąd też mówię tutaj rola Państwa 

Radnych, bo to Rada tworzy park kulturowy temat, który pewnie pojawi się w przyszłości, w 

przestrzeni, wobec tego już nie jest to kompetencja Burmistrza, bo ja nie chcę być oceniana, 

że ja jestem za parkiem, albo, że jestem przeciwko parkowi. Tak jak mówię, ja jestem w tym 

temacie bezstronna, najważniejszy jest głos mieszkańców, który będą popierać i wspierać. 

Dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo Pani Burmistrz. Po 

pierwsze nie nakazałam Panu Dawidowi, prosiłam o napisanie. A dlaczego prosiłam? Żeby nie 

było, że jestem gołosłowna, był ze mną Radny Sykała, był Radny Maruszczak, i była Pani Basia 

nieważne. Byliśmy u Pani Mecenas. Pytam się, kto może nam pomóc napisać uchwałę. Przecież 

Pani Mecenas powiedziała, że takim pracownikiem tutaj jest Pan Dawid. Przecież przy Pani 

Karolinie pisałam pismo na brudno, nie to, że kłamię, są na to świadkowie, czytaliśmy artykuł 

21, bo tam między innymi pisze, że "inne zadania związane z funkcjonowaniem rady", jeżeli 

prosiłam o napisanie uchwały, to chyba to jest funkcjonowanie Rady, że Radni mogą złożyć 

projekt uchwały tak, ale nawet tu mecenas mówi, że my nie jesteśmy prawnikami i podstawy 

prawnej my praktycznie nie musimy znać. Ja po prostu zwróciłem się do Pana Dawida o 

napisanie, o pomoc w napisaniu uchwały. Nic nie nakazałam, nic nie polecałam, nie 

wydawałam żadnych poleceń. Panie Dawidzie, czy ja Panu wydawałam jakieś polecenia? Czy 

ja Panu nakazałam napisanie? Czy się zwróciłam o napisanie projektu uchwały?  

Głos zabrał Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska - Pani 

Przewodnicząca mamy w formie pisemnej, więc pismo skierowane jest,  jego treść jest znana.  
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Tak no i dziękuję bardzo Panu. Proszę Pan 

Sołtys Mikołajek. 

Radny Rady Miejskiej Jerzy Sykała - Ja tylko prosiłbym, żeby Pani Burmistrz, bo to w końcu 

dalej nie wiemy, czy będzie Pani Burmistrz czy nie, z urzędu to jest jedna rzecz, a tak dopowiem 

już bez mikrofonu no uczestniczyłem w tym. Kuriozum w naszej gminie, ludzie kochani, jeżeli 

prawnik pisze treść Pani Przewodniczącej upewniając, że masz kobieto rację, na to jest ustawa, 

z drugiej strony pisze pracownikowi "nie, ty masz rację", ludzie nie dałbym złotówki, gonił go 

do Kielc, żeby się więcej taki Prawnik nie pokazywał, bo wprowadza w błąd i zamieszanie. Tak 

nie można.  

Głos zabrał Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska Dawid 

Gawłowski - Jeśli mogę zabrać głos Pani Przewodnicząca? Otóż w obronie być może tutaj stanę 

Państwa Prawników, którzy obsługują naszą gminę, proszę zwrócić uwagę, że pewne decyzje 

podejmowane były ad hoc, natomiast w stosunku do przygotowania tej opinii prawnej Panią 

Karoliną poprosiłem i Pani Karolina miała czas, żeby przeanalizować dokładnie całą sytuację 

prawną, więc prosiłbym tutaj jednak o wyrozumiałość i wstrzemięźliwość, jeśli chodzi o tego 

typu sytuacje, ponieważ każdy się może pomylić. Podejmując decyzje szybko jest, decyzja 

podjęta szybko jest obarczana większym ryzykiem niż decyzja, ryzykiem popełnienia pomyłki 

niż decyzja, gdzie ktoś ma czas na to, żeby się przygotować do jej podjęcia i opracowania. Także 

tutaj bym jednak, no chciał, mimo wszystko, znaczy chciałbym pochwalić naszą kancelarię, jeśli 

chodzi o obsługę prawną, ponieważ no uważam, że możemy liczyć na jej pomoc jako 

pracownicy. 

Radny Rady Miejskiej Jerzy Sykała - No właśnie, no tak, żeby w jedną minutę Drodzy Państwo, 

dzisiaj o 10:17 Pan Dawid wysłał, a za minutę otrzymał tą uchwałę potwierdzoną "tak, 

akceptujemy", a czekając 2 tygodnie na właśnie tego projektu, żeby Pani się zdecydowała 

postawić parafkę.  

Głos zabrał Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska Dawid 

Gawłowski – Każdy się może pomylić. Jak się pracuje, jest dużo zadań. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dobrze już dziękujemy. 

Głos zabrał Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska Dawid 

Gawłowski – Natomiast błąd był oczywisty i tutaj Pan Mecenas nie musiał analizować 

dodatkowo tej uchwały, wyjaśniłem mu wszystko podczas rozmowy telefonicznej.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dobrze dziękujemy Panu Dawidowi. 

Radny Rady Miejskiej Jerzy Sykała - Ja jeszcze bym prosił, bo nie mam na oba pytania 

odpowiedzi, bym bardzo prosił, albo tak albo tak, chyba, że Pani Burmistrz chce 

(niezrozumiałe).  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Pani Burmistrz odniesie się Pani do 

zapytania Pana Radnego Jerzego Sykały? 

Radny Rady Miejskiej Jerzy Sykała - Co z tym projektem, czy są dalej problemy, czy będzie jak 

z mostem, jest straż zatrzymała, bo projektant zawalił, no nie przedłużona umowa, no to tu 
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duże zadanie, krótki okres, ale z drogą to jest naprawdę no śmieszne co to robią. Geodezja 

robiła 3 lata. Projektant po roku czasu mówi, że droga mi się nie mieści w nazwie. No ludzie. 

Gdzie więcej takie coś można spotkać.  

Radna Rady Miejskiej Ewelina Cieślikowska – Na Piaskach.  

Radny Rady Miejskiej Jerzy Sykała - Ja wiem, że się można pomylić, bo i ja się mylę ale biorą 

kasę. 

Radna Rady Miejskiej Ewelina Cieślikowska - No tak, na Piaskach, 4 lata.  

Sołtys Przeuszyna - Wszędzie jest to samo, w Przeuszynie było to samo. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dobrze już, słuchajcie, dobrze Pani 

Burmistrz proszę. 

Głos zabrała Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska - Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, 

Szanowni Państwo, z tego co pamiętam Pan był umówiony na spotkanie, gdzie przyjechał Pan 

Projektant, miał przyjechać właściciel gruntu, który chce odstąpić ten grunt, o ile chce, i 

spotkanie u mnie miało się odbyć w środę o 12 z tego co pamiętam, Pan Radny nie dotarł, w 

ogóle nie był na tym spotkaniu, spotkanie się nie odbyło, Pan Projektant przedstawił 

koncepcję, to co proszę Państwa kiedyś było w przepisach to nie można porównywać, że jest 

dziś. Faktem jest to, że jest za mało metrów, jeśli chodzi właśnie o zrobienie tej drogi i 

projektant chciał wystąpić z pewnym rozwiązaniem, tylko kwestia już spotkania w urzędzie, 

ponownie do tego przystąpić, i jeszcze doprowadzić do tego, żeby ktoś chciał odsprzedać ten 

grunt. W świetle dzisiejszych przepisów jest za mało po prostu tego gruntu pod te szerokości 

pasa drogowego, więc nie możemy mówić, że kiedyś było tak i wystarczyło, a teraz ktoś mówi 

inaczej, bo prawo wiecie dość dynamicznie się zmienia dlatego, że my zleciliśmy dla biura 

projektowego na wykonanie tej dokumentacji i jest ona po części utworzona, natomiast jest 

za mało tego pasa drogowego pod drogę i jeszcze też trzeba by odkupić, wykupić ten grunt. 

Także to kwestia w indywidualnym spotkaniu z Panem Projektantem, gdzie będziemy omawiać 

szczegółowo ten zakres, tak aby zrobić tą drogę, a trudności no to jak zwykle i jak wszędzie po 

prostu. Nigdzie nie ma tak, że po prostu przyjmujemy zadanie i jest wszystko idzie gładko jak 

po maśle. Zawsze jakieś są wymogi prawne, zawsze jakieś są sytuacje, które staramy się 

rozwiązywać również w tej sytuacji. Natomiast Szanowni Państwo, ja chciałam po prostu 

bardzo podziękować Panu Radnemu Małkowi za drugą część wypowiedzi odnośnie właśnie 

tutaj szanowania się, wzajemnych odniesień na sesji, i oczywiście czasu, który jest dla nas 

wszystkich cenny, bo Szanowni Państwo, Państwu przypomnę, że sesja jest sesją Rady 

Miejskiej. To nie jest sesja Burmistrza. Burmistrz przyjmuje w urzędzie od poniedziałku do 

piątku dla Was jestem otwarta, i tak samo ustawodawca przewidział możliwość składania 

wniosków, interpelacji na piśmie. To jest takie novum wprowadzone od 2018 roku, gdzie 

Państwo Radni składają na piśmie, tak jak mówię wnioski, zapytania, interpelacje. Po to to było 

usprawnione w przepisach prawa, żebyście Państwo mieli pełną wiedzę, żebyśmy mogli 

udzielić też właśnie odpowiedzi w ustawowym terminie w oparciu o dokumenty. A takie 

przepytywanie, co jest na jakim etapie Szanowni Państwo, tu wiemy, tu nie wiemy, chociaż w 

większości umiemy odpowiedzieć na wszystkie tak naprawdę przez Państwa pytania, niemniej 

jednak pragnę zauważyć, że robi się taka publika, bo najważniejsze zadać pytanie 
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Burmistrzowi. A tak naprawdę no to ja przychodzę Państwu zadawać pytanie, skąd wziąć na 

przykład 176 000 na drogę w Przeuszynie, bo chciałabym wziąć prawda. Jakie zadanie zdjęć, 

żebyście Państwo dyskutowali merytorycznie o tych zagadnieniach, które dotyczą Rady, 

natomiast wszelkie inne, tak, jak mówię, zakresy działalności Burmistrza ja przyjmuję w 

urzędzie i chętnie odpowiem na każde pytanie, bo o ile pragnę zauważyć procedowanie na 

sesji było przez 2 godziny, a już drugą godzinę są sprawy różne, bo każdy wyczekuje na sesję, 

że były sprawy różne, a to zapytam Burmistrza na jakim etapie, a to przepytam pracownika. 

Szanowni Państwo, minęliście się po prostu tutaj z intencją ustawodawcy, który mówi, że sesja 

Rady Miejskiej, to jest sesją Radnych. Państwo sobie nawzajem dyskutują, wypracowują, a jak 

widać postawiliśmy trzy pytania i nie uzyskaliśmy odpowiedzi, żadnej konstruktywnej, co ma 

Skarbnik przygotować tak naprawdę. I to jest właśnie tematyka sesji Rady Miejskiej, a nie na 

pytanie po prostu, czy droga będzie, kiedy, na jakim etapie jest sprawa z projektantem 

Szanowni Państwo, bo ja nie mam obowiązku odpowiadać teraz, i ja znam tę tematykę 

oczywiście, ale żeby dogłębnie sięgnąć do tematu, w oparciu o dokumenty, które są w 

urzędzie, i tak jak mówię, zapraszam każdego na spotkanie do mnie, i każdego przyjmę i 

każdemu odpowiemy w oparciu o dokumenty, to tak na przyszłość Szanowni Państwo, żeby 

nie generować, bo Państwo Sołtysi już w większości wyszli. Wiecie dlaczego? Jak słucham z 

tyłu, są znudzeni, bo znowu to, bo znowu to, bo znowu kłótnie, bo znowu jatka. Starajmy się 

po prostu tak, jak Pan Radny powiedzieć, szanować nawzajem, zachować kulturę i przede 

wszystkim stosować przepisy te, które mówią, że miejscem do obrad rady jest po prostu sesja 

a Burmistrz przyjmuje w urzędzie i tam należy zgłaszać wszelkie wnioski,  zapytania, 

interpelacje, na które zawsze uzyskujecie w terminie odpowiedź, dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo Pani Burmistrz.  

Radny Rady Miejskiej Jerzy Sykała - Chciałem tylko przeprosić Panią Burmistrz, jeżeli się czuje 

urażona Pani Burmistrz, ale naprawdę większość, ja przyniosę na następną sesję i znowu 

będziemy 2 godziny czytać, odpowiedzi, które nie mają znaczenia, ale większość jest 

podpisana nie przez Panią, Pani Burmistrz tylko w Pani imieniu i nie ma odpowiedzi, więc co 

tym mieszkańcom przekazać? Prosili, tak, zapytaj na sesji, i proszę nie mieć do mnie pretensji, 

to nie jest złe do Pani mówię ustosunkowanie się.  

Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska - Panie Radny ja się nie gniewam, niemniej jednak 

oczekiwałam faktycznie Pana, że Pan się stawi. Nie mógł Pan, trzeba było poinformować, 

ustalimy kolejne spotkanie, żeby projektant mógł Panu przekazać tą fachową wiedzę, którą 

ma, żeby rzeczywiście rozwiązać ten problem podczas rozmowy. 

Radny Rady Miejskiej Jerzy Sykała - 2 godziny mi przez telefon tłumaczył, co ja ci jako Radny 

zrobię, jeżeli trzeba wykupić, to już trzeba zaprosić było z urzędu i ja prosiłem Panią Kierownik, 

zaprosi Pani z urzędu tego właściciela, no co ja mu zrobię, odkroję mu? Nie, musi być to 

załatwione w urzędzie więc nieprawda, że na mnie czekano, nie miałem możliwości przybyć, 

ale to znaczy, że Pan też nie przyjechał. Pan Projektant no nie wiem, no co on mnie tłumaczył. 

Tłumaczył mi to, że jest droga wąska tylko ktoś coś i tak takie nawijanie. No to co ja mu zrobię. 

Jest procedura, albo się mówi zaczynamy od nowa, trudno 5 lat, stało się, no, tylko mi chodzi 

o jedno, już Pani mówiłem, zapłacone firmom geodezyjnym, kreśliły, zmieniały tą drogę, nie 



56 
 

pod co inne, pod drogę, no okazuje się, że jest za mało. Kto zapłacił, za co zapłacił, no ludzie 

mnie też serce to boli.  

Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska - Ale to były lata przeszłe, nie za mojej kadencji. 

Radny Rady Miejskiej Jerzy Sykała - Nie, to się ciągnie od początku tej kadencji. Bo ja tam 

byłem na spotkaniu z firmą. No wszystko gra, tylko przyjechali, ta geodezyjna firma, dwie 

panie, ustawiają, tylko nie wzięliśmy podkładu ze starostwa, i nie były pewne, czy rzeczywiście 

ich pomiar nakłada się na ten podkład, ale uzgodniły z Panią Jagodą, bo Pani Jagoda była 

również, ja tam 4 godziny byłem, i było taka sprawa, że jeżeli coś nie będzie grać, zgłaszamy 

do Pani i Pani to wtedy tutaj, no coś do załatwienia w Gminie, i okazało się, że pytam się, nie, 

nie mamy zgłoszeń, wszystko idzie, trybem normalnym, z geodezją już z tą powiatową. No i 

nagle się okazuje, że nie jest tak. Czy jestem w stanie coś, ja nie, Pani Burmistrz, ja mogę 

przyjechać w każdej chwili, tylko co później.  

Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska - Myślę Panie Radny, że tą sprawę rozwiążemy w urzędzie 

w oparciu o dokumenty, co rzeczywiście było zrobione, co trzeba zrobić, i jeszcze zachęcić tego 

kto miał, bo ja słyszałam, że z kolei Pan miał przyprowadzić tego Pana, co się zgodził na 

odkupienie gruntu, no wiele jest wersji w przestrzeni publicznej, ja się z tym stykam na co 

dzień, natomiast ustalmy fakty, po prostu żeby do takiego spotkania doszło, żeby rozmawiać 

o rozwiązaniu tej sytuacji. Mówię no Sesja Rady Miejskiej jest sesją Rady Państwa, dlatego 

bym ponowiła tutaj kwestię tych, dopłaty do właśnie samochodu policyjnego, żebyście się 

Państwo wypowiedzieli, do szpitala prawda, czy też do drogi w Przeuszynie. Po prostu chciałby 

Pan Skarbnik taki jakiś konkret, bo na czymś musi bazować. Przyjdziemy na komisje i co 

Państwu powiemy prawda? No trzeba jakiś podkład mieć, jakąś, no pewnie Państwo macie 

swoje zdanie. No to niech Pani zrobi wstępne głosowanie. Więc wypowiedzcie się, żebyśmy 

wiedzieli.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Jeszcze Pan Paweł Cielecki.  

Radny Rady Miejskiej Jerzy Sykała - Panie Radny wstępne głosowanie z tym, że padło gdzie 

(niezrozumiałe) musi Pan zaproponować (niezrozumiałe), bo jakby Pan Skarbnik powiedział… 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Panie Radny Sykała. Proszę Pan Paweł 

Cielecki. 

Zastępca Kierownika Referatu Inwestycyjno-Technicznego Paweł Cielecki - Dziękuję Pani 

Przewodnicząca. Nawiązując do tego spotkania, które miało być u Pani Burmistrz, no z 

informacji, jaką mam od Pani Kierownik, ona powiadomiła tego Pana, nie wiem czy 

telefonicznie, czy to było listownie, ale nie przyszedł, więc tak, jak Pani Burmistrz na początku 

wspominała, no jest to ciężko, że tak powiem wszystko, że tak powiem zrobić prosto. Musimy, 

jesteśmy tutaj też uwarunkowani od osoby, która posiada ten grunt, na pewno Pani Kierownik 

będzie starała się jeszcze raz to spotkanie zorganizować.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo. Momencik tu, bo Pani 

Radna Cieślikowska się musi zwolnić, ja tylko właśnie chcę Pani Cieślikowskiej odpowiedzieć, 

bo mówi, że wczoraj spotkała się,  wyciąg z protokołu z Panem Rafałem, Przewodniczącym 

Rady Osiedla Numer 1 Panem Rafałem Stanem i została poinformowana, że w kwietniu i 
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październiku 2022 złożone były przez niego pisma, pierwsze pismo z kwietnia 2022 „ ja tylko 

zadaję pytanie, mam prawo pytać, Pani Radna Wójtowicz” widocznie Pani Halina coś się 

odezwała w tym czasie, pierwsze pismo odnośnie parku kulturowego i farm fotowoltaicznych 

złożył Pan Rafał Stan, drugie pismo z zapytaniem o plany i założenia koncepcji powstania parku 

kulturowego, „nie przypominam sobie, żebyśmy byli zapoznani z tymi pismami i może 

proponuję, że jeśli takie pisma wpływają żeby Przewodnicząca do dokumentów na sesję po 

prostu wkładała.” Pierwsze pismo Pana Rafała Stana Przewodniczącego osiedla z kwietnia 

radni dostali niezwłocznie w kwietniu na sesje. Powinni Radni o tym wiedzieć.  

Radna Rady Miejskiej Ewelina Cieślikowska - Mam prawo pytać.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – Tak, tak, no pytać, no to Pan 

Przewodniczący Osiedla też może przyjść i przeczytać (niezrozumiałe). Natomiast pismo z 

października o udzielenie informacji w trybie dostępu do informacji publicznej dotyczyło 

dokumentów opublikowanych w internecie. Zapytanie dotyczyło, czy treść tych dokumentów 

jest znana radnym. Otrzymał odpowiedź w ciągu 14 dni, że nie jest znana taka treść tych 

dokumentów, Pani Mecenas się ustosunkowała, że to też, nie mamy takich dokumentów a w 

ogóle odczytała, że to są dokumenty do wpisu do UNESCO i to nie należy do kompetencji ani 

radnych ani samorządów. Dziękuję, może się Pani zwolnić, wiem, że Pani się spieszy. Proszę 

Panie Sołtysie Pan Sołtys Mikołajek. 

Głos zabrał Sołtys Podgrodzia Andrzej Mikołajek – Do Pana Dyrektora. Jeśli będzie kontrola 

hydrantów, ja bym prosił, żeby po prostu Sołtys miejscowości był przy tym. Żeby nie było tak 

jak poprzednim razem, że nikt nie powiadomiony był, niby to miało być zrobione a nie jest 

zrobione. Pieniądze poszły. I to jest taka moja prośba, żeby to mieć na uwadze.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo. Proszę Pan Dyrektor. 

Głos zabrał Dyrektor Samorządowych Zakładów Wodociągów i Gospodarki Komunalnej 

Jarosław Wilczyński - Pani Przewodnicząca, jeżeli taka jest wola, gdy będziemy kontrolować 

myślę, że wspólnie z Referatem Inwestycyjno - Technicznym to będziemy powiadamiać 

Sołtysów, nie widzę tu żadnych przeszkód, nie rozumiem drugiej części wypowiedzi "pieniądze 

poszły" i tak dalej, bo nie wiem o co chodzi.  

Sołtys Podgrodzia Andrzej Mikołajek - Było powiedziane, że są zrobione.  

Głos zabrał Dyrektor Samorządowych Zakładów Wodociągów i Gospodarki Komunalnej 

Jarosław Wilczyński - Ja nie badam historii Ćmielowa, ja mogę powiedzieć, że w zeszłym roku, 

są protokoły, strażacy odbierali protokoły wszystkie z tego, co zrobiłem są w referacie 

Inwestycyjno-Technicznym podpisane przez komisję odbiorczą, przeze mnie i mieliśmy 

kontrolę ze straży, podpisywała Pani (nazwisko). Dziękuje. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo Panu Dyrektorowi. Nie 

widzę, nie ma chętnych. Proszę. 

Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska - Pani Przewodnicząca już rozumiem zamyka obrady sesji 

tak?  
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Bo mi coś tu wieje Pani Burmistrz, z góry 

ciągnie czy coś. 

Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska - Musimy dbać o zdrowie Pani Przewodniczącej, bo mówię 

chcemy, żeby Pani Przewodnicząca prowadziła obrady, nikt inny, ale Szanowna Pani 

Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, to tak, jak mówię podsumowując moje 

wystąpienie zachęcam Państwa, bo z resztą tak ustawodawca to wymyślił, że wszelkie 

zapytania do Burmistrza, do kierowników jednostek na piśmie proszę składać w urzędzie, czy 

też odbywać rozmowy ze mną na ten temat, żebyście Państwo mogli tutaj swobodnie inne 

tematy poruszać, bo ja pamiętam swego czasu, że był taki wniosek, żeby na sesje w sprawach 

różnych Państwo omawiali wszystkie pisma, które wpływają do biura rady, żebyście Państwo 

mieli dokładną wiedzę, co się dzieje. Natomiast już zupełnie kończąc, bo widzę Pana aktywność 

tutaj siedzącego po mojej lewej stronie, gdzie od pewnego czasu Pan się bardzo przejmuje 

życiem mieszkańców, dziękuję za tę inicjatywę, no to jest tak, jak ktoś chce zabłysnąć, prawda, 

Pan już w naszej gminie zabłysnął, natomiast korzystam z okazji, mam do Pana taką prośbę, 

żeby Pan tak jak miało to miejsce z Pana 11 listopada, laptopem Pan filmował i robił zdjęcia 

dzieciom na scenie Domu Kultury. Zwrócili się do mnie rodzice, aby Pan więcej tego nie robił. 

A dlaczego, to chyba Pan wie najlepiej. Dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo Pani Burmistrz. Proszę Pan 

Chamela. 

Głos zabrał mieszkaniec – Tak z czystej ciekawości, bez polityki mam pytanie do Pana 

Skarbnika, czy Pan Skarbnik jest w stanie mi odpowiedzieć z czystej wiem, że jest wszystko 

kryształowo czyste. W rynku w Ćmielowie, pod na parkingu pod Świętym Florianem była 

prowadzona działalność handlowa polegająca na sprzedaży lodów. Chciałem zapytać, czy była 

podpisana umowa o dzierżawę tego, ile wpłynęło do budżetu z tego tytułu. Druga sprawa, to 

do Pana Skarbnika tak, czy Pan wie w ogóle, była taka umowa, mniej więcej ile wpłynęło do 

budżetu z tego tytułu. Druga sprawa były składane podpisy mieszkańców ulicy Sienkiewicza i 

ulicy Sandomierskiej w sprawie otwarcia łącznika drogi ulicy Sienkiewicza tam w łąki. Do tej 

pory jest cisza, a człowiek, który został tam ukarany wyrokiem sądu i otrzymał 3 000 zł za to, 

że przechodził tą ulicą. Nie wiem, jeśli tak będziemy dalej robić, to proszę. A jeszcze się do 

tego. Proszę Panią, Pani Burmistrz, ja, na jednej sesji zadała mi Panin pytanie, które było 

oczywistym stwierdzeniem, bo Pani Burmistrz zapytała zacytuję "czy Pan był karany i za co". 

Gdyby Pani zapytała, czy był Pan karany, jeśli tak za co, byłoby to pytanie, ale Pani zapytała 

wyraźnie, czy był Pan karany i za co. Czyli jest to stwierdzenie. Ja chciałem wystąpić przeciwko 

Pani na drogę sądową dlatego, że ja nie byłem karany, nie byłem karany, nie powiem, że nie 

byłem w areszcie, ale zostałem uniewinniony ze wszystkich zarzutów. Więc teraz ja chciałem 

wystąpić przeciwko Pani na drogę sądową. Co znalazłem w protokóle z sesji? Nie ma Pani 

pytania w protokóle sesji. Dlaczego? Skoro się protokółuje to albo piszemy wszystko, co się 

mówi, albo nie piszemy nic. Przecież regulamin dopuszcza, żeby nie publikować protokółów.  

Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska – Nieprawda. 

Mieszkaniec – I właśnie bardzo, ja chciałbym, chciałbym, wy mnie atakujecie na facebooku 

proszę otworzyć, odsłonić przepisy, powiedzcie mi w oczy powiedzcie mi w oczy, spotkamy się 
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w sądzie, zapłacicie tyle co gazeta zapłaciła, okej, nie mam żadnych przeszkód, ja się sądu nie 

boję, a czy wy się nie boicie? Żebyśmy czasem, czasem, bo Pani lubi proste stwierdzenia. 

Wojciech S. tak sobie Pani lekko rzuca to, że Wojciech S. Ja nie chciałbym dożyć takiego czasu, 

że będziemy mówić Joanna S. Nie chciałbym dożyć.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo. Proszę Pani Burmistrz.  

Głos zabrała Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska - Pani Przewodnicząca ja się odniosę. To jest 

prośba rodziców skierowana do mnie. Wobec tego przekazuję w dalszej mierze taką 

informację, że rodzice sobie nie życzą, bo inaczej nie puszczą dzieci na akademię. To jest 

stwierdzenie to, o czym Pan mówi. Natomiast, jeśli Pan ma jakiekolwiek, w co nie wątpię, 

ślady, że cokolwiek bym zrobiła niezgodnie z prawem, to proszę się nie krępować i proszę 

wnioskować do wszelkich organów, ja znam przepisy prawa, ja znam swoje kompetencje. I 

również treści zadawanych pytań. Znając Pana już do tej pory, gdyby Pan miał tutaj przesłanki, 

to by Pan pewnie dawno wystąpił tak, jak mi proszę Państwa wiele razy było wnioskowane, 

skarżone, donoszone na mnie i póki co, mówią tak było, że "za kilka miesięcy Suski to już nie 

będzie". A Suska siedzi na urzędzie 4 rok, ma się dobrze, będzie ponownie kandydować i trzeba 

po prostu to przyjąć do wiadomości. Suska wygrała w wyborach jako Burmistrz, realizuje 

wszystko, co kierują mieszkańcy, będzie nadal kandydować i będzie wszystko robić, żeby każdy 

mieszkaniec, żeby każde miejsce było tutaj zadbane, a jak Państwo zgłaszają tak wiele potrzeb, 

to zobaczcie Państwo, jak wiele było zaległości. I to wszystko trzeba wspólnie nadrobić. Nie 

kopać się a nadrobić. Natomiast, jeśli Pan ma od tej pory wszelkie jakiekolwiek pytania do 

mnie, proponuję sekretariat, czy też umówienie się na spotkanie, złożenie na piśmie i 

odpowiem Państwu. Nie zamierzam z Panem więcej dyskutować. No to wyjaśniliśmy sobie, 

proszę Państwa, sesja naprawę w tej randze jest taką podniosłą chwilą, gdzie decyduje się o 

ważnych losach i sprawach mieszkańców proszę Państwa, a schodzimy na dno, że po prostu 

debatujemy, polemizujemy między sobą. Też jest statut Pani Przewodnicząca określający 

czasookres i ilość wystąpień Państwa Radnych.  

Radny Rady Miejskiej Zbigniew Kolasa - Takie dyskusje to ja bym ucinał. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Ale ja wiem, ale Pani wywołała po prostu 

lawinę od Pana Chameli.  

Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska - A te niektóre po prostu tutaj stwierdzenia, wystąpienia 

ośmieszają nas jako samorząd, bo jesteśmy języczkiem uwagi niestety, ale w złą stronę 

Szanowni Państwo. Stąd też tak, jak mówię od przyszłej sesji w sprawach różnych, kto z 

Państwa chce podyskutować o sprawach istotnych jesteśmy otwarci, natomiast wszelkie 

urzędowe działania na piśmie, czy też przyjść trzeba na rozmowę, wyjaśnimy, będziemy 

dyskutować w urzędzie, bo od tego jest urząd Burmistrza a Burmistrz urzęduje właśnie tam. 

Ze swej strony dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Panie Burmistrz piąty rok, nie czwarty. 

Proszę Pan Radny Józef Nowak.  

Radny Rady Miejskiej Józef Nowak - Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, ja tak 

obserwuję jak ten Pan zajmuje głos to ani Wiceprzewodnicząca ani Przewodnicząca nawet nie 
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piśnie. A jak ja na Sesji czytałem stanowisko klubu to ja miałem przerywane 4 razy. I tu jest 

właśnie sens. Bo Wy czekacie na takiego gościa, żeby tylko mącił.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek - Dziękuję bardzo, wobec wyczerpania 

porządku obrad zamykam obrady. 

Pracownik Biura Obsługi Rady Miejskiej Katarzyna Stan - Jeszcze Pan Skarbnik Pani 

Przewodnicząca. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Krystyna Zdonek – No niestety zamykamy. 

Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska - A bo nie odpowiedzieliśmy właśnie jeszcze na jedno 

pytanie. Ja odpowiem Szanowni Państwo na pytanie, które Pan tutaj zadaje, prawda, bo… 

Mieszkaniec - Do Pana Skarbnika. 

Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska – Pan Skarbnik powie Panu to samo, co ja. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Katarzyna Nikodem - Przepraszam bardzo obrady sesji 

zostały już zamknięte. 

Pracownik Biura Obsługi Rady Miejskiej Katarzyna Stan - Czyli Pani Burmistrz nie ma głosu 

przepraszam? 

Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska - Szanowni Państwo, budka lodowa jak ja to nazywam 

została postawiona przez firmę Pana Łukasza Gębki.  

Radny Rady Miejskiej Piotr Małek - Ma wyłączyć transmisje? 

Burmistrz Ćmielowa Joanna Suska - Może być właśnie transmisja, ja bym chciała bardzo żeby 

była jeszcze transmisja. Mieli zawartą umowę z gminą, na ten czasookres, jeśli chodzi o 

wynajem tego punktu, jeśli chodzi o prąd, mieli umowę z Domem Kultury. Wszystko jest 

zgodnie z przepisami prawa i jak Pan ma wątpliwości, proszę napisać wniosek do prokuratury, 

albo do mnie z zapytaniem, wtedy Pan się wszystkiego dowie, a nie będzie dywagował. 

Mieszkaniec – To chciałem wiedzieć. 

Ad. 16 . Zamknięcie obrad Sesji. 

 

Sesję zakończono o godzinie 13.30. 

Protokołowała: K.Stan – podinspektor ds. obsługi  

organów gminy 

        Przewodnicząca Rady Miejskiej 

                /-/ Krystyna Zdonek 

 

 


